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رییس شورای شهر تهران:

شهر را در شرایطی آرام، با ثبات وشفاف تحویل شورای ششم دادیم

سال چهارم   شماره 866  چهار شنبه  13 مرداد ماه 1400  24 ذی الحجه 1442   4  آگوست 2021  8صفحه  2000 تومان

رییس شورای اسلامی شهر تهران گفت: در مجموع شورای پنجم طی ۳۱۶ جلسه عادی و فوق العاده و بررسی طرح ها و لوایح، حدود ۳۱۰ مصوبه عمومی و ۹۰۰ مورد 
نامگذاری را تصویب نموده است. اعضای محترم شورا در جلسات مذکور با حدود ۱۰۰۰ مورد تذکر به شهرداری، تلاش خود را در جهت نظارت موثر بر عملکرد شهرداری 

تهران و ایجاد بسترهای قانونی صورت داد تا بتواند امروز شهر را در شرایطی آرام، با ثبات وشفاف تحویل شورای ششم بدهد.
به گزارش ایسنا، محسن هاشمی در سیصد و شانزدهمین جلسه شورای اسلامی شهر تهران و آخرین جلسه شورای شهر پنجم به ارایه گزارشی از اقدامات و فعالیت های 
شورای پنجم به مردم پرداخت و گفت: دوران چهارساله شورای پنجم مانند سایر مقاطع مسئولیت به پایان رسید و باید بار امانت سنگین صیانت و پیگیری از حقوق مردم 
را شورای ششم عهده دار شود.وی ادامه داد: بزرگترین افتخار شورای پنجم، برخورداری از حمایت بی سابقه شهروندان تهرانی در انتخابات ۲۹ اردیبهشت سال ۱۳۹۶ بود 

که با مشارکتی بی سابقه وبیش از سه برابر دوره های قبل و البته  بعد، نمایندگان خود را مرهون اعتماد خویش دانستند و... mamlekatonline.ir
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محمود اسعدی
بزرگترین حجاب ها، شــاید حجاب معاصرت باشد: 
ندیدن و ندانســتن فضایل و توانایی های کسانی که 

در کنار و در جوار ما هستند.
هــم عصر بودن موجب می شــود کــه هر کس به 
کار خویش مشغول شــود و قادر به درک ارزشهای 
شخصیتهای »زنده« نباشد. از طرفی در جامعه امروز 
بنیان هر فعالیت، تبلیغات و ارتباطات و ســود مادی 
است. افرادی که بتوانند خوب خود را »عرضه« کنند 
بــه احتمال زیاد »تقاضا« پیدا مــی کنند و این بازار، 
زمینه شناخت انسانهای آزاده، متواضع و خدوم را عملا 

از بین می برد.
روشــن اســت در چنین جامعه ای آنکه با صداقت و 
متانت  و به دور از محفل های مدیر پروری، بخواهد 
کاری کارســتان انجام دهد نه فقط شناســانده نمی 
شود بلکه با ترفندهای متفاوتی موجبات به فراموشی 
سپردن وی فراهم می گردد تا سطح علمی قضاوت 

جامعه افول کند.
البته دلایل حجاب معاصرت بیش از موارد ذکر شده 
اســت. در ارتباطات انســانی اغلب همجوار بودن و 
گذشــت زمان به رفع حجاب نمی انجامد بخصوص 
اگر کس یا کســانی خود تمایل چندانی برای مطرح 

شدن نداشته باشند.
در این میان نحوه ارزیابی نهادها و سازمان هایی که 
متولی فرهنگ و اندیشه جامعه اند نقش اساسی دارد. 
بدین گونه که با انتخاب کتابها، آثار، افکار و تولیدات 
فــرد خاصی و تبلیغ و ترویج آن به نوعی در این بازار 
نفوذ و له یا علیه کسانی عملا موضع گیری می کنند 
مباد اگر »فســاد« در این عرصه نیز وارد شود که ام 
الفســاد خواهد بود. در این صورت نه فقط نخبگان 
صــادق، به کناری می روند بلکه پخته خواران ریاکار 
در مصادر امور تصمیم گیری و تصمیم سازی خواهند 

کرد.
سرمایه انسانی وقتی مطلوب و موثر است که مدیریت 
عالی جامعه، درک درســتی از توانایی ها و شخصیت 
نهفته افراد داشــته باشند و بموقع بتوانند از هر کس 
در مقام و موقع خویش بهره برند. در غیر این صورت، 
چون معدنی که در زیر کوهی از خاک نهفته اســت 
پنهان خواهد ماند. علی رغم برخی اقدامات و شناسائی 
و شناســاندن اهالی علم و فرهنگ و اندیشــه هنوز 
مسائل اساسی در این خصوص بسیار است، حتی در 
مراکز اصلی تصمیم گیری به »زندگان« کمتر توجه 
می کنند و به راستی چرا در ارج گذاری بزرگان منتظر 

»مرگ« آنان می مانیم؟

حجاب معاصرت و نخبگان

استعلام بین وزارت صنعت و 
محیط زیست از شهریورماه 

الکترونیکی می شود

 نهاد تربیت معلم بنیان
  شکل گیری تحولات بزرگ

 است

 قاچاق فرآورده های نفتی 
ازهمه مرزها، به جز پاکستان 

صفر شد

پروژه های تامین پایدار آب 
روستایی و شهری را ادامه 

خواهیم داد

پیگیر تخصیص بقیه سهمیه 
واکسن کرونای رانندگان تاکسی 

هستیم
 معاون طرح و برنامــه وزارت صنعت، معدن و 
تجارت گفت: بــا هماهنگی بین این وزارتخانه 
و سازمان محیط زیســت از شهریور ماه امسال، 

فرآیند استعلام به صورت الکترونیکی و ...

وزیر آموزش و پرورش گفت: نهاد تربیت معلم، ریشه 
ای ترین بنیان شکل گیری همه تحولات بزرگ در 
درون یک جامعه است.محســن حاجی میرزایی در 

آئین رونمایی از مجموعه ۳۱ جلدی...

مدیرعامــل شــرکت ملی پالایــش و پخش 
فرآورده هــای نفتی ایــران با تأکیــد بر اینکه 
هم اکنون قاچاق سوخت از همه مرزها به جز مرز 

پاکستان صفر شده است، گفت سامانه...

مدیرعامل شرکت مهندســی آب و فاضلاب 
کشــور گفت: عملکــرد کلی دولــت یازدهم 
و دوازدهــم در حــوزه توســعه خدمات آب و 

فاضلاب پوشش حدود ۹ میلیون نفر ...

 مدیر عامل اتحادیه تاکسیرانی های شهری کشور 
گفت: تزریق واکسن کرونا به رانندگان تاکسی در 
اکثر شــهرها از دوم مرداد ماه آغاز شده اما هنوز 
به برخی شهرها سهمیه ای اختصاص نیافته و ...

رئیسی با ماموریت مهم اقتصادی وارد پاستور شد
 متن و حواشی تنفیذ رئیس جمهور دولت سیزدهم

رکورد ابتلا به کووید-19 شکست، واکسیناسیون هم رکورد زد

تهران در وضعیت سیاه، کشور در تسخیر کرونای دلتا

تحلیلگــران اقتصادی معتقدند شــرایط اقتصاد و 
اتفاقــات اقتصادی داخلی همچــون انتخاب تیم 
اقتصادی دولت آینده، نمی تواند تاثیر خارق العاده ای 

روی بازار ارز داشته باشد.
 به دنبال افزایش قیمت دلار در روزهای گذشــته 
و تجربه کانال ۲۵ و ۲۶ هــزار تومان، این روزها 
موجی به راه افتاده که قیمت دلار بالا رفته و حتی 
مرز ۳۰ هــزار تومان را رد خواهــد کرد. در حال 
حاضر برخی از فعالان بازار ارز در تلاش هســتند 
با برجســته کردن احتمال سقوط برجام، انتظارات 

افزایشی در بازار را تقویت کنند.
لغو تحریم ها از این جهت مورد توجه بازار اســت 
که زمینه ســاز افزایش صادرات نفتی و درآمدهای 

ارزی خواهد شــد. فعالان بازار انتظار دارند که در 
نبود برجام، درآمدهای ارزی رشد خاصی را تجربه 
نکنــد. عدم افزایش درآمدها موجب می شــود که 
دولت برای تامین کسری بودجه خود دچار دشواری 
شود و درصورتی که برای پاسخ دادن به این نیازها، 
خلق پول صورت بگیرد، قیمت اسکناس آمریکایی 

در مسیر صعودی قرار خواهد گرفت.
در این شــرایط امــا برخی از تحلیلگــران بازار و 
فعالان اقتصادی معتقدند که احتمال توافق بیشتر 
از برهم خوردن برجام است و موج هایی که به راه 

افتاده، کار موج سازان بازار دلار است.
علی شریعتی، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 

و صنایع و معادن ایران درباره روند...

دیدگاه تحلیلگران اقتصادی درباره نوسان قیمت دلار

 موج سواری دلالان
 دلار را به ۳۰ هزار تومان می رساند؟
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عهدشکنی مجدد آمریکا در موضوع تبادل زندانیان؛ نقطه سرِ خط!

نماینده خوی در مجلس:

طرح صیانت از کاربران فضای مجازی منجر به افزایش تصدی گری دولت می شود

ایران از ابتدای شکل گیری مذاکرات مربوط 
بــه تبادل زندانیان ایران و آمریکا اعلام کرد 
که این موضوع هیــچ ارتباطی به مذاکرات 
احیای برجام نداشته و رویکرد تهران در این 
زمینه تنها معطوف بــه پیگیری موضوعات 

حقوق بشری و انسان دوستانه است.
به گزارش ایســنا، به نقل از نورنیوز، تبادل 
زندانیان میان ایران و آمریکا موضوعی است 
که طی سال های گذشته به فراخور شرایط به 
بحث روز تبدیل شــده و در بازه های زمانی 
مختلف اقداماتی در این خصوص از سوی دو 

طرف انجام شده است.
در اواخر دوره ریاست جمهوری باراک اوباما 
فارغ از روند مذاکرات هســته ای، مذاکراتی 
میان ایــران و آمریکا در خصــوص تبادل 
زندانیان دو طرف شــکل گرفــت که نهایتا 
منجر بــه آزادی ۴ زندانی دو تابعیتی ایرانی 

آمریکایی و ۷ زندانی ایرانی شد.
کاخ ســفید در آن زمان، علاوه بر این، حکم 
اســترداد ۱۱ ایرانی دیگر را کــه به ادعای 
واشــینگتن در موضــوع دور زدن تحریم ها 

فعال بودند نیز لغــو کرد و طلب ۱.۷ میلیارد 
دلاری ایران بابت پرونده قدیمی خریدهای 
تســلیحاتی موســوم به »FMS« را نقدا 

پرداخت کرد.
در آن زمان و پس از انجام موفق تبادل مذکور 
میان تهران و واشنگتن، لندن نیز در خصوص 
انجام عملیات تبادل با هدف آزادسازی نازنین 
زندانی در  ایرانی-انگلیسی  زاغری جاسوس 
ایران در ازای پرداخت طلب کشــورمان در 
پرونــده خریدهای نظامی ایران موســوم به 
»IMS« بــه مبلغ ۳۹۰ میلیون پوند، اعلام 
آمادگی کرد و مذاکرات تهران-لندن در این 

رابطه آغاز شد.
پــس از انتخابات ریاســت جمهوری ۲۰۱۶ 
آمریکا، دونالد ترامپ با انتقاد شدید از اقدامات 
اوباما در موضوع تبادل زندانیان میان تهران 
و واشینگتن، رییس جمهور سابق آمریکا را به 
باج دادن به ایران متهم کرد و ادعا نمود که 
قادر است تمام زندانیان آمریکایی در ایران را 

بدون پرداخت هیچ مبلغی آزاد کند.
دونالد ترامپ با انتصاب »رابرت اوبراین« به 

عنوان نماینده ویژه خــود در این خصوص، 
روند جدیدی را در پیش گرفت.  

اقدامات و رفتارهای قلــدر مآبانه ترامپ در 
موضوع تبادل زندانیان، نه تنها روند شــکل 
گرفته میان دو طرف در زمان اوباما را بر هم 
زد، بلکه با ایجاد اخــلال در روند مذاکرات 
تهران-لندن، عملا موجب ایجاد بن بست در 

این فرآیند نیز شد.
در دوره ریاســت جمهــوری ترامپ تنها دو 
تبــادل یک به یک میان ایــران و آمریکا و 
بــدون هرگونه مذاکره مســتقیمی میان دو 
کشــور انجام شــد و طی آن در ازای یک 
جاســوس چینی-آمریکایی و یک آمریکاییِ 
متهم  محکوم به مســائل اخلاقی و توهین 
به مقامات ایرانی دو زندانی ایرانی در آمریکا 

آزاد شدند.
دخالت آمریکا در مذاکرات تبادل میان ایران 
و انگلیــس از آن جهت بود که پس از نهایی 
شدن توافق دو طرف برای آزادی زاغری در 
ازای پرداخت بدهی ایــران، ترامپ مصرانه 
خواستار آزادی »مراد طاهباز« جاسوس سه 

تابعیتی )ایرانی-انگلیسی-آمریکایی( در کنار 
نازنین زاغری شــد که بدلیل مخالفت ایران 
با درخواست مطرح شده، مذاکرات آغاز شده 

منجر به نتیجه نشد.
از ابتــدای روی کار آمدن جــو بایدن پس 
از انتخابات ۲۰۲۰ اما؛ کاخ ســفید با ادعای 
اولویت داشــتن موضوعــات و پرونده های 
حقوق بشری بر موضوعات سیاسی، خواستار 
از ســر گیری مذاکــرات در خصوص تبادل 

زندانیان شد.
لندن نیز با بهره گیری ازفرصت ایجاد شــده 
درخواســت کــرد که به صــورت هم زمان 
مذاکرات مربوط به آزادسازی نازنین زاغری 
در قبال پرداخت بدهی های ایران در پرونده 
خریدهای تسلیحاتی قبل از پیروزی انقلاب 

اسلامی نیز آغاز شود.
با پذیرش ایران، گفتگوهای غیر مســتقیم 
پیرامون تبادل ۴ ایرانی در برابر ۴ آمریکایی 
به علاوه پرداخت ۷ میلیارد دلار از مطالبات 
بلوکه شــده ایران در سایر کشورها با آمریکا 
و مذاکره با انگلیس برای آزادســازی نازنین 

زاغری آغاز و تــا حصول توافق نهایی ادامه 
یافت.

ایران از ابتدای شــکل گیری این روند اعلام 
کرد که موضوع مبادله زندانیان هیچ ارتباطی 
به مذاکرات احیای برجام نداشــته و رویکرد 
تهران در این زمینه تنها معطوف به پیگیری 
انسان دوستانه  موضوعات حقوق بشــری و 

است.
در این میان و پس از توقف مذاکرات وین در 
پایان دور ششم، به یک باره آمریکا بر خلاف 
ادعاهای اولیه خود مبنی بر جدا بودن مسائل 
سیاســیِ فیمابین از موضوع تبادل زندانیان، 
مذاکرات وین را به این فرآیند گره زد و با این 
استدلال که پرداخت طلب ۷ میلیارد دلاری 
فرصت تنفس به ایــران خواهد داد و انگیزه 
تهران برای تداوم حضور در مذاکرات احیای 
برجام را کاهش می دهد، توافق شکل گرفته 

را بر هم زد.
پس از استنکاف آمریکا از اجرای مفاد توافق، 
لندن نیز مجددا خواستار تحویل مراد طاهباز 
به ســفارت سوئیس )حافظ منافع آمریکا( در 

تهران شــد که البته به دلیل مخالفت ایران، 
روند تبادل با این کشور نیز متوقف شد.

این رفتار مزورانه که طی چند هفته گذشته 
با تبلیغات گسترده رســانه های غربی برای 
مقصر جلــوه دادن ایــران در رونــد تبادل 
زندانیان پیگیری شده، نشان داد که اولویت 
اصلی دولت آمریکا پیگیری اهداف سیاسی 
است و شعار حمایت از حقوق بشر تنها ابزاری 
در خدمت تامین امیال  سیاســی به حساب 

می آید.
در همین راستا؛ یک مقام مطلع به »نورنیوز« 
گفت: گرچه ایران قبلا با اهداف حقوق بشری 
انسان دوســتانه از موضع خــود در خصوص 
»تبادل همه زندانیان ایرانی با همه زندانیان 
آمریکایی« کوتاه آمده و حاضر به تبادل های 
موردی شــده بود، ولی اکنون با رفتار کثیف 
و تداوم عهدشــکنی دولت بایدن، دیگر هیچ 
انگیزه ای از سوی ایران برای تداوم این روند 
وجود نــدارد و لذا موضوع تبادل به شــکل 
کنونی را به طور کلی از دستور کار خود خارج 

خواهد کرد.

 نماینده مردم خوی با بیان اینکه کمیســیون 
فرهنگــی تخصــص لازم بــرای ارائه طرح 
صیانــت از کاربران فضای مجــازی را ندارد، 
گفت: بررسی چنین طرحی بر اساس اصل ۸۵ 
اجحاف در حق دولت سیزدهم، کاربران فضای 
مجازی اســت و منجر به افزایش تصدیگری 

دولت می شود.
»عادل نجــف زاده« در گفت  و گو با خبرنگار 
سیاســی ایرنا درباره طرح »حمایت از حقوق 
کاربــران و خدمــات پایه کاربــردی فضای 
مجازی« که بررســی آن هفته گذشته با رای 
نمایندگان . بر اســاس ۸۵ قانون اساســی به 
کمیسیون فرهنگی واگذار شد، گفت: در دنیای 
فعلی بخش زیادی از فعالیت های اقتصادی و 
کسب و کارها به سمت شبکه های اینترنتی و 

بر پایه وب رفته است.
نماینده مــردم خوی و چایپاره افــزود: امروز 
پتلفرم های جهانی تسهیل کننده شبکه های 
اقتصادی هستند و تجربیات مدیریت اقتصاد 
جهانی را توســط اینترنت بازنشــر می کنند و 
بســیاری از مشاغل، کسب و کارهای خرید و 
فروش، نقل و انتقال پول و تبادل تجربیات در 

فضای مجازی انجام می شود.

 وی با اشاره به ظهور استارتاپ های قدرتمند 
درکشور اظهار کرد: باید بسیاری از ظرفیت های 
کشور از جمله گردشگری را بر پایه اینترنت و 
توریســم مجازی قرار دهیم و در این صورت 
ظرفیت هــای برتر کشــور در معــرض نگاه 

گردشگران دنیا قرار خواهد گرفت.
نجف زاده  ادامه داد: بسیاری از کسب و کارها 
و مارکتینگ به سمت حذف منابع انسانی و بر 
پایه وبگاه ها اینترنتــی خواهد رفت. در چنین 
فضایی، ایران هم بعنوان بخشــی از اقتصاد 
جهانی می تواند بخشــی از این ظرفیت را بر 
اســاس جی دی پی یا تولید ناخالص ملی به 

خود اختصاص دهد.
عضو کمیســیون عمران مجلس درباره طرح 
صیانت از کاربران فضای مجازی گفت: به نظر 
من این طرح تکمیل کننده دیدگاه های گفته 
شــده در حمایت از کاربران در فضای مجازی 
نیســت و در شــرایط کنونی که انتقال دولت 
در حال انجام اســت، عجله در ارائه و بررسی 
چنین طرحی توســط کمیسیون فرهنگی که 
به ضرس قاطع تخصــص و مدیریت چنین 
موضوعی را ندارند، در حقیقت اجحاف در حق 
دولت سیزدهم، کاربران فضای مجازی و ایجاد 

ناامیدی برای کسب و کارهای اینترنتی است.
نجف زاده یادآورشــد: برای چنین طرحی باید 
نظــر وزارت ارتباطات و فنــاوری اطلاعات، 
شــورای عالی فضای مجازی و متخصصان 
مربوطه گرفته شــود. علاوه بر این نظرعموم 
جامعه، نظــر کاربران فضای مجــازی، نظر 
بانوان مشاغل، تولیدهای مختلف، کارخانجات، 
 صادرکنندگان، حوزه تجارت و گردشگری نیز 
باید برای این طرح گرفته شــود و این نظرات 

در طرح لحاظ شود.
وی با اشــاره به رای نمایندگان مجلس برای 
بررسی طرح طبق اصل ۸۵ قانون اساسی هم 
گفت:  اینکه این طرح بــدون گرفتن نظرات 
نمایندگان مجلس، در کمیســیونی بررســی 
ومصوب شود، علاوه بر ضربه زدن به موضوع، 
دســت دولت در فضای فعلی کشــور را نیز 

می بندد.
نماینده مردم خوی در مجلس شورای اسلامی 
ادامــه داد: تا زمانی که بســترهای قانونی و 
زیرساختی لازم برای رسیدن به اینترنت ملی 
فراهم نشود و پلتفرم های قوی داخلی نتوانند 
جایگزین اینستاگرام و دیگر پلتفرمهای خارجی 
شــوند، تا آن زمان، چنین طرحی در حقیقت 

ضربه به اعتماد عمومی، ضربه به دولت بعدی،  
ضربه به جوانان و اســتارتاپ هایی اســت که 

لحظه به لحظه شکل می گیرند.
وی با بیان اینکه از طرح کمیسیون فرهنگی 
ساماندهی استنباط نمی شــود، گفت: فضای 
مجازی بیشــتر حوزه های اقتصادی کشور را 
پوشش می دهد. در شرایطی که کشوری مانند 
ترکیه به شــدت به دنبال تقویت استارتاپ ها 
و حوزه حمل و نقل اســت و ما نمی توانیم با 
برخوردهای اینگونه کشور را در انزوای بیشتر 

فرو ببریم.
نماینده مردم خوی با تاکید بر اینکه کشــور 
باید قدرتمندانه به سمت جهش برای ارتقای 
تولید ناخالص حرکت کند، افزود: داشتن نقش 
بیشترکشــور در اقتصاد بین الملل باید محور 
اصلی برنامه های دولت آینده قرار بگیرد و در 
چنین فضایی، روشی که موافقان طرح صیانت 
از کاربــران فضای مجازی دنبــال می کنند، 

تکمیل کننده این اهداف نخواهد بود.
نجــف زاده با تاکید بر لــزوم رفع ابهامات این 
طرح گفت: از طرفــی رهبر معظم انقلاب در 
دیدارهای خود بــا نمایندگان مجلس یازدهم 
به موضوع عدالت ورزی تاکید   ولی شــاهد 

هستیم که بیشتر نقاط کشور به همین اینترنت 
نیم بند هم دسترسی ندارند و جوانان کشور در 
روســتاهای مرزی و مکان هایی که اینترنت 
وجود ندارد از امکانات بویژه در حوزه کارآفرینی 

وب محروم هستند.
نماینــده مردم خوی و چایپــاره با بیان اینکه 
تا زمانــی که در نظام حکمرانــی، وزن رانت 
حمکرانی مدیریتی بیشتر از کارشناسی باشد، 
دچار آسیب خواهیم شــد، گفت:  ایراداتی به 
پلتفرم ها وجود دارد اما باید تهدید و فرصت ها را 
در کنار هم ببینیم. قاعده در جهان آی تی این 
است که به حقوق شهروندی و حریم خصوصی 

احترام قائل شویم.
نجف زاده با اشاره به اظهارات یکی از روسای 
کمیسیون های مجلس که مدعی بود این طرح 
ســبب ایجاد ۱۰ میلیون شغل می شود، گفت: 
در طرحی که همکاران نوشتند، جزئیات در آن 
دیده نشده و از این موضوع تعجب می کنم که 
کمیسیونی با ۲۳ عضو غیرمتخصص در حوزه 
فضای مجازی، چگونه می تواند با چنین طرحی 
۱۰میلیون شغل ایجاد کند؟ اگر این توانایی در 
آقایان وجود دارد چرا به رغم وجود تعدادی زیاد 
کمیسیون های تخصصی نمی توانیم حتی یک 

میلیون شغل ایجاد کنیم؟
وی با اشــاره به شــعارهای انتخاباتی رییس 
جمهوری منتخب گفت: رییس جمهوری رونق 
کسب و کار را نوید دادند و اکنون هم باید فضا 
را برای تحقق شعارهای رییس جمهور منتخب 
فراهم کرد. برداشــت من این است که طرح 
کمیســیون فرهنگی مقابل برنامه های دولت 
آینده اســت. البته خود مردم با شناختی که از 
اقتصاد جهانی و استارتاپ های جدید دارند، بهتر 
می توانند با اســتفاده از فضای مجازی شغل 

ایجاد کنند.
نجــف زاده با بیــان اینکه تحقــق عدالت 
اجتماعی، امنیت و محیط زیســت سه وظیفه 
مهم حکمرانی است و سایر مسائل کشور باید 
به مردم ســپرده شود، گفت: به رغم اینکه در 
مجلس یازدهم بارها فریاد زدیم تصدی دولت 
کم شــود، اما با چنین طرح هایی مانند فضای 
مجازی بیشــتر تصدی دولت افزایش خواهد 
یافت.وی با بیان اینکه بــه رغم تهدیدها در 
فضای مجازی کشــور،  هنوز در تولید محتوا 
موفق عمل نکردیم، گفت: دوســتان به جای 
ارائه طرح هایی برای تولید محتوا در پی بستن 

فضای مجازی هستند.

اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

 ظریف بر ارتقای
  روابط ایران و عمان 

در دولت سیزدهم تاکید کرد
 محمد جواد ظریــف وزیر امور خارجه در دیدار با همتای 
عمانی خود بر ارتقای روابط ایران و عمان در دولت حجت 
الاسلام و المسلمین ســید ابراهیم رییسی تاکید کرد.به 
گزارش روز ســه شــنبه ایرنا از اداره کل اطلاع رسانی و 
امور ســخنگویی وزارت امور خارجه، بدرالبوسعیدی وزیر 
خارجه ســلطنت عمان که برای حضور در مراسم تحلیف 
سیزدهمین دوره ریاست جمهوری اسلامی ایران به تهران 
سفر کرده، با محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه دیدار و 
گفت وگو کرد.محمد جواد ظریف در دیدار با همتای عمانی 
خود، ضمن تمجید از روابط متمایز جمهوری اسلامی ایران 
و ســلطنت عمان و تلاش های طرفین در ارتقای سطح 
همکاری های دوجانبه بر استمرار این روند در دولت رییسی 
تاکید و سیاســت قطعی جمهوری اسلامی ایران و دولت 

آینده در گسترش روابط با همسایگان را تبیین کرد.

 معاون پلیس کشور
 با مدیرعامل بیمه رازی 

دیدار کرد
ســرهنگ عین الله جهانی معــاون اجتماعی پلیس 
راهنمایی و رانندگــی ناجا با دکتر علی جباری دیدار 

کرد.
معاون پلیس کشور با مدیرعامل بیمه رازی دیدار کرد

به گزارش مملکت آنلاین و به نقل از روابط عمومی و 
امور بین الملل بیمه رازی ؛ سرهنگ عین الله جهانی 
معاون اجتماعی پلیس راهنمایــی و رانندگی ناجا با 
دکتر علی جباری دیدار کرد.در این دیدار که در دفتر 
مدیرعامل بیمه رازی برگزار شد ، در خصوص مباحث 

کلی صنعت بیمه بحث و گفت وگو شد.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
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اخبارسیاست

مجوز رهبر انقلاب به ارتش 
برای کمک به حل مشکلات 

سیستان
امیر سرلشکر موسوی با اشاره به خدمت رسانی نیروهای 
چهارگانه ارتش در اســتان های کم برخــوردار گفت: 
ارتش متعلق به مردم ایران اســت و در راستای تدابیر 
فرمانده معظم کل قوا)مدظله العالی( و اهداف نظام گام 

برمی دارد.
امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش 
جمهوری اسلامی ایران با اشــاره به حضور ارتش در 
استان های خوزستان و سیســتان و بلوچستان اظهار 
داشت: ارتش جمهوری اسلامی ایران متعلق به مردم  
ایران است و در راستای اهداف نظام گام برمی دارد؛ در 

واقع ارتش امانت ملت در دست فرماندهان است.
وی افزود: هر زمانی که ملت ایران به کمک نیاز داشته 
باشند، ارتش با سرعت و تمام توان در آن عرصه حضور 
پیدا می کند. این عرصه ممکن اســت روزی در حوزه 
دفاع از آسمان ها، دفاع از حدود و ثغور، تمامیت ارضی 
و صیانــت از دریاها و یا حضــور در اقصی نقاط جهان 

به منظور نمایش اقتدار جمهوری اسلامی ایران باشد.
فرمانــده کل ارتش ادامــه داد: البته در زمان هایی هم 
ارتش و ســایر نیروهای مسلح برای کمک به مردم و 
رفع مشــکلات آنها در حوادث ناگواری چون بیماری 
کرونا، ســیل و زلزله و یا آبرسانی در زمان خشکسالی، 

وارد عرصه خدمت رسانی می شوند.
امیر سرلشکر موسوی با اشاره به نحوه کمک رسانی در 
استان ها و شهرستان هایی که دچار حوادث غیرمترقبه 
می شوند، گفت: در شهرســتان هایی که ما یگان های 
مستقر در آنجا داریم، طبعاً بهتر و کامل تر می توانیم وارد 
عرصه امدادرسانی و خدمت شویم؛ البته بحمدلله در ایام 
پیک کرونا بخش بهداشت و درمان ارتش و فرماندهان، 
جوهر واقعی خود را نشان دادند و به سرعت فعالیت های 
لازم را جهت کنترل و مقابله با شــیوع بیماری انجام 

دادند.
وی اضافه کرد: هم اکنون نیز در بخش هایی از سیستان 
و بلوچستان که مشــکل آب دارند، نیروهای ارتش در 
مرحله نخست با تانکر کار آبرسانی را انجام دادند و بعد 
برای اینکه مشکل برای همیشه مرتفع شود، وارد عرصه 
ایجاد شبکه آبرسانی و لوله کشی شدند که این فعالیت ها 

همچنان ادامه دارد.
فرمانده کل ارتش خاطرنشان کرد: ارتش در خوزستان 
هم به همین ترتیب وارد شده است و تا زمانی که نیاز 
باشد در خدمت مردم عزیز خوزستان و سیستان خواهیم 
بود؛ همچنین به منظور برطرف شدن مشکلات  با مجوز 
فرماندهی معظم کل قوادر خدمت بخش های کشوری 

نیز هستیم.
امیر سرلشکر موسوی گفت: مردم استان های خوزستان 
و سیســتان و بلوچســتان و بعضــی از مــردم دیگر 
بخش های کشور عزیزمان از امکانات خوبی برخوردار 
نیســتند. در عین حال این مردم، قدرشــناس هستند 
و بــه افرادی که در لباس خدمت وارد می شــوند، اعم 
از ارتش، سپاه یا بســیج و... احترام می گذارند و وقتی 
می بینند که این افراد خالصانه کمک می کنند به همان 
کمک های حداقلی نیز رضایت پیدا می کنند.وی تصریح 
کرد: من سال ها در سیستان و بلوچستان خدمت کرده ام. 
این عزیزان مردم بســیار فهیم و خوبی هستند که اگر 
کوچک ترین قدمی برای شان بردارید، قدردانی می کنند؛ 
امیدواریم دولت آینده بتواند بخشی از این محرومیت ها 
را برای استان های کمتربرخوردار برطرف کند تا ان شاالله 
مشکلاتشان کمتر شود.فرمانده کل ارتش خاطرنشان 
کــرد: رهبر معظم انقلاب اســلامی )مدظله العالی( از 
ســال ها پیش بارها درباره مردم سیستان و بلوچستان 
ســفارش کردند چون خود ایشان هم مدتی را در دوره 
رژیم گذشته به سیستان و بلوچستان تبعید شده بودند؛ 
لذا مردم سیســتان و بلوچستان را می شناسند و علاقه 
شدیدی نسبت به این مردم خوب و فهیم دارند و همواره 
بر حل مشکلات آنها سفارش کرده اند؛ ما نیز خوشحالیم 
که امروز توانسته ایم بخشی از تدابیر مقام معظم رهبری 

)مدظله العالی( را اجرا کنیم.

خبر

اجازه نخواهیم داد پلتفرم 
خارجی فیلتر شود

نایب رئیس کمیســیون اجتماعی مجلس با تأکید 
بر این مسئله که طرح صیانت از حقوق کاربران و 
سامان دهی فضای مجازی در کمیسیون مشترک 
بررســی خواهد شد، گفت: به گفته رییس مجلس 
هیــچ فیلترینگی در هیچ پلتفــرم فضای مجازی 
وجــود نخواهد داشــت. به تعبیر دیگــر، ما اجازه 

نخواهیم داد این اتفاق بیفتد.
به گزارش ایســنا، علی بابایی کارنامی در صفحه 
رســمی اینســتاگرامش در مورد طرح صیانت از 
حقوق کاربران و سامان دهی فضای مجازی گفت: 
رئیس مجلس شورای اســلامی که جایگاه بالاتر 
از بنده دارند، گفتند که هیــچ فیلترینگی در هیچ 
پلتفــرم فضای مجازی وجود نخواهد داشــت. به 
تعبیر دیگر، ما اجازه نخواهیم داد این اتفاق بیفتد.

نماینده مردم ســاری در مجلس یازدهم با اشاره 
بــه تاریخچه  طرح مذکور گفت: این طرح بیش از 
۱۶- ۱۷ ماه قبل در شــورای عالی فضای مجازی 
به ریاست رئیس جمهور با امضای وزرایی که نقاد 
این بحث هستند،  مصوب شده است. دید مجلس 
و طراحان طرح این بــود که فضای مجازی مهم 
است و باید قوانین جامع و مانع داشته باشد. قوانین 
نیز باید حقوق شــهروندی را پوشش دهد و البته 

زمینه سرمایه گذاری کسب و کار را فراهم کند.
بابایــی کارنامی افزود: تعــدادی از طراحان طرح،  
آبان ماه ســال قبل آن را پیشنهاد دادند. من جزء 
طراحــان نبودم و با اصول اولیه این طرح مخالفت 
داشــتم. در عین حال با قانونمنــد کردن فضای 
مجــازی موافق بودم. این طرح از طرف همکاران 
اصلاح شد و طبق قانون آئین نامه داخلی بیش از 
۵۰ نماینده درخواست کردند که این طرح اولویت 

اول صحن مجلس باشد.
وی با بیــان اینکه بنده جزء ۵۰ نفــر بالا نبودم، 
گفت: این طرح در نهایــت با امضای ۵۰ نماینده 
به صحن آمد. ما گفتیــم حال که می خواهید این 
کار را انجام دهید بروید در قالب اصل ۸۵ فعالیت 
کنید و به کمیسون مشترک بروید. اصل هشتاد و 
پنج شفاف تر و تخصصی تر است و اتفاقا مشارکت 

حداکثری نخبگان را به دنبال خواهد داشت.
نایب رئیس کمیسیون اجتماعی با استناد به جلسات 
متعدد با نمایندگان در خصوص این طرح گفت: ما 
با طرح قبلی ســامان دهی مخالف بودیم اما باید 
بگویــم که ۷۰ درصد طرح تغییر کرده اســت. در 
جمع بندی با دکتر قالیباف به این نتیجه رســیدیم 
که اصل هشــتاد و پنج یا همان بررسی تخصصی 
طرح در کمیسیون مشــترک بهترین مسیر است. 
ما از آن طریق کمیســیون های بیشتری را دخیل 
کرده ایم. اگر مســیر این طرح تنها از کمیســیون 
فرهنگی بود، با این طــرح مخالفت می کردم. اما 
اکنون مبنای بررســی کمیســیون مشترک است. 

بنده هم در این کمیسیون ثبت نام کردم.

پیام تشکر وزیر کشور و 
دست اندرکاران برگزاری 
انتخابات از رهبر انقلاب

 وزیر کشــور در نامه ای خطاب بــه رهبر معظم 
انقلاب، مراتب تقدیر و تشــکر خود و همه دست 
انــدرکاران برگزاری انتخابات بــه ویژه مدیران و 
کارکنان زحمتکش مجموعه صف و ســتاد وزارت 
کشــور را از حمایت ها، پشتیبانی ها و توصیه های 

مشفقانه و پدرانه ایشان ابراز کرد.
به گزارش روز ســه شــنبه ایرنا از پایگاه اطلاع 
رســانی وزارت کشــور، در متن پیــام عبدالرضا 
رحمانی فضلی آمده است: انجام شایسته وظایف و 
تکالیف در خدمت به هموطنان در نظام جمهوری 
اســلامی ایران از توفیقات الهی اســت که شامل 
حــال خدمتگزاران بخش های مختلف می شــود. 
مجموعــه خادمان ملت در وزارت کشــور اعم از 
ستاد و صف؛ از استانداری ها تا دهیاری ها در طول 
هشــت سال گذشته تمام سعی و تلاش خود را به 
کار بردند تا همه داشته ها و ظرفیت های خود را در 
طبق اخلاص نهاده و شبانه روز در راستای تامین 
جامع ثبات و امنیت داخلی و اجرای سیاســت های 
کشــور، مبتنی بر اصول مترقی انقلاب اسلامی و 

ایجاد آرامش اجتماعی اهتمام ویژه داشته باشند.
در ادامــه این پیام آمده اســت: یکی از مهمترین 
تکالیف وزارت کشــور برگزاری بیطرفانه انتخابات 
در شرایط ایمن، قانونمند و سالم بوده است که بر 
اساس رهنمودهای داهیانه رهبری فرزانه انقلاب 
اســلامی، دو دوره انتخابات ریاســت جمهوری و 
مجلس شورای اسلامی و شوراهای اسلامی شهر 
و روســتا و یک دوره انتخابــات مجلس خبرگان 
رهبــری و چند انتخابات میــان دوره ای با رعایت 
حق الناس با امنیت کامل، قانونی و ســالم برگزار 
شــده و بحمدا... از این جهــت موجبات رضایت 
معظم له و مردم شریف کشورمان را فراهم ساخته 

است.
وزیر کشــور یادآورشــد: اکنون که با تنفیذ حکم 
ریاست جمهوری ســیزدهم، کار انتخابات به سر 
منزل نهایی رسید، اینجانب مراتب تقدیر و تشکر 
خود و همه دست اندرکاران برگزاری انتخابات به 
ویژه مدیران و کارکنان زحمتکش مجموعه صف 
و ستاد وزارت کشــور را از حمایت ها، پشتیبانی ها 
و توصیه های مشــفقانه و پدرانه حضرتعالی ابراز 
داشته و خداوند منان را سپاسگزارم که این توفیق 
در این مدت همواره شــامل حال وزارت کشــور 
بوده است و امیدوارم همچنان دعای خیر رهبری 
گرانقــدر، در تداوم خدمت به مردم شــامل همه 

خدمتگزاران باشد.

مسعود رضایی:

نظام اداری ناکارآمد مثل باتلاق است
یک کارشناس مســائل سیاسی با بیان اینکه نظام اداری 
ناکارآمد مثل باتلاق است گفت: چاره ای جز گام نهادن در 

مسیر اصلاح نظام اداری کشور نداریم.
به گزارش خبرگزاری مهر، مســعود رضایی کارشــناس 
مســائل سیاسی و پژوهشگر تاریخ معاصر در یادداشتی با 
عنوان »تحول نظام اداری« گفت: واقعیت بسیار تلخ این 
است که یک نظام اداری ناکارآمد بسان باتلاقی است که 
قادر است هر فرد و برنامه و انگیزه و شور و شوق و امیدی 

را ولو آن که به بزرگی کوه دماوند باشد، در خود فرو برد.
وی ادامــه داد: اصــلاح و تحــول نظام اداری کشــور، 
اصلی ترین برنامه ای است که جناب آقای رئیسی باید در 
ابتدای مسئولیت خطیر خود در مقام ریاست جمهوری آن 

را در نظر داشته باشد.
وی بــا تاکید کــرد: بالا بــردن کارآمــدی و بازدهی، 
ســرعت گیری انجام امور و وظایف، پیراستن وزارتخانه از 
مفاسد اقتصادی، جلوگیری از کم کاری و کاهلی، افزایش 
نظم و انتظام در امور، اســتقرار نظام شایسته ســالاری، 
برقراری نظام تشویق و تنبیه مبتنی بر واقعیات، ضرورتی 

اجتناب ناپذیر است.
مسعود رضائی اظهار داشت: تبدیل نظام اداری موجود به 
نظام اداری مطلوب، کار آسان و سریعی نیست اما این نیز 
واضح است که برای ســرعت گیری در پیشرفت و ترقی 
واقعی کشور و عقب نماندن از دیگران و بلکه تبدیل شدن 
به پیشــتاز در این عرصه همانگونه که در چشم انداز ۲۰ 
ساله بر آن تأکید شده است، چاره ای جز گام نهادن در این 
مسیر نداریم و صدالبته هیچ کاری پربازده تر و پرمنفعت تر 

از اصلاح و تحول نظام اداری نخواهد بود.
متن کامل این گزارش به شرح زیر است:

مثال اول: فرض کنید خانواده ای قصد مســافرت به نقاط 

دیدنــی و جذاب و خوش آب و هــوا را دارند. این خانواده 
قبل از آغاز این مسافرت، با مشورت و همفکری یکدیگر 
برای انجام این مسافرت، دقیق ترین برنامه ریزی را انجام 
می دهند تا همه چیز روی حساب و کتاب باشد. حتی این را 
هم در نظر می گیرند که در چه ساعتی و در کدام رستوران 
غــذا خواهند خورد و در چه روزی و چه ســاعتی، در چه 
شهری و چه هتلی اسکان خواهند یافت. آنها هیچ مسأله 
و موضوع ریز و درشتی را از نظر دور نمی دارند به این امید 
که نه تنها با مشکلی مواجه نباشند بلکه بسرعت بتوانند 
این مســیر طولانی را طی کنند. ظواهر امر حاکی از این 
است که این خانواده ســفر خوب و خوش و خرمی را در 

پیش رو خواهد داشت.
این خانواده با هزار امید و آرزو، ســوار اتومبیل می شوند و 
قصد دارند مســافرت خود را آغاز کنند که ناگهان متوجه 
یک موضوع بســیار مهم می شــوند: اتومبیلــی که قرار 
اســت آنها را به این ســفر رؤیایی ببرد، فرسوده و خراب 
است؛ روغن ریزی شــدید دارد، جلوبندی آن داغان است، 
لاستیک هایش سائیده و صاف است، باک بنزینش سوراخ 
است، سرســیلندرش سوخته اســت، ترمزش نمی گیرد، 
رادیاتورش سوراخ است، انژکتورش کثیف است، دنده اش 
بسختی جا و موتورش بشدت داغ می کند. ظاهراً علی رغم 
آن همه دقت و وسواس در برنامه ریزی و زمان بندی برای 
رفتن به یک مسافرت رؤیایی، این خانواده با این اتومبیل 
بعید است بتوانند خود را حتی تا عوارضی تهران قم برسانند، 

چه رسد به سفر به دور ایران!
مثــال دوم: فرض کنید پس از مذاکرات طولانی و صرف 
میلیاردها دلار هزینه، یک نیروگاه اتمی بسیار پیشرفته با 
آخرین تکنولوژی روز دنیا را در کشور احداث می کنیم، آن 
هم نه هزار مگاواتی بلکه ده هزار مگاواتی! بدیهی اســت 

که انتظار داشــته باشیم به این ترتیب شاهد تحول بسیار 
مهمی در کشور باشیم اما ناگهان متوجه یک مسأله بسیار 
مهم می شویم: شبکه انتقال نیرو در کشور بسیار فرسوده، 
معیوب و دارای قطعی های فراوان در طول مســیر است. 
بنابراین امکان انتقال نیروی آن نیروگاه پیشرفته ده هزار 
مگاواتی به دیگر نقاط کشور نیست و عملًا امکان استفاده 

بهینه از این نیروگاه وجود ندارد.
این دقیقاً حکایت قصه پرغصه تکراری ماست و این دقیقاً 
همان داستان است پر آب چشم.نظام اداری کشور، حکم 
همان اتومبیل و همان شــبکه انتقال نیرو را دارد. دولت 
ســیزدهم هر قدر که دقیق و علمی و خوب برنامه ریزی 
کند و هر قدر که نیرو و توان و انگیزه و انرژی داشته باشد، 
باید سوار همین اتومبیل نظام اداری شود و باید از طریق 
همین شــبکه انتقال نیرو، توان خود را مصروف رسیدگی 
به مسائل مختلف و متنوع کشــور کند. فرض کنید این 
دولت دقیق ترین، سنجیده ترین، علمی ترین، مجرب ترین، 
مرتب ترین و حساب شــده ترین برنامه ها را در زمینه های 
اقتصادی، صنعتی و کشــاورزی و خدماتی برای توســعه 
کشور تدارک ببیند. آیا جز این است که این برنامه ها باید از 
مجرای سیستم اداری کشور به مرحله اجرا گذارده شوند؟ 
اگر نظام اداری کشــور، دارای کارآمدی و توانمندی لازم 

برای اجرای این برنامه ها نباشد، نتیجه چه خواهد شد؟
بر این اساس، نگاه ما به »دولت« باید دچار تغییر و تحول 
شــود. این یک اشتباه بزرگ و خانمانسوز بوده و است که 
دولت را فقط شامل رئیس جمهور و اعضای کابینه بدانیم. 
لطمات ناشی از این اشتباه بیش از حد تصور است. دولت 
معنا و مفهوم و واقعیتی بسیار بزرگ تر و وسیع تر از رئیس 
جمهــور و وزرای او دارد. دولت یعنی رئیس جمهور و وزرا 
بعلاوه میلیون ها نفر شــاغل در نظام اداری کشور بعلاوه 

قوانیــن و مقررات اداری بعلاوه فناوری های اداری. دولت 
یعنی یک مجموعه، یک نظام و یک سیستم بسیار وسیع. 
بنابرایــن، آن دولتی موفق و کارآمد خواهد بود که نه تنها 
رئیس جمهــور و وزرای او، بلکه تمامــی اعضا و اجزای 

مجموعه وسیع نظام اداری آن توانمند و کارآمد باشند.
در ایــن نگاه نظام مند یا سیســتماتیک، هر یک از اعضا 
و اجزای دولت به معنای وســیع آن، دارای اهمیت ویژه 
هســتند. مثال نیروگاه را در نظر بگیرید. در ابتدای مسیر، 
یک نیروگاه اتمی وجود دارد به ارزش چندین میلیارد دلار 
و در انتهای مســیر، یک قطعه چند هزار تومانی که قرار 
است کار انتقال نیرو به مصرف کننده نهایی )مراکز اداری، 
صنعتی و منازل مســکونی( را انجــام دهد. اگر آن قطعه 
نهایی چند هزار تومانی از کیفیت و کارآمدی لازم برخوردار 
نباشد، آن نیروگاه چند میلیارد دلاری نیز فایده ای به حال 

جامعه و کشور نخواهد داشت.
بنابراین در این نوع نگاه، حضور آن وزیر دانشمند و متعهد و 
متخصص و کاربلد در رأس یک وزارتخانه به شرطی مفید 
و کارساز و مشکل گشا خواهد بود که مجموعه اداری تحت 
مسئولیت او در آن وزارتخانه از معاون وزیر گرفته تا آخرین 
رده های اداری در شهر و روستا، از کارآمدی لازم برخوردار 
باشــند. اما اگر آن مجموعه دارای اشکالات و مشکلات 
مختلف باشد، آیا چنین فردی می تواند معجزه کند؟ یا این 
که پس از چندی او هم خسته و وامانده شده و در وضعیت 
موجود حل خواهد شد؟ واقعیت بسیار تلخ این است که یک 
نظام اداری ناکارآمد )تو خود حدیث مفصل بخوان از این 
مجمل( بسان باتلاقی است که قادر است هر فرد و برنامه 
و انگیزه و شور و شوق و امیدی را ولو آن که به بزرگی کوه 
دماوند باشد، در خود فرو برد و نیست و نابود کند. پس اولین 
کار آن اســت که این باتلاق تبدیل به زمینی حاصلخیز و 

پربار گردد. در این صورت است که بذرهای رشد و توسعه 
و ترقی و تعالی در آن به بار خواهند نشست.به این ترتیب 
با یقین می توان گفت اصلاح و تحول نظام اداری کشور، 
اصلی ترین برنامه ای است که جناب آقای رئیسی باید در 
ابتدای مسئولیت خطیر خود در مقام ریاست جمهوری آن را 
در نظر داشته باشد. بر همین منوال، هر کسی که کاندیدای 
وزارت است نیز باید قبل از ارائه هرگونه طرح و برنامه ای 
در حوزه تخصصی آن وزارتخانه – که البته تاکنون بارها 
و بارها از این گونه برنامه ها توسط افراد مختلف ارائه شده 
است – برنامه عملی و اجرایی خود را برای اصلاح و تحول 
اداری آن وزارتخانه بیان کند: بالا بردن کارآمدی و بازدهی، 
ســرعت گیری انجام امور و وظایف، پیراستن وزارتخانه از 
مفاسد اقتصادی، جلوگیری از کم کاری و کاهلی، افزایش 
نظم و انتظام در امور، اســتقرار نظام شایسته ســالاری، 
برقراری نظام تشویق و تنبیه مبتنی بر واقعیات، و مسائلی 
از این قبیل.پرواضح است که تبدیل نظام اداری موجود به 
نظام اداری مطلوب، کار آسان و سریعی نیست اما این نیز 
واضح است که برای ســرعت گیری در پیشرفت و ترقی 
واقعی کشور و عقب نماندن از دیگران و بلکه تبدیل شدن 
به پیشــتاز در این عرصه همانگونه که در چشم انداز ۲۰ 
ساله بر آن تأکید شده است، چاره ای جز گام نهادن در این 
مسیر نداریم و صدالبته هیچ کاری پربازده تر و پرمنفعت تر 
از اصلاح و تحول نظام اداری نخواهد بود. در صورت وقوع 
چنین تحولی، »دولــت« قادر خواهد بود به وظیفه اصلی 
خود که همان مدیریت و نظارت و هدایت اســت بپردازد 
و جامعه نیز با توجه به اســتعداد و توان بالای موجود در 
آن، سررشته امور مختلف اقتصادی و سازندگی را به دست 
خواهد گرفت و مســیر رشد و ترقی و تعالی را با سرعتی 

چشمگیر خواهد پیمود. ان شاءالله.

مراســم تنفیذ حجت الاســلام و المسلمین 
سیدابراهیم رئیسی به عنوان رئیس جمهوری 
ایران برگزار شــد و او حکم خــود را از رهبر 

انقلاب دریافت کرد.
به گــزارش خبرآنلاین، ســوت پایان دولت 
حســن روحانی امروز ساعت ۱۰ و ۳۰ دقیقه 
صبح زده شد و سیدابراهیم رئیسی به عنوان 
رئیس جمهوری سیزدهم حکم تنفیذ خود را 

از دست رهبر انقلاب دریافت کرد.
ابراهیم رئیســی از زمانی که به عنوان رئیس 
جمهور دولت ســیزدهم انتخاب شد روزهای 
آرامــی را در انتقال قدرت طی کرد، حســن 
روحانــی دوبار با او دیدار کرد و وزرا و معاونان 
دولــت دوازدهم نیز هر کــدام در دیدارهای 
جداگانه تــلاش کردند گزارش های منظمی 
از وضع موجود به رئیســی ارائه دهند تا دولت 
سیزدهم بتواند با همه توان و براساس آمارهای 

دقیق کار خود را آغاز کند.
در ابتدای این مراســم که با حضور مسئولان 
کشــوری و لشکری برگزار شد، آیه ۷۸ سوره 
حج قرائت شد که در آن تاکید می شود: »حق 

جهاد در راه او را به جای آرید.«
آنها که آمدند، آنها که غایب بودند

چهره های مختلف با دیدگاه های سیاســی 
متفــاوت امروز گرد هم آمدند تا شــاهد آغاز 
دولت سیزدهم باشند؛ در سمت راست حضرت 
آیت الله خامنه ای، حسن روحانی، آیات جنتی 
و صادق آملی لاریجانی نشسته بودند و سمت 
چپ ایشــان، روسای قوای ســه گانه یعنی 
ابراهیم رئیسی، محسنی اژه ای و محمدباقر 
قالیباف.رقبــای اصلاح طلــب و اصولگرای 
ابراهیم رئیسی در جریان انتخابات، چهره های 
نظامی، اعضای کابینه دولت حســن روحانی 
هم حضور داشتند. همنشینی ظریف و سعید 
جلیلی در این مراسم جالب توجه بود. در حاشیه 
این مراسم تصویری از گپ و گفت سیدحسن 
خمینی، روحانی و رئیسی نیز منتشر شد. علم 
الهدی پدر همسر ابراهیم رئیسی نیز از دیگر 
حاضران بود. این مراسم غایبانی چون محمود 

احمدی نژاد و سیدمحمد خاتمی هم داشت.
گزارش وزیر کشــور دربــاره روند 

برگزاری انتخابات
پــس از قرائــت قــرآن کریــم، عبدالرضا 
رحمانی فضلی، وزیر کشــور دولت دوازدهم 
پشت تریبون آمد و گزارشی از روند برگزاری 

انتخابات ریاست جمهوری  سیزدهمین دوره 
ارائه داد.

او در این گزارش تاکید کرد: »وزارت کشــور 
به عنوان متولی انتخابات از یکســال گذشته 
با تشکیل ســتاد انتخابات و با فراهم سازی 
تمهیدات لازم و با هماهنگی شورای نگهبان 
و با رعایت اصول قانون مداری و بی طرفی و 
رقابت سالم و مشارکت حداکثری، کوشید تا 
ضمن ارتقاء شور سیاسی کشور، امکان حضور 
و مشارکت هرچه بیشتر مردم در انتخابات را 

فراهم کند.«
در متن حکم تنفیذ ابراهیم رئیسی بر 

چه چیزی تاکید شد؟
پس از این گزارش، حجت الاسلام محمدی 
گلپایگانی، رئیس دفتر رهبر انقلاب، متن حکم 
تنفیذ رییس جمهور را قرائت کرد که در قسمتی 
از آن بــه نقل از مقام معظم رهبری آمده بود: 
» امروز میهن عزیزمان، تشــنه ی خدمت و 
آماده ی حرکت جهشــی در همه ی عرصه ها، 
و نیازمند مدیریتی با کفایت و جهادی و دانا و 
شجاع است که بتواند توانمندی های آشکار و 
نهفته ی ملت، بویژه جوانان را که بسیار فراتر 
از مشــکلات است، بســیج کرده و به میدان 
کار و تــلاش ســازنده آورد؛ موانع را از ســر 
راه تولید بردارد؛ سیاســت تقویت پول ملیّ را 
بجِدّ دنبال کند، و قشــرهای متوسط و پایین 
جامعه را که سنگینی مشکلات اقتصادی بر 

دوش آنها است، توانمند سازد؛ مدیریتی که با 
مشی فرهنگی خردمندانه، مسیر اعتلای مادی 
و معنوی ملت ایــران را هموار کرده، حرکت 
کشــور به سمت جایگاه شایسته اش را شتاب 
بخشد.«سپس رهبر معظم انقلاب حکم تنفیذ 
رئیس جمهوری را به سیدابراهیم رئیسی اعطا 
کرد. رئیســی پس از دریافت حکم تنفیذ که 
بدون آداب خاصی برگزار شد، گفت: » شرط 
ادب و احترام در مراســم تنفیذ از سوی مقام 
معظم رهبری این بود که من دســت مبارک 
ایشــان را می بوســیدم لکن به دلیل شرایط 

موجود این توفیق از من سلب شد.«
روایت رئیســی از پیام مــردم در 

انتخابات 28 خرداد
در ادامه طبق عادت مالوف مراسم های تنفیذ 
رییس جمهور پشــت تریبون قرار گرفت و در 
ســخنانی با تاکید براینکه پیــام مردم در ۲۸ 
خرداد پیام اجرای سیاست های اعلامی نظام 
جمهوری اسلامی بود، افزود: »پیام مردم، پیام 
توجه به ارزش های والای انقلاب اسلامی و 
پاسداشت خون شــهیدان بود. پیام ۲۸ خرداد 
پیام ضــرورت رفع مشــکلات اقتصادی و 

اجتماعی و فرهنگی جامعه بود.«
او همچنین اظهار کرد: در یک کلمه و جمله 
باید بگویم پیام مردم در ۲۸ خرداد پیام تغییر 
وضع موجود بود و از دولت خواســتند شرایط 
و وضعیت اقتصادی و تورم بیش از ۴۴درصد 

و  رشد نقدینگی ۶۸۰ درصدی را پایان دهد. 
بدهی های دولت از سال ۹۴، سه برابر شده اند. 
علاوه بر این علاج کردن وضعیت کســری 
بودجه ۴۵۰ هزار میلیاردی از جمله مشکلاتی 
هستند که در زندگی مردم اثر گذاشته است و 
ما امروز وضعیت و شــرایط اقتصادی مردم را 
هم به دلیل دشــمنی دشمنان و هم به دلیل 
کاستی ها و مشــکلاتی که در درون داشتیم، 

وضعیت مناسبی نمی بینیم.
رئیسی گفت: » مشکلات اقتصادی و فرهنگی، 
مســئله بیکاری و مسکن و دیگر مسائلی که 
امروز مردم نسبت به آن گله مند هستند همه 
باید تغییر کند.آنچه که از همه بیشترمشکل 
ایجاد کرده و علاوه بر اینکه آسیب دیدن سفره 
مردم و آسیب دیدن کسب و کار مردم باید به 
آن اشاره کرد، آسیب دیدن اعتماد مردم است. 
مردم دولتی خواستند که این آسیب را جبران 
کنــد و اعتماد را به مــردم بازگرداند و فاصله 
میان ملت و دولت کاهش دهد چرا که رابطه 
بین ملت و دولت برای همیشه می تواند بسیار 
گره گشا باشد این رابطه تاکنون بوده و از این 
پس هم باید باشد تا مشکلات حل شود. آنچه 
مردم از دولت جدید خواســتند تحول است. 

برنامه ما نیز برنامه تحولی است.
او اعلام کرد: ما به دنبال رفع تحریم ها هستیم 
اما اقتصاد را شــرطی نخواهیم کرد و سفره 

مردم را به اراده بیگانگان گره نمی زنیم.

توصیه های عملی رهبر انقلاب برای 
رئیس جمهور

پس از ســخنان رئیســی، رهبر انقلاب طی 
سخنانی به رییس جمهور، مسوولان دولتی و 
دیگر مسوولان کشور توصیه هایی کردند که 
شــامل توصیه هایی در زمینه بهبود وضعیت 

اقتصادی، فرهنگی بود.
ایشان ضمن خسته نباشید به دولت دوازدهم 
تاکید کردنــد: این مراســم تنفیذ که متکی 
به قانون اساســی و رســمی که امام بزرگوار 
در کشــور بنیان گذار کردند در این چند دهه 
بارها تکرار شده است و مظهری از جابجایی 
مسئولیت بســیار مهم قوه مجریه است که 
مدیریت کشور را برعهده دارد آنهم به شکلی 

آرام، متین و عقلانی.
آیت الله خامنه ای درباره شــعار »مردمی 
بــودن« دولــت ســیزدهم فرمودنــد: در 
شــعارهای رئیس جمهور محترم، مســئله 
مردمــی بودن و از مردم شــنیدن در میان 
مردم بودن تکرار شــده است. یک توصیه 
این اســت که این را از دســت ندهید، این 
چیز بســیار مهمی است. این را در واقعیت 
محقق کنند، به معنای واقعی کلمه با مردم 
در کنار مردم و در میان مردم باشند. مردم 
یعنی همــه مردم. بدون امتیازهای طبقاتی 
و گروهی. البته حضــور در میان مردم که 
ســابقه این کار را هم ایشــان دارند، نباید 
غافل کنــد افراد را از ارتبــاط با نخبگان. 
ارتبــاط با نخبگان هــم در جای خود یک 
حرکت بسیار لازم و مفید است، تبادل نظر 

با نخبگان، استفاده از نظر نخبگان.
ایشان تصریح کردند: دولت باید مظهر وفاق 
باشد. بعضی از این تغایرهای موهومی که در 
بین مردم وجود دارد، اینها را بایســتی با نگاه 
وفــاق آمیز و نگاه ملاطفــت به عموم مردم 
باید این توهمات را تضعیف کرد. بایســتی از 
تأثیرگــذاری آنها در حرکت جامعه جلوگیری 
کرد. گفتگوی صادقانه بــا مردم هم یکی از 
همین کارهایی اســت که بــه مردمی بودن 
دولت کمک میکند. حرف زدن با مردم از روی 
صداقت، با قطع نظر از پیرایه های سیاسی و 
اینها صادقانه با مردم حرف بزنند مشکلات را 
به مردم بگویند راه حلهــا را به مردم بگویند 
توقعات را از مردم ابراز کنند و کمکهای لازم را 

به مردم تقدیم کنند.

 متن و حواشی تنفیذ رئیس جمهور دولت سیزدهم

رئیسی با ماموریت مهم اقتصادی وارد پاستور شد

اخبار

نماینــده مردم تهران در مجلس شــورای اســلامی 
گفت: دولت آینده اهل تعامل و گفتگو با کشــورهای 
دنیاست اما باید خطوط قرمز نظام جمهوری اسلامی 

در مذاکرات حفظ شود.
ســید علی یزدی خواه در گفتگو با خبرنگار مهر درباره 
رویکرد دولت ســیزدهم در عرصه سیاســت خارجی، 
گفت: قطعاً دولت آینده به دنبال مشارکت در امنیت و 
صلح جهانی و منطقه ای خواهد بود.وی بیان کرد: دولت 
بعدی قطعاً با رعایت مصالح ملی و حقوق مردم، اهل 
تعامل، گفتگو و پیشبرد اسناد و همکاری های مشترکی 
اســت که بین ایران و سایر کشورهای دنیا امضا شده 
است.نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 

تصریح کرد: موید این مســئله آن اســت که رئیس 
جمهور منتخب در اولین نشست مطبوعاتی خود گفت 
کــه ما اهل تعامل با دنیا و به دنبال کاهش اختلافات 
و تنش ها در سطح منطقه و جهان هستیم.یزدی خواه 
تاکید کرد: دولت مردمی حتمــاً در مذاکرات، عزت و 
مصلحت جمهوری اســلامی ایران را مورد توجه قرار 
می دهد و جزو پیش نیازهای هر مذاکره ای این است که 
عزت و مصالح ملی در نظر گرفته شود.عضو کمیسیون 
فرهنگی مجلس شورای اسلامی با انتقاد از اظهارات 
روحانی مبنی بر اینکه قانون اقدام راهبردی برای لغو 
تحریم ها و صیانت از حقوق ملت ایران مانع عدم رفع 
تحریم ها شــد، گفت: هشت ســال کشورمان معطل 

گفتگو و مذاکره با غربی ها بود و تا زمانی که قانون اقدام 
راهبــردی برای لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت 
ایران مصوب نشده بود، اروپایی ها پای میز مذاکره هم 
نمی آمدند و تصویب این قانون در مجلس باعث شد که 
طرف مقابل پای میز مذاکره بیاید.نماینده مردم تهران 
در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه قانون مجلس 
لازم الاجراست، گفت: روحانی همواره حرف های ضد و 
نقیض می زنــد. وی بارها گفت که دیوار تحریم ترک 
خورده و مراودات مالی ما با جهانیان از ســر گرفته شد 
اما در واقعیت این اتفاق نیفتاد. وی فقط گفتار درمانی 
کرد در حالی که گفتار درمانی راه حل مشکلات کشور 

نیست.

دولت رئیسی اهل تعامل با جهان است



رکورد ابتلا به کووید-19 شکست، واکسیناسیون هم رکورد زد

تهران در وضعیت سیاه، کشور در تسخیر کرونای دلتا  
مدیــر مدیریت بیماری کرونا در کلانشــهر تهران 
بــا بیان اینکه روزانه حدود ۲ هــزار بیمار جدید در 
بیمارســتان های تهران بســتری می شــوند، گفت: 

متاسفانه تهران روزهای سختی را می گذراند.
علیرضا زالی اظهار کرد: متأســفانه تهران روزهای 
سختی را در حال حاضر می گذارند، تا غروب دیروز 
در اســتان تهران ۹ هــزار و ۴۰۰ بیمار کرونایی در 
بیمارســتان های تهران بســتری شــدند که حدود 
۲۶۰۰ نفــر از این تعداد در بخش مراقبت های ویژه 

بستری هستند.
وی با بیان اینکه روزانــه حدود ۲ هزار بیمار جدید 
در بیمارستان های تهران بستری می شوند گفت: در 
حال حاضر افزون بر ۲۰ هزار مراجعه کننده سرپایی 
در تهران وجــود دارد و به رغم اینکه دیروز ۱۶۰۰ 
بیمار از بیمارســتان های تهران ترخیص شــدند، به 
علــت ۲ هزار بســتری جدید هنوز به تــراز مثبت 

نرسیده ایم.
وی با بیان اینکه برای هفتمین هفته متوالی شــاهد 
افزایش شاخص های کرونا در تهران هستیم، گفت: 
این موضوع نشان دهنده سهمگین بودن موج پنجم 

کرونا است.
زالــی با بیان اینکــه در خیز چهارم کــه تهران با 
ســویه آلفا رو به رو بود، در هفته پنجم آمارها رو به 
کاهش رفت، یادآور شد: اما در حال حاضر علی رغم 
گذشت هفت هفته هنوز شــاخص ها کاهش نیافته 
اســت و پیش بینی می شــود هفته آینده نیز شاهد 

سیر فزاینده آمار کرونا باشیم.
وی افــزود: عــلاوه بــر ۹۴۰۰ بیمــاری کــه در 
بیمارستان ها بستری هســتند، روزانه حدود ۴ هزار 
و ۲۰۰ بیمــار از خدمات بســتری موقت اســتفاده 

می کنند.

-لامبدا 2۹ کشور را درگیر کرد! 
رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناســی دانشــگاه 
علوم پزشــکی شهید بهشتی، حذف ۷ آمینواسید در 
جهش واریانت لامبدا را چالشــی بزرگ پیش روی 

تست های تشخیصی دانست.
علیرضا ناجــی گفت: لامبدا شــرایط خطرناکی را 
برای کشــورها به لحاظ شیوع کرونا رقم زده است، 
این واریانت خطرناک سرایت پذیری بیشتر، قدرت 
گریز از ایمنی و اثرگذاری واکسن ها را نشانه گرفته 

است.
وی بــا بیان اینکه به نظر می رســد واریانت لامبدا 
در حال تبدیل شــدن به تهدید جدی جهانی است، 
اظهار کــرد: تاکنون در ۲۹ کشــور واریانت لامبدا 

شناسایی و ثبت شده است.
ناجی با تاکید بر اینکــه واریانت لامبدا برای اولین 
بار در کشــور پرو شناسایی شــد، افزود: این کشور 
با ثبــت ۵۹۶ مرگ در هر صد هــزار نفر جمعیت، 
بالاترین مــرگ و میرهای کرونایی را ثبت کرد که 
از این تعداد مبتلایان، ۹۷ درصد مربوط به واریانت 

لامبدا است.
استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی ادامه داد: 
لهســتان با ثبت ۳۰۷ مرگ کرونایی در روز بعد از 
کشــور پرو رتبه دوم چرخــش واریانت لامبدا را به 

خود اختصاص داده است.
رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناســی دانشــگاه، 
تقویت سرمایه گذار در سیستم بهداشتی و درمانی، 
افزایش ظرفیت تخت های بســتری و مراقبت ویژه، 
تسریع در روند واکسیناسیون، توسعه ظرفیت انجام 

تست های تشــخیصی، تقویت توان اقتصادی مردم 
و جمعیت بــالای خانواده ها را از مهم ترین اقدامات 
برای پیشــگیری از چرخش گونه های جدید کرونا 

ذکر کرد.
به گفته ناجی، جهــش در واریانت لامبدا به میزان 
قابل توجهی ســرایت و عفونت زایی این گونه جدید 

کووید ۱۹ را افزایش داده است.
وی ادامه داد: این جهش جدا ازافزایش چســبندگی 
 ،۱۱ ACEپروتئین اســپایک در اتصال به رسپتور
جهشــی ایمن گریز اســت. ناجی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رســد واریانت لامبدا می تواند به پاســخ 

سیستم ایمنی، غلبه کند.
وی حذف هفت آمینواســید طی جهش در واریانت 
لامبدا را چالشــی بــزرگ پیش روی تســت های 
تشــخیصی دانســت و هشــدار داد: لامبدا شرایط 
خطرناکی را برای کشــورها به لحاظ شــیوع کرونا 
رقم زده است، این واریانت خطرناک سرایت پذیری 
بیشــتر، قدرت گریز از ایمنی و اثرگذاری واکسن ها 

را نشانه گرفته.
ناجی تاکید کرد: مطالعات اخیر در مورد واکسن های 
فایزر و مدرنا گواه این اســت که واریانت لامبدا در 
برابر ایمنی حاصل از این واکسن ها مقاومت دو الی 

سه برابری از خود نشان می دهد.

-رکورد ابتلا شکست؛ 3۹هزار نفر
وزارت بهداشــت آمــار جانباختــگان کرونا در روز 
دوشــنبه را ۳۷۸ نفر اعلام کرد که بر همین اساس 
مجموع جانباختگان به ۹۱ هزار و ۷۸۵ نفر رسید. 

از ۱۱ تا ۱۲ مردادماه ۱۴۰۰ و بر اســاس معیارهای 
قطعی تشــخیصی، ۳۹ هزار و ۱۹ بیمار جدید مبتلا 

به کووید ۱۹ در کشــور شناســایی شد که ۴ هزار 
و ۸۳۸ نفر از آنها بســتری شــدند.مجموع بیماران 
کووید ۱۹ در کشور به ۳ میلیون و ۹۷۹ هزار و ۷۲۷ 
نفر رســید.تا کنون ۳ میلیون ۴۲۴ هزار و ۶۵۰ نفر 
از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص 
شده اند.۵ هزار و ۷۹۳ نفر از بیماران مبتلا به کووید 
۱۹ در بخش  مراقبت های ویژه بیمارســتانها تحت 

مراقبت قرار دارند.
تا کنــون ۲۶ میلیون و ۹۹ هــزار و ۷۸۷ آزمایش 

تشخیص کووید ۱۹ در کشور انجام شده است.
در حال حاضر ۲۸۵ شــهر کشور در وضعیت قرمز، 
۱۱۰ شهر در وضعیت نارنجی، ۵۳ شهر در وضعیت 

زرد قرار دارند.

-رکورد واکسیناسیون شکست! 
مقایســه آمارهای روزانه وزارت بهداشــت نشــان 
می دهد که در شــبانه روز گذشته ۵۰۵ هزار و ۳۲ 
دوز تزریق واکسن کرونا صورت گرفته است. مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشــت 
اعلام کرد: تا کنون ۱۰ میلیون و ۷۴۱ هزار و ۹۵۶ 

نفر دوز اول واکسن کرونا را دریافت کرده اند.
دو میلیــون و ۸۴۴ هــزار و ۲۵۰ نفــر نیز دوز دوم 
را تزریــق کرده اند و مجموع واکســن های تزریق 
شــده در کشــور به ۱۳ میلیون و ۵۸۶ هزار و ۲۰۶ 
دوز رسید.بررســی آمار روزانه واکسیناسیون نشان 
می دهد که در شــبانه روز گذشته ۵۰۵ هزار و ۳۲ 
دوز واکســن کرونا در کشــور تزریق شده است که 
یک رکورد اســت.افراد واجد شــرایط برای تزریق 
واکسن حتماً در سامانه salamat.gov.ir ثبت 

نام کنند.

خبر
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

حفاظت به معنای عدم بهره 
برداری از جنگل ها نیست

یک کارشــناس جنگل با اشــاره بــه ارزش های 
اکولوژیکی جنگل های زاگرسی، عدم بهره برداری 

و طرح استراحت جنگل را مناسب ندانست.
بــه گــزارش مهــر، نهمیــن وبینــار از مجموعه 
وبینارهای بخشی از راه حل با موضوع جنگل های 

هیرکانی برگزار شد.
در ایــن وبینار انوشــیروان شــیروانی عضو هیئت 
علمــی گروه جنگلداری و اقتصاد جنگل دانشــگاه 
تهران در ابتدای سخنانش ضمن اشاره به قدمت ۲ 
میلیون ساله جنگل های هیرکانی و وجود گونه های 
کهنســال درختی با ارتفاع و قطر خیلی زیاد، بیان 
داشــت: به دلیل عدم توجه و مدیریت درســت در 
امور جنگل داری، در طی ۴۲ ســال مســاحت این 
جنگل ها از ۲.۳ میلیون هکتار به ۸.۱ میلیون هکتار 
رســیده است و بیش از نیمی از این درختان از بین 

رفته اند.
وی در ادامه بیان داشــت: ارزش های اکولوژیکی و 
زیســتی و اقتصادی این جنگل ها به واسطه وجود 
گونه های فســیلی، تالاب های زیبا و متنوع و وجود 
گونه های درختی با ارتفاع بســیار زیاد و گونه هایی 
با ارزش دارویی است و همین ویژگی ها سبب شده 
است که این جنگل ها جز کانون های با ارزش تنوع 

زیستی محسوب بشوند.
شیروانی گفت: وجود این همه تنوع در یک منطقه 
قطعاً می تواند این منطقــه را با چالش هایی مواجه 
کنــد که یکی از این چالش ها وجود انســان و دام 
در جنگل اســت که حضور این دو عامل آســیب 
خیلی جدی به بافت جنگل وارد می ســازد، از جمله 
کاهش پوشــش گیاهی به دلیل چرای بی رویه دام 
و افزایــش تراکم خاک که منجر به کاهش کیفیت 

خاک برای کاشت نهال می شود.
وی در پایــان وجود یک طرح حفاظتی درســت از 
جنگل ها را الزامی دانست و بیان داشت: حفاظت به 
معنای عدم بهره برداری از جنگل ها نیســت. آنچه 
که از جنگل ها در غالب طرح جنگل داری برداشت 
می شــود درســت و با قاعده و قانون است و طرح 
اســتراحت جنگل در حال حاضر ســبب وارد شدن 
آسیب هایی به جنگل ها می شــود که این آسیب ها 

در سال های آتی نمایان می شود.
در بخش دوم وبینار ســید ابوالفضل میرقاسمی در 
خصوص نقش تشکل های مردم نهاد و چالش های 
موجود در خصوص عدم همــکاری با ان جی اوها 
و همچنین مشــکلات و نقاط ضعف آنها پرداخت و 
بیان داشت، ضعف ساختاری و رقابت ناسالم در بین 
ان جی اوها از عمده مشکلات این سازمان هاست.
وی در ادامه ســخنانش ضمن اشاره به چالش های 
مدیریت مشــارکت جنگل و عــدم وجود مدیریت 
مشــارکتی، غلبه نظام برنامه ریزی بخشــی نگر و 
کم توجهی به رویکردهای مشــارکتی بالا و پایین، 
ضعــف هماهنگی بین دســتگاه های دولتی، ضعف 
قوانیــن و مقررات یــا روی هم افتادگــی قوانین، 
ضعف ســرمایه های اجتماعی و تأثیر آن بر تخریب 
منابع طبیعی و محیط زیســت، تعدد مراجع تصمیم 
گیری و اعمال نفوذ، مشــکلات اقتصادی و کمبود 
درآمد و مواردی دیگر را از دلایل اصلی عدم وجود 

مدیریت مشارکتی دانست.
میرقاسمی در بخش آخر نقش سازمان های دولتی 
و مــردم نهــاد را در امر حفاظت بســیار ضروری 
دانســت و بیان داشــت فعالیت اینان جی اوها در 
بخش های خصوصی می تواند در بســیاری از موارد 
نتیجه مثبتی در جهت رفع مشکلات محیط زیستی 

داشته باشد.
در بخش سوم و بخش آخر وبینار حنیف رضا گلزار 
کنشگر محیط زیســت و منابع طبیعی ضمن بیان 
اهمیت جنگل هــای هیرکانی، عوامل تهدید کننده 
در حــوزه محیط زیســت را در دو بخش طبیعی و 
غیر طبیعی دسته بندی کردند که در این بین تغییر 
اقلیم از عوامل بســیار مهم محسوب می شود. چرا 
که با تغییر اقلیم رویش گیاهان دچار اختلال شــده 
و بسیاری از آفات و بیماری ها در جنگل شیوع پیدا 
می کند.تاثیر این عامل به قدری جدی ای است که 
آخرین رویشــگاه هایی که یخبندان را پشــت سر 

گذاشتند در اثر تغییر اقلیم نابود شده اند.
وی در ادامه سخنانشان به سایر عوامل تهدیدکننده 
از جملــه، قاچــاق چــوب، فعالیت انســان و دام، 
پروژه های عمرانی، سدســازی، آتش سوزی اشاره 
کردند وبیان داشــتند تک تک ایــن موارد به زعم 
خود بسیار حائز اهمیت است. عدم وجود تجهیزات 
لازم برای مهار آتش جنگل، رفت و آمد و انســان 
در جنــگل و چرای بیش از انــدازه دام، راه اندازی 
پروژه های راه ســازی با شــعار توسعه برای مردم، 
احداث سدهای غیر مجاز، بارگذاری مازاد جمعیت، 
مسافرت های آســان و کم هزینه، همه اینها سبب 
نابودی پوشش گیاهی، افزایش آلودگی در جنگل ها 

و تخریب پروفیل خاک کف جنگل شده است.
وی در انتهای سخنانشــان یکی از دست آوردهای 
تاریخی در حوزه محیط زیســت و جنگل را توقف 
بهره برداری از جنگل ها دانســتند و بیان داشتند در 
سال های اخیر بهره برداری نادرست از جنگل ها در 
زمینه قاچاق چوب و ســایر فراورده های غیر چوبی 
نظیر انواع داروهای گیاهی و قارچ های مختلف که 
ارزش تجاری دارند منجر به نابودی اراضی جنگلی 
ما شده است و کلیت جنگل های هیرکانی به شدت 
کاهش یافته اســت. طرح اســتراحت جنگل تا حد 
زیادی می تواند به جبران این آسیب ها کمک کند.

این همایش ها با همکاری گروه مردمی قرار ســبز، 
اتحادیــه انجمن هــای علمی دانشــجویی محیط 
زیست، باشگاه دانشــجویان حامی محیط زیست و 
منابع طبیعی، انجمن محیط زیست دانشگاه تهران 
و حمایت بیش از ۶۰ تشــکل دانشــجویی و مردم 

نهاد سراسر کشور در ۹ مرداد ماه برگزار شد.

نهاد تربیت معلم بنیان شکل 
گیری تحولات بزرگ است

وزیر آموزش و پرورش گفت: نهاد تربیت معلم، ریشه ای 
ترین بنیان شــکل گیری همه تحولات بزرگ در درون 

یک جامعه است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از مرکز اطلاع رسانی 
و روابط عمومی وزارت آموزش و پرورش، امروز محسن 
حاجی میرزایی در آئین رونمایی از مجموعه ۳۱ جلدی 
»تاریخ تربیت معلم در ایران« که در ســالن آمفی تئاتر 
ســاختمان شــهید رجایی برگزار شــد، اظهار کرد: اگر 
همه امور کشــور طبقه بندی و اولویت بندی شوند در 
این طبقه بندی، نهاد »تربیت معلم« و جایگاه معلم در 
موقعیت و اولویت بالاتری قرار می گیرد. زیرا خانواده ها 

ارزشمندترین دارایی خود را به این نهاد می سپارند.
وی افزود: »تربیت معلم« جایگاه پرورش افرادی است 
که قرار اســت سرمایه جامعه باشــند، آینده سرزمین را 
بسازند و توانمندی های ملی کشــور را افزایش دهند، 
بنابراین کیفیت تربیت این افراد، کیفیت زندگی انسان ها 

را تعیین وآینده یک جامعه را شکل می دهند.
حاجی میرزایی، کیفیت زندگی افــراد در آینده را منوط 
به کیفیت و چگونگی پرورش معلمان امروز، دانســت و 
تصریح کرد: بر اساس جمع بندی های نظری، کارآمدی 
و اثربخشــی نهادهای یک جامعه به نظــام یادگیری 
بستگی دارد، لذا کشور برای پیوستن به قافله پیشرفت 

و تمدن، به معلمانی باکیفیت نیاز دارد.
وی نهاد »تربیت معلم« را ریشــه ای ترین، بنیان شکل 
گیری تحولات بزرگ هر جامعه دانســت و خاطرنشان 
کرد: امروز ما محصول دیروز ماست و فردای ما بیش از 
آنکه تحت تأثیر سیاستمداران باشد، تحت تأثیر معلمان 
است. ریشه ها را معلمان می سازند و آبیاری می کنند و 
سیاستمداران روی این درخت کار می کنند. زیرا توسعه و 
پیشرفت هر بک از جوامع، بدون »تربیت نیروی انسانی 

کارآمد«، امکان پذیر نیست.
وزیر آموزش و پرورش گفت: اگر بناست جامعه اسلامی 
در مســیر »تمدن سازی نوین« قرار بگیرد، باید بتوانیم 

جلوه ای از تربیت معلم را به دنیا معرفی کنیم.

وی پیشرفت هایی را پایدار تر دانست که ریشه دار تر و 
اصیل ترند و افزود: در مجموعه کارها، کاری پیچیده تر 
از کار معلمان نیست زیرا مسئولیت آنها پرورش افرادی 
اســت که دائماً در حال تغییر اســت و در جامعه ای می 
خواهد این کار را انجــام دهد که دائم در حال گرگونی 
و پویایی اســت، علاوه بر آن، در این عرصه تنها معلم 
نیســت که در تربیت انســان ها مؤثر ست، بلکه سایر 
عوامل موجود در جامعه نیز در این موضوع دخیل هستند؛ 
بنابراین »معلم« کسی است که فهم درست و عمیقی از 

پویایی جامعه داشته باشد.
عضو کابینه تدبیر و امید اضافه کرد؛ معلم باید نقش خود 
را به خوبی ایفا کند و سایر نقش های دیگر جامعه را نیز 

مدیریت کند.
وی اذعــان کرد: دانشــی که به امر تربیت انســان ها 
اختصاص دارد، از حیث پیچیدگی و دشــواری و خطیر 
بودن در صدر اســت، لذا معلم کسی است که توانایی و 
فهم این پویایی را داشته باشد لذا باید شایسته ترین های 
هر جامعه ای »معلمان« آن جامعه را تربیت کنند هر چه 
در این زمینه کاستی داشته باشیم به همان میزان خسارت 
خواهیم داد، به همین علت دانشگاه فرهنگیان، از اهمیت 

ویژه ای برخوردار است.
وی افزود: حضور در دانشــگاه مزیّت نیست بلکه ایفای 
نقش تربیت است که مزیت دارد و چون تربیت این گوهر 

به دست دانشگاه سپرده شده است مهم است.
حاجی میرزایــی تصریح کرد: بالاترین ارزش های یک 
جامعه، انســان های جامعه هستند که باید پرورش پیدا 
کنند و این کار خطیر به دست معلمان امکان پذیراست، 
بنابراین باید شایســتگی هایمان را در تحقق این چنین 

تربیتی به رخ دنیا بکشیم.
وی ادامه داد: اگر بناست جامعه اسلامی در مسیر »تمدن 
ســازی نوین« قرار بگیرد باید بتوانیم جلوه ای از تربیت 
معلم را به دنیا معرفی کنیم زمانی می توانیم به دانشگاه 
فرهنگیان ببالیم که این هدف ارزشــمند در آن صورت 

گیرد.
عضــو کابینه تدبیر و امید با بیان اینکه افرادی که معلم 
پرورش می دهند باید از »بهترین« باشــند، تأکید کرد: 
دانشگاه فرهنگیان بسیار مهم است و رهبر معظم انقلاب 
نیز همواره به اهمیت این دانشگاه تأکید فرموده اند، زیرا 
»گوهر انسانیت«، توسط معلمان پرورش می یابد و این 

دانشگاه پرورش معلمان را بر عهده دارد.
وی ادامــه داد: در راســتای گام دوم بیانیه انقلاب، باید 
»معلمانی پویا« تربیت کرد و در آن صورت است که می 

توان به تربیت چنین معلمانی بالید و افتخار کرد.
وزیر آموزش و پرورش، اظهار کرد: مسئولیت ها از فردی 
به فرد دیگر منتقل می شود، مهم نیست فرد موفق شده 
یا خیر، بلکه آنچه مهم اســت، »ثبت تجربیات« است 
بنابراین در گزارش ها باید به چرایی و چگونگی اقدامات 
پرداخته شــود و این همان دانش نهفته ای است که به 
آن »دانش ذهنی« هم می گویند و با ثبت آن نباید اجازه 
بدهیم از بین برود لذا ثبت تاریخ تربیت معلم، کار بسیار 

ارزشمندی است.
وی ادامه داد: یک وجه این کار، »مستندســازی« است، 
اما مرحله بعد، »واکاوی، تجزیه و تحلیل و اســتخراج 
دانش درون این مســتندات« اســت. ما معتقدیم ناب 
ترین و عمیق ترین دانش، دانشــی است که در درون 
همین تجربیات نهفته اســت؛ لذا در کنار این مجموعه 
ارزشمند، باید یک جلد نیز تحت عنوان برآیند فهم موجود 
از »یکصدسال کار تربیت معلم«، تهیه و به این مجموعه 

اضافه شود.
حاجی میرزایی گفت: جامعه متشــکل از گذشــتگان و 
امروزی هاست و امروزی ها از روی دوش گذشتگان به 
تاریخ نگاه می کنند این موضوع باید واقعیت پیدا کند و 
زمانی واقعیت پیدا می کند که ما همه دانش گذشتگان 
را داشــته باشیم پس اگر از نواقص و کاستی ها بی خبر 

باشیم نمی توانیم تصیمات صحیحی اتخاذ کنیم.
وی اضافه کرد: تهیه مجموعه »یکصدسال تاریخ تربیت 
معلم« اســتمرار چنین دانشی است که باید به آیندگان 
تحویل شود، لذا از همه دست اندرکاران که در این زمینه 
تلاش کردند، تشــکر می کنم. و مطمئنم انجام چنین 

اقداماتی، کارایی بیشتری دارد.

رییس شورای اسلامی شهر تهران گفت: در 
مجموع شورای پنجم طی ۳۱۶ جلسه عادی 
و فوق العاده و بررسی طرح ها و لوایح، حدود 
۳۱۰ مصوبه عمومی و ۹۰۰ مورد نامگذاری 
را تصویب نموده است. اعضای محترم شورا 
در جلسات مذکور با حدود ۱۰۰۰ مورد تذکر 
به شهرداری، تلاش خود را در جهت نظارت 
موثر بر عملکرد شــهرداری تهــران و ایجاد 
بســترهای قانونی صورت داد تا بتواند امروز 
شــهر را در شــرایطی آرام، با ثبات وشفاف 

تحویل شورای ششم بدهد.
به گزارش ایسنا، محسن هاشمی در سیصد 
و شانزدهمین جلسه شــورای اسلامی شهر 
تهران و آخرین جلسه شــورای شهر پنجم 
به ارایه گزارشــی از اقدامات و فعالیت های 
شورای پنجم به مردم پرداخت و گفت: دوران 
چهارساله شــورای پنجم مانند سایر مقاطع 
مســئولیت به پایان رســید و باید بار امانت 
ســنگین صیانت و پیگیری از حقوق مردم را 

شورای ششم عهده دار شود.
وی ادامه داد: بزرگترین افتخار شورای پنجم، 
برخورداری از حمایت بی ســابقه شهروندان 
تهرانی در انتخابات ۲۹ اردیبهشت سال ۱۳۹۶ 
بود که با مشــارکتی بی سابقه وبیش از سه 
برابــر دوره های قبل و البته  بعد، نمایندگان 
خود را مرهون اعتماد خویش دانستند و اگرچه 
رخدادها و مشــکلات متعدد این دوره کشور، 
موجب گردید تا متاسفانه امید اجتماعی، اعتماد 
عمومی و مشارکت سیاسی با افت محسوسی 
مواجه شود، اما این افتخار یعنی اعتماد عمومی 
به شورای پنجم با آن رای بسیار بالا همچنان 

درخشان ترین نقطه پرونده ماست.
رییس شورای اسلامی شــهر تهران گفت: 
البته انتظار شهروندان از مدیریت شهری در 
ابتدای این دوره، ایجاد تحول در ســاختار و 
عملکرد شــهرداری بود که اگرچه به تمام و 
کمال رخ نداد، اما گامهای مهمی در این مسیر 
توسط شورای پنجم برداشته شد که به همین 
مناسبت می توانیم سرمانم را بالا بگیریم و به 

این دوره افتخار کنیم.
هاشــمی تاکید کرد: هزینه های ســنگین 
و روزافزون اداره شــهر که در بودجه ســال 
۱۳۹۵ و ۱۳۹۶به قیمتهای روز، حدود۵ تا  ۶ 
میلیارد دلار را بــه تهران تحمیل می کرد و 
مدیریت شــهری را برای تامین آن ناگزیر به 

شهرفروشی و قانون فروشی می نمود توسط 
شورای پنجم کاهش یافت و به قیمت دلاری 
یک سوم رســید و البته به قمیت ریالی، ۴۰ 
درصد کاهش را نشان می دهد و بودجه سال 
۱۳۹۹ در عملکرد، کمتــر از دومیلیارد دلار 

هزینه کرد داشت.
وی ادامه داد: این کاهش هزینه اداره شهر با 
اقداماتی نظیر معکوس کردن روند افزایشی 
تعداد پرسنل شــهرداری و کاهش آن برای 
نخستین بار به نحوی که حدود ۲۰ درصد از 
پرسنل رسمی و شرکتی شهرداری و شورای 
شهر کاسته گردید. البته این کاهش  با اخراج 
کارکنــان همراه نبود و به صــورت بازخرید 
صورت گرفت اما در شــهرداری ۱۳ هزار نفر 
و در سیستم پیمانکاری ۱۰ هزار نفر کاهش 

یافت.
هاشــمی ادامه داد: پرهیز از مگا پروژه های 
تبلیغاتی و فاقد توجیه فنی و اقتصادی در شهر 
و جایگزینی آن با پــروژه های کم هزینه و 
زود بازده و محله محــور و اتمام پروژه های 
عمرانی ناتمام در اولویت قرار گرفت. شفاف 
سازی عملکرد مالی و قراردادهای شهرداری 
و متوقف کردن روند رو به رشد رانت و فساد 
اقتصادی که منابع مالی شهر را می بلعید نیز 

در این دوره قابل توجه است.
وی افزود: تلاش برای اعاده حقوق شهرداری 
که به ســایر نهادها ودستگاهها در چارچوب 
توافقات رسمی وغیررسمی واگذارشده بود. به 
صورتی که ۶۰۰ ملک بازپس گیری شــده و 
۳۰۰ ملک پرونده قضایی تشکیل شده رخ داد 
و موجب شد که مدیریت شهری با وضعیتی با 
ثبات، شفاف و کم هزینه تحویل دوره بعدی 
گردد.هاشــمی ادامه داد: مطالبه دیگر مهم 
شــهروندان تهرانی که اتفاقا از توصیه ها و 
تذکرات اکید رهبر انقلاب به مدیریت شهری 
نیز محسوب می شد، صیانت از باغات، حریم 
و فضای شهری بود که بدلیل مصوباتی نظیر 
برج باغ یا چشم پوشیدن برساخت و سازهای 
خارج از حریم یا بالاتر از ارتفاع ۱۸۰۰ توسط 
اشــخاص حقیقی یا حقوقــی رخ می داد و 
زیست بوم شهر را باچالش های عمیق و رنج 

آوری مواجه کرده، بود.
رییس شورای اسلامی شهر تهران گفت: در 
مورد آب تهران مصوبات خوبی داشــتیم به 
طوریکه  تصفیه خانه غرب تهران را به نتیجه 

رساندیم و رینگ آبرسانی تهران را با همین 
مصوبات تکمیل کردیم .

وی ادامه داد: در زمینه های پســماند فعالیت 
های جامعی داشــتیم و امروز به عدد  ۵۱۰۰ 
تُن در روز رســیدیم در حالیکه در گذشــته 
۷هزار ۵۰۰ تُن تا ۸ هزار تُن زباله به آراد کوه 
می رفت.هاشــمی در ادامه با اشاره به نتیجه 
عملکرد شورای پنجم گفت: ابطال مصوبه برج 
- بــاغ وتبدیل آن به خانه - باغ که از باغات 
تهران صیانت می نمود. برخورد قاطع و بدون 
تبعیض با ســازندگان پروژه های غیرقانونی 
خصوصــی و حاکمیتی در خــارج از حریم و 

ارتفاع مجاز نیز از دیگر اقدامات مهم بود.
وی افزود: تملک ۲۱ باغ قدیمی تهران و آماده 
سازی آن برای استفاده شهروندان بود و بدین 
شکل منویات رهبرانقلاب ومطالبات به حق 
مردم تهران برای صیانت از زیست بوم شهر 

محقق گردید.
هاشمی افزود: انتظار سوم مردم تهران، تغییر 
در رویه شهرفروشــی و قانون فروشی توسط 
مدیریت شــهری بود، احداث مجتمع های 
بزرگ تجاری ومالها در مناطق مرغوب شهر 
که عموما با تغییرکاربری و بارگذاری بیش از 
میزان مجاز در طرح تفصیلی صورت گرفته 
بود در کنار برجهای متراکم احداث شــده در 
کنار معابر کم ظرفیت شــهری، موجب بهم 
ریختن خط آسمان و ازدحام و انسداد ترافیکی 
مــی گردید و بخش عمده منافع آن به جیب 
سازندگان وهزینه ها وپیامدها به شهروندان 

تحمیل می شد.
رییس شورای شهر تهران تاکید کرد: شورای 
پنجم با اقداماتی نظیر متوقف کردن ساخت 
وساز خارج از کاربری،سیستمی کردن صدور 
پروانه وفیش و توقف فیشــهای دســتی و 
غیررسمی، صیانت از طرح تفصیلی و توقف 
بارگذاری مازاد برطرح به طوریکه در سال ۹۹ 
امر فروش تراکم خــارج از طرح تفصیلی به 
عدد صفر رسیدیم، کاهش شدید تغییر کاربری 
و سیستمی کردن شــورای معماری مناطق 
و جلوگیری از رانت وتخلف در این شــوراها 
موجب شد تا شهرفروشــی وقانون فروشی 
در تهران به میزان بسیار زیادی کاهش یابد 
وشاهد عدالت ومساوات نسبی در صدور مجوز 

برای شهروندان باشیم.
هاشمی همچنین افزود: در امر مناسب سازی 
نیز توانستیم  ۲۷۰ پله برقی در ایستگاه های 
مترو و ۷۰ آسانســور را فراهم کنیم. در مورد 
بافت فرسوده نیز سعی شد از درجا سازی به 
سمت محله سازی درست و کاملا بر اساس 

موازین شهری پیش رویم.
رییس شورای اسلامی شــهر تهران گفت: 
انتظار چهارم شــهروندان تهرانی،ایجاد تکثر 
وتنوع در حوزه فرهنگ در شهر و جلوگیری 
از تبدیل شــدن بخش فرهنگی واجتماعی 
شهرداری به سیستمی موازی کار و مقلد سایر 
دستگاههای فرهنگی رسمی بود، دولتی شدن 
مناسبات مذهبی و صرف بودجه های سنگین 
مدیریت شــهری در حوزه مناســبتی دراین 

دوره به رویکرد تســهیل گر مدیریت شهری 
در حوزه فرهنگ و ایجاد بستر چندصدایی و 
تنوع وتکثر در فعالیتهای فرهنگی واجتماعی 
تبدیل شد تا مسیر حضور فعال تشکل های 
مردم نهاد وسمن ها برای فعالیتهای اجتماعی 
داوطلبانــه وخیریه فراهم گــردد بخصوص 
در حوزه آســیبهای اجتماعی که با توجه به 
بضاعت ناکافی دستگاههای عمومی، نیاز به 
ورود خیرین وتشکل های مردم نهاد به شدت 

احساس می شد.
هاشــمی ادامه داد: انتظار پنجم از مدیریت 
شهری، ایجاد تحول در رویکرد توسعه شهر 
وپروژه های عمرانی بود تا سیاســت خودرو 
محوری کــه با احداث بزرگــراه ها به تولید 
سفر با خودروهای شخصی و ازدحام ترافیکی 
منجر می شد به رویکرد انسان محور و متکی 

برحمل ونقل عمومی تغییر یابد.
وی گفــت: اگرچه بدلیل شــرایط تحریم و 
کرونا، دولت نتوانســت وظیفه خود در تامین 
اعتبار ارزی وریالی برای تجهیز ناوگان مترو 
واتوبوس را انجــام دهد و در این مورد هدف 
شورای پنجم در افزایش ظرفیت سیستم حمل 
ونقل عمومی محقق نشد، اما در زیرساخت با 
تکمیل خطوط نیمه تمام متروی تهران، ۴۰ 
ایستگاه معادل یکسوم ایستگاههای متروی 
تهران به سیستم حمل ونقل عمومی افزوده 
گردید و عملیات احداث خط جدید ۱۰ متروی 

تهران نیز آغاز شد.
هاشمی گفت: در مجموع شورای پنجم طی 
۳۱۶ جلســه عادی و فوق العاده  و بررســی 
طرح ها و لوایح  حدود ۳۱۰ مصوبه عمومی و 
۹۰۰ مورد نامگذاری را تصویب نموده است. 
اعضای محترم شورا در جلسات مذکور با حدود 
۱۰۰۰ مورد تذکر به شهرداری، تلاش خود را 
در جهت نظارت موثر بر عملکرد شــهرداری 
تهران و ایجاد بسترهای قانونی صورت داد تا 
بتواند امروز شهر را در شرایطی آرام، با ثبات 

وشفاف تحویل شورای ششم بدهد.
هاشــمی تاکید کرد: امیــدوارم، این تلاش 
با وجود همه کاســتی ها ونقصان ها، مورد 
قبول مردم شریف تهران قرار گیرد ومدیریت 
شهری دوره ششــم نیز گامهای بعدی را در 
جهت تبدیل تهران به شــهری برای زندگی 
و ســاماندهی مشکلات کنونی و پاسخ دادن 
به مطالبات به حق مردم شریف تهران بردارد.

رییس شورای شهر تهران:

شهر را در شرایطی آرام، با ثبات وشفاف تحویل شورای ششم دادیم

اخبار

 رئیس دیوان عدالت اداری از همه همکاران قضایی و 
اداری خواست تا در برابر حفاظت و صیانت از دستگاه 
قضایی احساس مســئولیت کرده و موضوع سلامت 

قضایی را در دستور کار خود قرار دهند.
به گزارش روز ســه شنبه ایرنا از دیوان عدالت اداری، 
حجت الاســلام و المســلمین حکمت علی مظفری 
در نطق پیش از دستور جلســه هیات عمومی افزود: 
دســتگاه قضایی بنا به فرمایش بزرگان، یک توفیق 

الهی برای خدمتگزاری به مردم است.
مظفری استفاده از نظر مشــورتی قضات پیشکسوت 
را در بهبود عملکرد دیوان عدالت اداری موثر دانست 
و گفت: منصب قضا را خدادادی و شــانی از شــئون 

پیامبران دانســت و افزود: بایــد از فرصت پیش آمده 
بــرای خدمتگزاری به مردم نهایــت بهره کافی برده 

شود.
وی ادامــه داد: به برکت پیروزی انقلاب اســلامی و 
مجاهدت ملت شریف ایران، توفیق خدمت نصیب ما 
شده و باید قدر این جایگاه را بدانیم و برای خدمت به 
مردم هر آنچه در توان داریم به کار گرفته شــود زیرا 
این فرصت و موقعیت ها همیشــگی و ماندنی نیست 
و باید برای احقاق حق و اجرای عدالت استفاده شود.

مظفری بــه اهمیت جایگاه دیــوان عدالت اداری در 
دستگاه قضایی اشــاره کرد و گفت: در نظام اسلامی 
تحت امر ولایت فقیه، ســازمان و نهادی برای احقاق 

حقوق مردم از حاکمیت تاســیس شده که به نیابت از 
ولایت امر و حاکمیت اســلامی مرجع تظلم خواهی 
مردم از دســتگاه های اجرایی و حاکمیتی است و این 
بسیار ارزشمند اســت و اهمیت ویژه به دیوان عدالت 

اداری داده است.
رئیس دیوان عدالت اداری سرعت، دقت و اتقان آرای 
دیــوان عدالت اداری را از نــکات مهم در روند بهبود 
عملکرد دیوان دانســت و افزود: بــا توجه به کمبود 
نیروی انسانی و حجم زیاد ورودی پرونده ها به دیوان 
عدالت اداری واقعا کار جهادی در حال انجام اســت و 
باید سرعت در رسیدگی و جلوگیری از اطاله دادرسی 

همراه با دقت و اتقان آراء باشد.

رئیس دیوان عدالت اداری: سلامت قضائی دستور کار قرار گیرد
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصاد

قاچاق فرآورده های نفتی 
ازهمه مرزها، به جز پاکستان 

صفر شد
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی ایران با تأکید بر اینکه هم اکنون قاچاق سوخت 
از همه مرزها به جز مرز پاکســتان صفر شده است، 
گفت ســامانه سدف جامع ترین ســامانه موجود در 

کشور است.
به گزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از وزارت نفت، 
علیرضــا صادق آبــادی در آئین رونمایی ســامانه 
درخواســت فرآورده های نفتی )سدف( اعلام کرد: 
طی چند سال گذشته کار شبانه روزی بزرگی انجام 
شــد و با مدیریت هوشمند و همکاری سازنده بین 
ســتاد مبارزه بــا قاچــاق کالا و ارز و وزارت نفت 
خوشــبختانه این ســامانه راه اندازی شد و اکنون با 
اطمینان می گوئیم که در مرزهای زیادی از کشــور 

قاچاق وجود ندارد.
وی تاکیــد کرد: بازارهایی مانند افغانســتان، اقلیم 
کردستان عراق، ارمنستان، مقدار تقاضای مشخصی 
دارنــد و وقتی بیشــتر آن از کانال رســمی تأمین 

می شود، نشان می دهد که قاچاق وجود ندارد.
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی ایران با اشاره به رونق تجارت فرآورده آن هم 
در شرایط سخت دوران تحریم تصریح کرد: دو عامل 
عرضه در بازارهای منطقه ای و مبارزه سختگیرانه با 
قاچاق به این موضوع منتهی شــد که ما توانستیم 
در کشورهای همسایه در زمینه فروش فرآورده های 

نفتی موفق شویم.
صادق آبادی با اشاره به اینکه با اطمینان می گویم ما 
در مرز افغانستان دیگر قاچاق فرآورده نداریم، افزود: 
همه این دستاوردها نتیجه تلاش دسته جمعی بوده 

است.
وی تاکید کرد: ســدف ســامانه ای جامع و به طور 
کامل بومی اســت که اطلاعات ارزشمندی در آن 
جمع آوری می شــود و اطلاعاتی که از طریق این 
سامانه در اختیار ما و نهادهای نظارتی قرار گرفت، به 
کشف پرونده های بسیاری از قاچاق حتی مربوط به 
سال های گذشته منتهی شد و خوشبختانه وجوه قابل 

توجه ای به کشور بازگشت.
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی گفت: ما در اواخر سال ۹۶ متوجه شدیم سامانه 
موجود تجارت آسان با این حجم مراوداتی که بین 
شرکت پخش با سایر دستگاه ها برای تأمین سوخت 
یارانه ای وجود دارد، اطمینان کافی ندارد، چرا که در 
واقعیت از طریق سامانه قدیم )سامانه تجارت آسان( 
منابع مالی جابه جا می شــد و باید حساسیت زیادی 
نسبت به آن وجود داشت؛ اما سامانه طوری طراحی 
شــده بود که امکان صحت ســنجی دیتاها در آن 
وجود نداشت و حتی اگر تخلفی صورت می گرفت، 
پیدا کردن متخلف کاری ســخت و در برخی موارد 

ناممکن بود.
صادق آبادی با اشاره به شفاف نبودن سامانه پیشین 
)آســان تجارت( افزود: بنابرایــن تصمیم گرفتیم 
سامانه ای را طراحی کنیم که در آن قابلیت شناسایی 
مشــتریان باشد؛ در مرحله نخســت متوجه شدیم 
اطلاعــات زیادی باید از دیگر وزارتخانه ها و نهادها 
بگیریم که کاری بســیار زمانبر بود و در بسیاری از 
این نهادها هم چنین سامانه ای وجود نداشت؛ متوجه 
شدیم کار برون سازمانی است و شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتــی ایران به تنهایی از عهده کار بر 
نمی آید؛ بنابراین با کمک ستاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز که ارتباطات خوبی دارند، تصمیم گرفتیم این کار 
را آغاز کنیم و موفق شدیم جهاد کشاورزی، وزارت 
نیرو و همه مصرف کنندگان ســوخت یارانه ای را به 

این سامانه متصل کنیم.
وی تاکید کرد: هم اکنون بیش از ۵۰ ســامانه دیگر 
به این ســامانه وصل شــده اند و همــه اطلاعات 
درخواست کنندگان پیش از نهایی شدن درخواست، 

بررسی و کنترل می شود.
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی تصریح کرد: در سال هایی که ظرفیت بالایی با 
توجه به بالا رفتن قیمت ارز برای پدیده قاچاق وجود 
داشت، اگر همکاری و مدیریت فوق العاده حرفه ای 
ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز در این پروژه نبود، 
نظارت دقیق بر توزیع این حجم از فرآورده های نفتی 

در کشور امکان پذیر نبود.
صادق آبــادی گفت: هم اکنون ســدف جامع ترین 
سامانه موجود در کشور است که از همه دستگاه ها 
اطلاعات دریافت می کند و امکان ارائه اطلاعات به 

دیگر سازمان ها نیز از طریق آن وجود دارد.

نگرانی درباره مهار ویروس 
کرونا قیمت نفت را کاهش داد

روند تحولات قیمت نفــت خام پس از جهش اولیه در 
ســاعات اولیه معاملات امروز )سه شنبه، ۱۲ مردادماه( 
در پی نگرانی ها درباره مهارویروس کرونا به دلیل تاثیر 
کندی فعالیت بخش هــای تولیــدی و کارخانه ها در 
بازارهای کلیدی بر شرایط روانی بازار نفت، معکوس شد.
به گزارش شــانا به نقل از خبرگــزاری رویترز، قیمت 
شــاخص نفت خام برنت ساعت ۸ و ۲۲ دقیقه امروز با 
پنج سنت کاهش ۷۲ دلار و ۸۴  سنت و  قیمت شاخص 
دبلیوتی آی آمریکا با هشت ســنت کاهش ۷۱ دلار و 
۱۸ ســنت برای هر بشکه ثبت شــد.تحلیلگران گروه 
مالی و بانکی اســترالیا و نیوزلند )ANZ( در یادداشتی 
بر خطرهای اقتصادی دوباره برای مصرف کننده بزرگ 
نفت جهان ناشــی از تشدید شیوع ویروس کرونا تأکید 
کردند.تحلیلگران این گروه نوشتند: مواردی از نوع بسیار 
مســری گونه دلتا ویروس کرونا در ۱۴ اســتان از ۳۲ 
استان چین ظاهر شــده است که این موضوع می تواند 
محدودیت های بیشــتری را برای بخش های تولید و 

اقتصادی ایجاد کند.

واحد بازیافت گوگرد در 
پتروشیمی ایلام راه اندازی 

می شود
طراحی، ســاخت و راه اندازی واحد بازیافت گوگرد 
)SRU( با دانش فنی پژوهشگاه صنعت نفت در 

پتروشیمی ایلام آغاز شد.
به گزارش شــانا بــه نقل از پژوهشــگاه صنعت 
نفــت، حمید گنجــی، مدیر گــروه فناوری های 
بازیابی و تبدیل آلاینده های گازی پژوهشــگاه به 
فرآیندهــای بازیافت گوگرد یا ســولفور ریکاوری 
اشــاره کرد و گفت: خوراک ورودی  پالایشگاه ها 
معمولا دارای ترکیبات گوگردی است که از طریق 
فرآیندهای هیدروتریتینگ، ترکیبات گوگردی به 
سولفید هیدروژن تبدیل و سرانجام در فرآیندهای 
شیرین ســازی با اســتفاده از حلال آمین، سولفید 

هیدروژن از ترکیبات موجود جدا می شود.
وی با اشــاره به خطرهای سولفید هیدروژن برای 
محیط زیســت افــزود: در همین زمینــه قوانین 
زیست محیطی سخت گیرانه ای برای جلوگیری از 
انتشار آن اعمال می شــود، گاز اسیدی تولید شده 
ازســوی پالایشــگاه ها را در اصل در فرآیندهای 
بازیافت گوگرد به گوگرد عنصری تبدیل می کنند 
که از این گوگــرد می توان در صنایع شــیمایی، 
کشــاورزی و بهداشتی استفاده کرد. انجام این کار 
نه تنها آلودگی زیست محیطی را از بین می برد بلکه 

ارزش اقتصادی دارد.
مدیر گروه فناوری های بازیابی و تبدیل آلاینده های 
گازی پژوهشــگاه صنعت نفت با تاکید بر این که 
بیش از ۱۰ سال است که پژوهشگاه صنعت نفت در 
زمینه فناوری بازیافت گوگرد فعالیت می کند، اعلام 
کرد: تا پیش از بومی ســازی این فرآیند در کشور، 
همه دانش های فنی و طراحــی پایه این واحدها 
متعلق به شــرکت های خارجی بود که با توجه به 
اهمیت مسائل زیست محیطی، پژوهشگاه صنعت 
نفت بومی ســازی دانش فنی فرآیند SRU را از 

سال ها پیش در برنامه های خود قرار داد.
وی بــه اهمیت بومی ســازی این فرآیند توســط 
پژوهشــگاه صنعت نفت نیز اشــاره کرد و گفت: 
پژوهشگاه نه تنها توانســته به دانش فنی فرآیند 
SRU دســت یابد، بلکه ساخت کاتالیست های 
مرتبط با این فرآیند را به خوبی انجام داده و دانش 
فنی ساخت این کاتالیست ها را با هدف تجاری سازی 

به شرکت های سازنده واگذار کرده است.
مدیر گروه فناوری های بازیابی و تبدیل آلاینده های 
گازی پژوهشــگاه با تاکید بر اینکه پژوهشــگاه 
تاکنون ۵ واحد صنعتــی SRU را طراحی کرده 
اســت، گفت: این مجموعه قادر است با همکاری 
پالایشــگاه ها واحدهای متعــددی را با ظرفیت و 
درصد H۲S مختلــف طراحی کند که در همین 
راستا پروژه طراحی واحد SRU پتروشیمی ایلام 

در دستور کار این مجموعه قرار گرفته است.
به گفتــه گنجی، خــوراک واحد الفین شــرکت 
پتروشیمی ایلام یک خوراک ترش است و در واحد 
شیرین سازی آن گاز اسیدی تولید می شود، از این 
رو این شرکت به دنبال جداسازی ترکیبات گوگردی 
است و بر همین اساس نیاز به واحد SRU برای 
تبدیل گاز اســیدی به گوگرد در این پتروشــیمی 

الزامی است.
وی به سابقه پژوهشگاه در طراحی و ساخت واحد 
SRU نیز اشاره کرد و گفت: پژوهشگاه برای آنکه 
بتواند برای نخســتین بار به دانش فنی طراحی و 
ساخت واحد SRU دست یابد با مدیریت پژوهش 
و فناوری شــرکت ملی گاز همکاری خود را آغاز 
کــرد که این امر منجر به طراحی این فرآیند برای 
پالایشگاه گاز بید بلند ۱ شد و در ادامه، پژوهشگاه 
طراحی این واحد را برای پالایشگاه های الفروقلوس 

سوریه، کرمانشاه و بندرعباس انجام داد.

 ذخیره سازی گاز 
در شوریجه از مرز یک 
میلیارد مترمکعب گذشت

مقــدار ذخیره ســازی گاز در مخزن شــوریجه با 
میانگین تزریق روزانه ۱۰ میلیون مترمکعب گاز به 
مخزن شوریجه دی در سال ۱۴۰۰، تاکنون به بیش 

از یک میلیارد مترمکعب گاز رسیده است.
به گزارش شــانا به نقل از شــرکت نفت مناطق 
مرکزی ایران، احمد رجبی، مدیر تولید این شرکت 
گفت: با هماهنگی های صورت پذیرفته بین مدیریت 
تولید این شــرکت، شرکت بهره برداری نفت و گاز 
شرق و مدیریت های هماهنگی و نظارت بر تولید 
شــرکت ملی نفت ایران و شرکت ملی گاز ایران، 
میزان ذخیره سازی گاز در مخزن شوریجه خانگیران 

سرخس از مرز یک میلیارد مترمکعب گذشت.
وی افزود: با توجه به ثبت رکورد ذخیره سازی یک 
میلیارد و ۸۵۶ میلیون مترمکعب گاز در ســال ۹۹ 
و نقش کلیــدی و راهبردی این مخزن در تولید و 
پشتیبانی از گاز زمستانی و تأمین انرژی استان های 
شــمالی و شمال شرق کشــور، برنامه ریزی برای 
عبور از رکورد یادشــده در سال ۱۴۰۰ انجام شده 
و بخش های ســتادی و عملیاتی، با وجود شــیوع 
گســترده بیماری کرونا با همه توان در این مسیر 
فعالیت می کنند.مدیر تولید شــرکت نفت مناطق 
مرکــزی ایران تصریح کــرد: در صورت تأمین و 
تحویل گاز کافی از ســوی شرکت ملی گاز ایران 
و اســتمرار تزریق حداکثری گاز تا نیمه نخســت 
آبان ماه، پیش بینی می شــود مقدار تزریق به مرز 
حدود ۲ میلیارد مترمکعب برسد و همچنین میزان 
بازتولیــد در چهار ماه پایانی ســال جاری به طور 
میانگین ۱۵ میلیون مترمکعب در روز خواهد بود.
رجبی دربــاره مقدار ذخیره ســازی گاز در مخزن 
سراجه قم نیز گفت: ذخیره سازی در مخزن سراجه 
قم اکنون بیــش از ۱۰۰ درصد برنامه تحقق یافته 

است و این روند، طبق برنامه ادامه دارد.

مدیرعامــل شــرکت مهندســی آب و 
فاضلاب کشــور گفــت: عملکرد کلی 
دولت یازدهم و دوازدهم در حوزه توسعه 
خدمــات آب و فاضلاب پوشــش حدود 
۹ میلیــون نفر و هدف  ما پوشــش یک 

میلیون نفر دیگر تا پایان ۱۴۰۰ است.
به گــزارش خبرگزاری مهــر به نقل از 
وزارت نیــرو، حمیدرضا جانباز در آخرین 
نشست شورای معاونان و مدیران عامل 
شــرکت های اســتانی آب و برق با ارائه 
گزارش عملکرد شــرکت مهندسی آب 
و فاضلاب کشــور در دولت دوازدهم، با 
اشاره به پیگیری های وزیر نیرو، معاونان 
و دســت اندرکاران این حــوزه در طول 
دوران خدمــت در دولت دوازدهم، گفت: 
همیشــه انگیزه ای بــرای ارائه خدمات 
مناسب به مردم شــریف وجود داشته و 
دارد.مدیرعامل شــرکت مهندســی آب 
و فاضلاب کشــور با تقدیــر از معاونان 
وزارت نیــرو بخاطر همکاری و همراهی 
در سال های سخت اخیر خاطرنشان کرد: 
شرکت مهندســی آب و فاضلاب کشور 
در این ســال ها با وجود مشکلاتی که از 
نظر مالی و اقلیمی وجود داشت، لحظه ای 
از تلاش فروگذار نکرده و سعی کرده با 
تلاشی مضاعف به ارائه خدمت مطلوب 

به جمعیت کشور بپردازد.
مدیرعامــل شــرکت مهندســی آب و 
فاضلاب کشــور از نگاه توســعه عدالت 
بخصوص در استان های کمتر برخوردار 
و روســتاها طــی این دوره خبــر داد و 
اظهار داشت: سعی کردیم بخصوص در 
روستاها توجه کافی به حوزه زیرساخت ها 
داشته باشیم و بزرگترین انتخاب در این 
دولت در بخــش صنعت آب و فاضلاب 

انسجام مدیریتی از طریق یکپارچه سازی 
شــرکت های آب و فاضلاب شــهری و 
روستایی بود.وی با تاکید بر اینکه خدمات 
آب و فاضلاب باید به صورت پایدار انجام 
شود، افزود: در بخش روستایی اقدامات 
خوبی انجام گرفت و در دولت دوازدهم، 
۴.۵ میلیون نفر از هموطنان روستایی از 

این خدمات برخوردار شدند.
جانباز عملکرد کلــی دو دوره یازدهم و 
دوازدهم در حوزه توسعه پوشش خدمات 
آب و فاضــلاب را حــدود ۹ میلیون نفر 
عنوان کرد و گفت: هدف گذاری خوبی تا 
پایان ۱۴۰۰ داریم و تا حدود یک میلیون 

نفر دیگر به این جمعیت اضافه می شود.
مدیرعامــل شــرکت مهندســی آب و 
فاضلاب کشــور با بیان اینکه در طول 
این مدت با بدترین شــرایط تخصیص 

بودجه مواجه بودیم، اظهار داشــت: این 
در حالی اســت که با تغییرات اساسی در 
نرخ دلار و ارز در ابتدای دولت دوازدهم و 
افزایش عمومی قیمت ها در انتهای دولت 

دوازدهم مواجه بودیم.
حمیدرضــا جانباز از ورود ۵۴ تصفیه خانه 
آب به مدار بهره برداری خبر داد و گفت: 
ســاخت ۲۸ تصفیه خانه ســقف دولت 
دوازدهــم بود و ۳۰ درصــد تصفیه خانه 

کشور در این دولت احداث شد.
مدیرعامــل شــرکت مهندســی آب و 
فاضلاب کشور با اشــاره به اینکه بیش 
از ۸۸ تصفیه خانه فاضلاب در این دولت 
به بهره برداری رســیده است، افزود: با 
احداث بیش از یــک تصفیه خانه در هر 
ماه، تا پایان دولت بــه عدد بیش از ۹۰ 

تصفیه خانه می رسیم.

وی با تاکید بر اینکه سهم دولت ساخت 
۴۹ تصفیه خانه است، ادامه داد: وضعیت 
شــرکت آب و فاضلاب با حمایت های 
وزارت نیرو خوب بود و ســعی کردیم با 
توجه به مشکلات مالی در تنوع بخشیدن 

به منابع مالی اقدام کنیم.
جانباز با بیان اینکه در این دولت عملکرد 
قابل توجهی داشــتیم و سعی کردیم که 
به اجرای پروژه های فاضلاب در کشــور 
بــدون اتکا به درآمدهــای عمومی و به 
صورت خودگردان با تدوین قراردادهای 
بلند مدت در تأسیســات بپردازیم، ادامه 
داد: از مکانیســم و ظرفیت تبصره های 
قانونی و قانون تشکیل شرکت های آب 

و فاضلاب استفاده مناسب کردیم.
وی ادامــه داد: در تبصــره ۳ قانــون 
ایجاد تســهیلات از ابتــدای تخصیص 

شــرکت های آب و فاضــلاب تا ســال 
تومان  میلیــارد  گذشــته حدود ۱,۳۰۰ 
توانســتیم از مردم مشارکت جذب کنیم 
کــه در طول دولت دوازدهم، این رقم به 
۸,۳۰۰ میلیارد تومان رسید همچنین و در 
خصوص ماده ۱۱ تقریباً عملکرد زیادی 
تا قبل سال ۹۲ نداشتیم و جذب سرمایه 
حدود ۳۰۰ میلیارد تومــان بوده اما این 
عــدد هم اکنون به ۵ هزار و ۳۰۰ میلیارد 

تومان رسیده است.
مدیرعامــل شــرکت مهندســی آب و 
فاضلاب کشور تصریح کرد: در موضوع 
توزیــع پروژه هــای مشــارکتی ترغیب 
ســرمایه گذاران به مشــارکت در قالب 
درمجموع  مشارکتی  سرمایه گذاری های 
۲۷ قرارداد در دولت یازدهم و ۲۶ قرارداد 
و در دولت دوازدهم عملکرد ما بوده است.
وی گفت: از حدود سه سال پیش برنامه 
ارتقای کیفی آب با نگاه کاهش تنش در 
تابستان ها شــروع شده و گزارش خوبی 
در این زمینه تهیه شــده که در مجلس 
و کمیسیون ذی ربط مصوب و با اخذ پایه 

ارائه اعتبارات ۶ برنامه تدوین شد.
جانباز ادامه داد: به رغم مشکلاتی که در 
زمینه بــارش و اقلیم داریم، این پروژه ها 
امسال هم ادامه دارد، اما سعی می کنیم 
پایداری آب در شهرها و روستاها را حفظ 

کنیم.
وی خاطرنشان کرد: در سیلاب های اخیر 
شــمال و جنوب کشــور هیچ موردی از 

بیماری های واگیری آب نداشتیم.
حمیدرضا جانباز در پایان ابراز امیدواری 
کرد، با ریل گذاری انجام شــده شــاهد 
خدمات مســتمری در آینده در این حوزه 

خواهیم بود.

مدیرعامل آبفای کشور:

پروژه های تامین پایدار آب روستایی و شهری را ادامه خواهیم داد

اخبار

تدوین ســند راهبردی صنعت پتروشــیمی به منظور 
توسعه متوازن این صنعت و ایجاد ارزش افزوده بیشتر 
در نشست تخصصی »سیاست گذاری توسعه زنجیره 
ارزش صنایع پایین دستی پتروشیمی« مورد تأکید قرار 

گرفت.
به گزارش شانا، نخستین نشست از سلسله نشست های 
تخصصی توســعه زنجیره ارزش صنعت پتروشیمی 
با عنوان »نشســت تخصصی سیاست گذاری توسعه 
زنجیره ارزش صنایع پایین دستی پتروشیمی« از سوی 
پژوهشکده سیاست گذاری دانشگاه صنعتی شریف با 
حضور عبدالحسین بیات، عضو هیئت مدیره و محمد 
متقی، رئیس دفتر توســعه صنایع پایین دستی شرکت 

ملی صنایع پتروشــیمی برگزار شــد.ضرورت توسعه 
زنجیره ارزش صنایع پایین دســتی پتروشیمی، موانع 
و مشکلات توســعه صنایع پایین دستی پتروشیمی، 
تبیین نقش دولت در توسعه زنجیره ارزش صنایع پایین 
دستی پتروشیمی و اهرم های سیاستگذاری در توسعه 
زنجیره ارزش صنایع پایین دستی پتروشیمی محورهای 
تخصصی این نشست بوده است.در این نشست تأمین 
خوراک دیگر صنایــع، ارزش افــزوده بالا و کاهش 
آسیب پذیری اقتصاد از درآمدهای نفتی از اصلی ترین 
ویژگی های صنعت پتروشیمی اعلام و بر این موضوع 
که با وجود رشــد کمی به نسبت بالا، توسعه زنجیره 
محصولات از منظر ارزش افزوده و اشــتغال، پابه پای 

رشــد کمی توسعه پیدا نکرده است، بحث و گفت وگو 
شد.تهیه نقشــه راه جامع انرژی و نقشــه راه توسعه 
صنایع پتروشــیمی با رویکرد تکمیل زنجیره ارزش و 
ایجاد ارزش افزوده و استفاده حداکثری از فرصت های 
سرمایه گذاری از مواردی است که در این نشست بر آن 
برای توسعه و رشد این صنعت تأکید شد زیرا اگر این 
موضوع محقق نشود، توسعه صنعت پتروشیمی همیشه 
دستخوش تغییرها خواهد بود. افزون بر این، با توسعه 
فناوری در صنایع پایین دستی پتروشیمی با تمرکز بر 
انتقال فناوری در ابتدا و ســپس بومی سازی و توسعه 
دانش فنی ایرانی می توان مســیر را برای توســعه در 

صنایع پایین دستی پتروشیمی هموار کرد.

توسعه متوازن صنعت پتروشیمی وابسته به تدوین سند راهبردی است

در آیین رونمایی از سامانه درخواست فرآورده های نفتی مطرح شد:

سامانه سدف سال گذشته ۵۳۰ میلیون دلار آورده داشت
ســامانه درخواســت فرآورده های نفتی 
به  پاســخگویی  منظــور  به  )ســدف( 
تقاضای سوخت و شــفافیت در عرضه 
فرآورده های نفتی روز گذشــته با حضور 

وزیر نفت رونمایی شد.
بــه گزارش خبرگــزاری مهــر به نقل 
از وزارت نفــت، ســامانه درخواســت 
فرآورده های نفتی )ســدف( شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران به عنوان 
بزرگتریــن ســامانه متمرکــز خدمات 
عمومی در کشور با حضور بیژن زنگنه، 

وزیر نفت رونمایی شد.
وزیــر نفت در آئیــن رونمایــی از این 
ســامانه با تأکید بر فعالیت چند دستگاه 
در راه اندازی ســدف گفت: خوشبختانه 
در همــه این دســتگاه ها انســان های 
عاقل، شجاع و سلامتی هستند زیرا هر 
جایی که پول زیاد اســت، غیر از عقل 
و تدبیر، ســلامت هم خیلی مهم است؛ 
سه تا چهار سازمان در زمینه راه اندازی 
این سامانه با یکدیگر متحد شدند و کار 

بزرگی انجام شد.
زنگنه با اشــاره به این که این سامانه، 
آخرین اقدامی اســت که در این دولت 
از آن رونمایــی می کنیــم، گفت: من از 

زحمــات همه این دســتگاه ها از جمله 
وزارت اطلاعات که در این نوع سامانه ها 
با  تخصص پیدا کرده اند، ســتاد مبارزه 
قاچاق کالا و ارز، شرکت ملی پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی و شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران تشــکر 

می کنم.
وی بــا تاکید بــر این که در شــرایط 
تحریم همه تلاشــمان را کردیم تا جلو 
قاچاق فــرآورده را بگیریم، افزود: آنچه 
که اکنون اهمیت دارد این اســت که به 
دولــت آینده کمک کنیم تــا بتوانند بار 
ســنگینی که بر دوش آنها قرار می گیرد 
را بردارنــد؛ هر کمــک و راهنمایی که 
بخواهنــد دریغ نمی کنیــم زیرا همه در 
این کشــور هســتیم و کنار هم زندگی 
می کنیم، تحمل یکدیگــر، اصلی مهم 
در مردم سالاری و زندگی متمدنانه است.
مدیــر  منتظــری،  فائــزه  همچنیــن 
برنامه ریــزی شــرکت ملــی پخــش 
فرآورده هــای نفتــی گفــت: ســامانه 
درخواســت فرآورده های نفتی از ســال 
۸۹ ایجاد شــده، اما تکمیل و اصلاحات 
اساسی آن به طور ویژه از سال ۹۷ به بعد 

حاصل شده است.

وی افــزود: ارزش اقتصــادی این طرح 
طبــق محاســبات مؤسســه مطالعات 
بین المللی انرژی در بازه زمانی سه ساله 
)ابتدای ســال ۹۷ تا پایــان ۹۹( معادل 
هزینه ساخت یک پالایشگاه با ظرفیت 
پالایش روزانه ۱۵۰ هزار بشــکه ای در 
کشــور، دو برابر یارانه نقــدی خانوارها 
در ســال ۱۴۰۰، نصف بودجه عمرانی 
کشور در سال ۱۴۰۰ و ۲۵ درصد بیشتر 
از ارزش صادرات بنزین کشــور در سال 
برنامه ریزی شرکت  ۹۹ بوده است.مدیر 
ملی پخــش فرآورده هــای نفتی تاکید 
کرد: تعداد ســه میلیون و ۴۰۰ هزار نفر 
کاربــر فعال در این ســامانه وجود دارد 
که انواع درخواست ســوخت مربوط به 
حوزه های زمینی، دریایی، هوایی، ریلی، 
کارخانجات، اصناف، واحدهای تولیدی، 
چاه ها، کشــاورزی، مرغداری و ... را در 

این سامانه ثبت می کنند.
منتظری با اشــاره به ثبت درخواســت 
ســوخت مصرف کنندگان در پروژه های 
عمرانــی و نیروگاه ها از طریق ســدف 
گفــت: ســوخت گرمایشــی و حرارتی 
خانوارها، عشــایر و اتبــاع خارجی نیز 
از طریق این ســامانه ثبت درخواســت 

می شود.
وی همچنین با اشــاره به ثبت سفارش 
ســوخت ســازمان های فعــال در نقاط 
فاقد گازرســانی، حوزه های انتظامی و...

از طریق ســدف افــزود: هم اکنون یک 
هزار کاربر فعال همزمان در این سامانه 
داریم و حدود ۲ میلیون درخواســت در 
این سامانه در سال ۹۸ ثبت شده است.

پخش  ملی  شــرکت  برنامه ریزی  مدیر 
فرآورده هــای نفتی ایران بــا تاکید بر 
این کــه در حوزه خانوارهــا، نیازی به 
ثبت درخواســت دائمی وجــود ندارد و 
تخصیص ســوخت به روال عادی انجام 
می شود، اشاره کرد: در بازه زمانی دو تا 
سه سال گذشــته، ۱۲ هزار نفر ساعت 

فعالیت در این سامانه انجام شده است.
منتظری با تاکید بر این که سال گذشته 
۲۰۳ میلیون لیتر توزیع روزانه سوخت از 
طریق این سامانه ثبت سفارش و توزیع 
شده است، گفت: به دنبال مشکلاتی که 
پیش تــر در حوزه جعل اســناد کاغذی، 
تخصیص ســوخت مازاد بــه واحدهای 
غیرفعال این ســامانه طراحــی و اجرا 
شد، ســامانه دریافت فرآورده های نفتی 

راه اندازی شد.

وی افزود: گزینــه کاربرد دیگر- که در 
ســامانه پیشین وجود داشــت و به دلیل 
فقدان شــفافیت مشــکلاتی را ایجاد و 
احتمال سواســتفاده را زیاد کرده بود- 
یکــی از چالش های ســامانه پیشــین 
با  به شــمار می رفت که خوشــبختانه 

راه اندازی این سامانه برطرف شد.
پخش  ملی  شــرکت  برنامه ریزی  مدیر 
فرآورده هــای نفتــی فقــدان فرآینــد 
تخصیص ســوخت مبتنی بر عملکرد و 
احراز هویت فرد وابســته بــه افراد را از 
دیگر چالش های ســامانه قدیم برشمرد 
و گفت: خوشــبختانه بــا راه اندازی این 
ســامانه و شــفافیت در توزیع فرآورده 
توجهه ای  قابــل  صرفه جویی  کشــور، 
در مصــرف فــرآورده رخ داد و فرآیند 
پیشــگیری از عرضــه خارج از شــبکه 

محقق شد.
منتظری تاکید کرد: صرفه جویی فرآورده 
ناشــی از فقدان عرضه آزاد فرآورده از 
طریق ســدف و فرصت صادراتی ایجاد 
شــده معادل ۵۳۰.۱ میلیــون دلار در 
سال ۹۹ در مقایسه با سال ۹۶ در چهار 
فرآورده اصلی بنزین، نفت گاز، نفت کوره 

و نفت سفید بوده است.

ایران به فناوری 
پیچیده ترین کمپرسور 
هوای جهان دست یافت
متخصصان و کارشناسان شرکت پتروشــیمی شهیدتندگویان برای 
نخســتین بار در تاریخ صنعت پتروشــیمی با شکســت تحریم های 
 غیرقانونــی آمریــکا و با وجود غیبت ســازنده ژاپنــی، به دانش و 

فناوری طراحی، ســاخت و تعمیــرات تجهیزات کمپرســور تأمین 
یافتند.  دست  اکسیداسیون   هوای 

به گزارش شــانا به نقل از شــرکت پتروشیمی شــهیدتندگویان، به 
همت  متخصصان و دانشــمندان جوان شــرکت پتروشــیمی شهید 
تندگویان و با وجود اعمــال تحریم های غیرقانونی آمریکا، دانش و 
 فناوری طراحی، ساخت و تعمیرات تجهیزات کمپرسور تأمین هوای 
اکسیداســیون واحد »ســی تی ای دو« این زنجیره تولید  محصولات 

پلی اتیلن ترفتالات صنعت پتروشــیمی، ایرانی سازی شد. 
بــر ایــن اســاس، پــس از غیبــت و پاســخگو نبودن شــرکت 
»میتسوبیشــی« ژاپــن بــه بهانه اعمــال تحریم هــا، متخصصان 
پتروشــیمی  شــهیدتندگویان با مشارکت شــرکت های دانش بنیان 
ایرانــی، ابتدا با ایرانی ســازی بعضی از اقــلام و تجهیزات، فرآیند 

این واحد تجهیزات پیچیده دوار صنعت پتروشــیمی را به طور کامل 
بومی سازی  کردند. 

کمپرسور تأمین هوای اکسیداسیون واحد »سی تی ای دو« قلب این 
واحد فرآیندی پتروشیمی شــهیدتندگویان بود و در صورت  خرابی، 
تولید خط دوم شــیمیایی و متعاقب آن خط دوم پلیمری و نســاجی 
یکی از دو کارخانه پتروشــیمی شهید تندگویان به میزان  دو هزار و 

۲۰۰ تن در روز به طور کامل متوقف می شد. 
با بومی سازی و ایرانی ســازی قطعات و تجهیزات و سرانجام بسته 
کامــل این کمپرســور معادل یک میلیــون دلار صرفه جویی  ارزی 
حاصل شــده، ضمن آنکه با دســتیابی به دانــش و فناوری ایرانی، 
خطر تولید در پتروشــیمی شهید تندگویان در اوج شرایط  تحریم به 

یافته است.  حداقل کاهش 



خبر

  یکشنبه 10 مرداد 1400    سال چهارم   شماره 863 

5
      Wednesday   2021 4 August  چهار شنبه 13 مرداد 1400    سال چهارم   شماره 866 

سياست
w w w . t e j a r a t o n l i n e . i r

روزنامه صبح ايران

2Wed 26November 2014 345 چهارشنبه 5آذر 1393 شماره

خبر

پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اقتصاد اخبار

بازنشسته ها منتظرند!

حقــوق  همسان ســازی  جریــان  حالــی  در 
بازنشســته ها تا مرحله تدویــن لایحه ای برای 
تثبیت آن و ارائه از سوی دولت به مجلس پیش 
رفته که اکنون باید منتظر باشند نمایندگان که 
هنوز در این رابطه اقدام جدی نداشته اند، برای 
بررســی و تصویب آن ورود کنند. با این وجود 
رئیس ســازمان برنامه و بودجــه این اطمینان 
را به بازنشســته ها داده با اقداماتی که صورت 
گرفتــه، اکنون که لایحه هم تصویب نشــده، 
همسان ســازی حقوق آنها محدود به یکســال 

نیست و باید ادامه داشته باشد.
ایســنا، طــی ســال ها حقوق  بــه گــزارش 
بازنشســته ها بســیار جای نقد داشت و همواره 
در رابطه با عدم تناســب آن با حقوق شاغلان 
و البتــه تامیــن نیازهــای زندگــی و وضعیت 
اقتصادی گله داشــتند تا این که در قانون ششم 
برنامه توســعه دولت مکلف به ایجاد شــرایط 
مناســبی برای پرداخت ها در این بخش شد؛ به 
گونــه ای که در ماده ۳۰ قانــون دولت مکلف 
شــد بررســی های لازم جهت برقراری عدالت 
در نظام پرداخت، رفع تبعیض و متناسب سازی 
دریافت ها و برخورداری از امکانات شــاغلان، 
و  کشوری  مســتمری بگیران  و  بازنشســتگان 

انجام دهد. لشگری سنوات مختلف را 
براین اســاس، طی بررسی های صورت گرفته، 
ســالانه منابعی در بودجه به منظور متناســب 
سازی حقوق بازنشســتگان کشوری و لشگری 
و البته در ادامه تامین اجتماعی پیش بینی شــد 
و این رونــد از پایان ســال ۱۳۹۸ به صورت 
جدی تری پیش رفت؛ به طوری که دولت وعده 
همسان سازی حقوق بازنشسته ها تا ۹۰ درصد 

بازنشسته ها داد. حقوق شاغلان همتراز را به 
در همیــن رابطــه هیــات دولــت مصوبه ای 
گذرانــد که طی آن صندوق های بازنشســتگی 
کشــوری و ســازمان تامین اجتماعی نیروهای 
مســلح مکلف شــدند علاوه بر امتیازات شغلی 
از محــل منابع داخلی و ســایر منابع حاصل از 
سرمایه گذاری های خود و همچنین منابعی که 
در بودجه پیش بینی شــده نســبت به برقراری 
عدالــت در نظام پرداخت و متناســب ســازی 
حقوق بازنشستگان و مســتمری بگیران تحت 
پوشــش خود بــا ۹۰ درصد میانگیــن حقوق 
مشمول کسور بازنشســتگی شاغلان هم طبق 
مشــترک صندوق متناسب با سنوات خدمت از 

نیمه دوم سال اقدام کنند.
در ادامه و در چند ماه گذشته سازمان برنامه و 
بودجه اعلام کرد که تصمیم دارد جهت تثبیت 
جریان همســان  ســازی حقوق بازنشســته ها 
براساس درخواستی که از سوی این قشر وجود 
داشته و تدابیری که سازمان اندیشیده آن را به 
قانون تبدیــل کند، بنابراین پیش نویس لایحه 
در سازمان برنامه و بودجه آماده شد و به دولت 
رفت و مدتــی بعد در هیات وزیران به تصویب 
رســید و حدود یک ماه پیش از سوی دولت به 
مجلس ارائه شد.اما در این فاصله هنوز مجلس 
برای تصویــب لایحه اقدامی نکرده و آنچه در 
مواضع برخی نماینده ها دیده می شــود انتقاد به 

لایحه و تاکید بر ایجاد بار مالی آن اســت.
با این حــال اعلام نوبخت - رئیس ســازمان 
برنامه و بودجه - این موضوع را تائید نمی کند. 
او در تازه تریــن اظهاراتش گفتــه که بار مالی 
دولت  در  حتما  بازنشســته ها  حقوق  متناســب 
پیش بینی شده که لایحه را ارائه کرده است و 
این طور نیســت که لایحه ای به مجلس برود 

باشد. که منابع آن پیش بینی نشده 
معــاون رئیــس جمهور ضمن تاکیــد به اینکه 
لایحه اکنون در مجلس بوده و انتظارات برای 
ورود و تصویب است یادآوری کرده که قبل از 
ارائه لایحه نمایندگان اعلام آمادگی می کردند 
که با ورود آن، نســبت بــه تصویب اقدام کنند 

که اکنون زمان آن است.
رابطه  اقدام موثــری در  گرچه مجلس هنــوز 
بــا تصویــب لایحه همســان ســازی حقوق 
بازنشســته ها انجام نداده است، ولی در همین 
شــرایط هم رئیس ســازمان برنامــه و بودجه 
به بازنشســته ها اطمینــان داده که حتی بدون 
تصویب قانون نیز این مجوز و تاکید از ســوی 
ســازمان برنامه و بودجه به مسئولان مربوطه 
از جمله سازمان بازنشســتگی وجود داشته که 
باید متناســب سازی حقوق بازنشسته ها محدود 
به یکســال نبوده و همواره براساس منابع پیش 

بینی شده اجرایی شود.
در جریان متناسب ســازی حقوق بازنشستگان 
و لایحه دائمی شــدن آن، فاصلــه بین حقوق 
بازنشستگان و شــاغلان همتراز به حداکثر ۱۰ 
درصد می ســد و دولت موظف بــه اجرای آن 

بود. خواهد 
ایــن در حالی اســت که در ســال ۱۳۹۸ که 
جریان متناسب ســازی حقوق بازنشستگان به 
طور جدی تری اجرایی شــده تاکنون متوسط 
حقوق بازنشســتگان لشــگری و کشــوری با 
افزایــش ۱۲۰ درصدی به حــدود ۷.۲ میلیون 
بازنشســتگان تامین  تومان و متوســط حقوق 
اجتماعی با رشــد ۱۳۸ درصدی به پنج میلیون 

تومان رسیده است.

مرکز پاسخگویی به سؤالات 
سهام عدالت راه اندازی شد

مرکز پاســخگویی تخصصی شرکت ســپرده گذاری 
مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه با هدف پاسخگویی 

شفاف، سریع و همیشگی راه اندازی شد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شــرکت ســپرده 
گذاری مرکزی اوراق بهادار و تســویه وجوه )ســمات(، 
مدیرعامل این شــرکت در مراســم رونمایــی از مرکز 
پاســخگویی تخصصی »سمات« با بیان اینکه خدمات 
مرکز پاســخگویی تخصصی این شرکت در ۲ سطح به 
ســهامداران ارائه می شــود، اظهار داشت: در سطح اول 
نهادهای مالی، ناشران، ارکان بازار سرمایه، کارگزاری ها، 
حقوقی ها و ... قرار دارند که با توجه به اینکه شــناخت 
حرفه ای از بازار سرمایه دارند طبیعتاً خواسته و نیازهای 
آنان از این مرکز متفاوت تر از ســایر افراد خواهد بود که 
ما با تلاش کارشناسان آگاه و کاردان در این مرکز سعی 
داریم تا بهترین خدمات را به این دســته از درخواســت 

کنندگان ارائه دهیم.
حسین فهیمی افزود: ارائه خدمات به جامعه چند میلیونی 
ســهامداران در کشور از ســوی این مرکز پاسخگویی 
تخصصی ســطح بعدی و هدف ویژه این سامانه را در 
بر می گیرد که می بایســت به نیازهای متنوع و گسترده 
ســهامداران با پاســخگویی دقیق، شفاف و همیشگی 

بپردازد.
مدیرعامــل ســمات در ادامه گفت: با پاســخگویی به 
نیازهای جامعه میلیونی سهامداران قصد داریم تا بهترین 
و بالاترین کیفیت پاسخگویی را در بازار سرمایه شکل 
دهیم تا با ارائه این ســرویس ها، خدمت بزرگی به مردم 
کشــورمان در زمینه رفع نیازها و آگاه سازی از آخرین 

وضعیت سهامداری شکل بگیرد.
فهیمی با بیان اینکه این تحول در سمات یک فرصت و 
نعمت بزرگ را به وجود آورده است، اظهار داشت: بدیهی 
اســت که وقتی این ســامانه راه اندازی می شود نشان 
می دهد که یک انسجام جمعی در »سمات« شکل گرفته 
و خروجی آن به پاسخگویی شفاف، دقیق و همیشگی به 
درخواست های جامعه سهامداران در کشور منجر می شود 
و همه این سرویس ها با همان شماره چهار رقمی ۱۵۶۹ 

در اختیار سهامداران قرار داده شده است.
مدیرعامل شرکت سپرده گذاری مرکزی در پایان گفت: 
تا پیش از راه اندازی این سامانه تخصصی، تمرکز این به 
پاسخگویی در خصوص سهام عدالت بود، اما از امروز در 
کنار این مســاله به صورت تخصصی به همه سوالات 
مردم درباره خدمات شرکت، درخواست ها، پیگیری ها و... 
پاسخ داده خواهد شد تا سهامداران با کمترین دغدغه و 
به صورت غیرحضوری در شرایطی که شاهد ادامه شیوع 
کرونا در کشور هستیم بالاترین سطح پاسخگویی را با 
تماس با شماره ۱۵۶۹ شــرکت سپرده گذاری مرکزی 

اوراق بهادار و تسویه وجوه تجربه کنند.
شــرکت سپرده گذاری مرکزی از خرداد ماه سال ۱۳۹۹ 
و با شــروع آزاد ســازی ســهام عدالت، مرکز تماس 
۲۴*۷ خود را با سرشماره کشــوری ۱۵۶۹ افتتاح کرد 
که با گذشت بیش از یکســال از راه انداری این مرکز، 
توانسته است سهم بسزایی را در اطلاع رسانی، پشتیبانی 
و هدایت سهامداران بازار سرمایه در امور مربوط به سهام 

عدالت و بازار سرمایه داشته باشد.
در همین حال با توجه به اینکه مرکز پاسخگویی ۱۵۶۹، به 
عنوان یک برند و نماد پاسخگویی تخصصی بازار سرمایه 
شــناخته شــده، حال با راه اندازی یک واحد تخصصی 
در این مرکز، پاسخگویی به ســوالات سهامداران بازار 
ســرمایه در حوزه امور مربوط به سهامداران و معاونت 
عملیات »سمات« از جمله »اصلاح مشخصات، وضعیت 
دارایی، وضعیت فریز، فرایندهای مربوط به سبدگردان« 
و همچنین امور مربوط به معاونت حقوقی سمات از جمله 
»انتقال ســهام متوفی به وراث، فرایند توقیف و توثیق 
اوراق بهادار« با داخلی هــای ۲ و ۳ مرکز تماس ۱۵۶۹ 

تماس حاصل نمایند.

آغاز اقدامات حقوقی بانک 
مرکزی ایران علیه دولت بحرین

بانک مرکزی کشــورمان به استناد »موافقتنامه تشویق 
و حمایت متقابل از سرمایه گذاری بین دولت جمهوری 
اســلامی ایــران و دولت پادشــاهی بحرین« مصوب 
۱۳۸۲.۱۰.۲۳، اقــدام حقوقی خود علیه دولت بحرین را 

آغاز کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از بانک مرکزی، این 
بانک به اســتناد »موافقتنامه تشویق و حمایت متقابل 
از ســرمایه گذاری بین دولت جمهوری اســلامی ایران 
و دولت پادشــاهی بحرین« مصوب ۱۳۸۲.۱۰.۲۳، روز 
گذشته اقدام حقوقی خود علیه دولت بحرین به خواسته 
استرداد وجوه سرمایه گذاری شده در بانک های آن کشور 
را آغاز کرد.طبق قانون پولی و بانکی کشــور، مدیریت 
ذخایر ارزی کشــور از وظایف بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران برشمرده شــده و این بانک از سال های 
گذشته که روابط سیاسی بین دو کشور در سطح مطلوب 
ارزیابی می شد، نسبت به ســرمایه گذاری در بانک های 
کشور بحرین مبادرت کرد.اما از زمان انعقاد توافق برجام 
که برخی کشورهای حاشیه خلیج فارس را به مخالفت 
با توافق مزبور واداشــت، مســؤولین وقت بانک ضمن 
پیش بینی دورنمای روابط سیاســی، مبالغ معتنابهی از 
سپرده های سرمایه گذاری خود را از کشور بحرین خارج 
کرده ولی پس از قطع روابط دیپلماتیک دولت بحرین در 
دی ماه ۱۳۹۴، بانک های بحرینی از استرداد مانده ذخایر 
ارزی این بانک اجتناب کرده و همکاری های بانکی را نیز 
متوقف و به رغم مکاتبات و پیگیری های متعدد، حتی از 
استفاده از دارایی یاد شده به منظور پرداخت هزینه های 
مراسم حج و انجام امور بشردوستانه و تأمین بخشی از 

هزینه های همه گیری کرونا نیز خودداری کردند.
بنابراین، به دلیل رویکرد سیاسی، مغرضانه و تبعیض آمیز 
دولت بحرین، طرح دعوای ســرمایه گذاری علیه دولت 
متعاهد )بحرین( براساس »موافقتنامه تشویق و حمایت 
متقابل از ســرمایه گذاری بین دولت جمهوری اسلامی 
ایران و دولت پادشــاهی بحرین« در دســتور کار بانک 
مرکــزی قرار گرفت و از روز گذشــته اقدامات حقوقی 

مربوط آغاز شد.

دبیــر انجمــن کارفرمایی داروســازان 
مؤســس داروخانه های اســتان تهران 
با بیان اینکــه اقتصاد داروخانه در حال 
ورشکســتگی اســت، گفت: به واسطه 
سیاســت هــای تبعیض آمیــز در ارائه 
دارو به داروخانه هــا، اقتصاد داروخانه 
و سودآوری  است  ورشکستگی  حال  در 
در ســرمایه گذاری داروخانه ها به طور 

روزافزون در حال کاهش است.
علیرضا ســالم در گفــت و گو با »پول 
نیوز« با بیان ایــن مطلب تصریح کرد: 
به واسطه توزیع نابرابر دارو در داروخانه 
ها فســاد و بی عدالتی و نابرابری وجود 
دارد و داروســازان در یک فضای تنگ 
رقابتی به جای ســهم خواهی از دولت، 
از همدیگر ســهم خواهی می کنیم که 
این مســئله منجر به رقابت ناســالم در 

این صنعت می شود.
وی بــا بیــان اینکــه در حــال حاضر 
وضعیــت نابهنجــاری در رقابــت بین 
داروخانه ها وجود دارد، تصریح کرد: از 
بین ۱۳ هزار داروخانه موجود در کشور، 
۶۰ درصد گردش دارویی کشور تنها در 

دست حدود ۴۰ داروخانه است.
سالم در ادامه عنوان کرد: شبکه بزرگی 
از فســاد را به صــورت زنجیره ای در 
داروخانه های بخش خصوصی شاهدیم 
که راهکاری برای حل این مسئله پیش 
بینی نشــده و اگر این مسئله حل نشود، 
دچــار یک معضــل فراگیــر در بخش 
سلامت در حوزه داروخانه خواهیم شد.

عضو شورای عالی داروخانه های ایران 
و تهران همچنین با انتقاد از ابلاغ آیین 
نامه آزادســازی تاســیس داروخانه ها 
توسط دیوان عدالت بیان کرد: به دنبال 
حکم شــورای رقابت در خصوص حذف 
دو پارامتــر جمعیت و فاصلــه از آیین 
عدالت  دیوان  داروخانه،  تاســیس  نامه 
وزارت بهداشــت را ملزم به حذف این 
پارامترها از این آیین نامه کرده اســت، 
در حالــی کــه از همان ابتدا شــورای 
رقابت صلاحیت ورود به این موضوع را 
نداشــت و دخالت شورای رقابت در این 
از تکالیف قانونی این شــورا  امر خارج 

بوده است.

وی با اشــاره به اینکه آیین نامه جدید 
تاســیس داروخانه ها موجی از مخالفت 
جامعه داروســازان کشــور را به دنبال 
داشته اســت، تصریح کرد: با ابلاغ این 
قریب  اکثریت  نامه عملا حقــوق  آیین 
به اتفاق داروســازانی که وفق مصوبات 
ســازمان غذا و دارو سال ها در مناطق 
محــروم فعالیت داشــته اند تــا بتوانند 
جهت تاســیس داروخانه امتیاز لازم را 

کسب کنند، زیر پا گذاشته می شود.
ســالم تاکید کــرد: درواقع ایــن افراد 
بــا اجرای این آیین نامــه هم ردیف با 
دانشجویی قرار می گیرند که بلافاصله 
بعــد از فارغ التحصیلی به راحتی امکان 

تاسیس دارخانه در نقطه مورد نظر خود 
را خواهند داشت و این اجحاف در حق 
داروســازانی اســت که جوانی خود را 
پــای خدمت در مناطــق محروم و کم 
برخوردار گذاشــته انــد و اکنون با این 
مصوبه هیچ تفاوتــی بین این دو وجود 

ندارد.
با اجرای  وی اضافه کــرد: از طرفــی 
این آیین نامه شــاهد خــروج داروخانه 
هــا از مناطق کم برخــوردار به مناطق 
برخوردار و نیز از مناطق جنوبی کشــور 

بود. به شهرهای شمالی خواهیم 
این داروســاز همچنین با اشاره به دیگر 
تبعات منفی اجرای آیین نامه آزادسازی 

تاســیس داروخانــه ها اظهار داشــت: 
دیوان عدالت اداری بــا این مصوبه به 
داروخانه  احداث  افراد غیرداروساز حکم 
را صــادر کرده اســت که این مســئله 
موجــب ورود افــراد غیرمتخصــص و 
فعالان اقتصادی غیرداروســاز به بخش 

تاسیس داروخانه خواهد شد.
وی با تاکید بــر اینکه فعالیت در حوزه 
سلامت که تاسیس داروخانه هم بخشی 
از این حوزه است، طبق قانون منوط به 
کســب یکســری امتیازات تحصیلی یا 
مجوز وزارت بهداشــت است، گفت: در 
حوزه سلامت و تاســیس داروخانه باید 
موانع و محدودیت هایی وجود داشــته 
باشــد که البته اســم آن انحصارطلبی 

نیست.
دبیــر انجمــن کارفرمایی داروســازان 
مؤســس داروخانه های اســتان تهران 
همچنیــن با یــادآوری اینکــه تاکنون 
دیوان عدالــت اداری هفت بار رای به 
نفع داروســازان صادر کرده است، مبنی 
بر اینکه پارامترهــای فاصله و جمعیت 
داروخانه  تاســیس  نامه  آییــن  باید در 
الزامی باشــد، خاطرنشــان کــرد: تنها 
یکبــار دیوان عدالت حکم به حذف این 
دو پارامتر داده و وزارت بهداشت هم از 

این حکم تمکین کرده است.
یادآور شد: درواقع وزارت بهداشت  وی 
حتــی در انجــام تکلیــف قانونی خود 
ناتــوان بــوده و صرفــا از رای دیوان 

تبعیت کرده است. عدالت 

در گفت و گو با دبیر انجمن کارفرمایی داروسازان مؤسس داروخانه های استان تهران:

اقتصاد داروخانه در آستانه ورشکستگی

اخبار

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار گفت: بازار 
سرمایه طی سال گذشته، ۶۸۰ هزار میلیارد تومان 
تأمین مالی برای اقتصاد کشور از سه حوزه منابع 

سرمایه ای، بدهی و صندوق ها رقم زد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از بازار سرمایه، 
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار بازار سرمایه 
را یک بــال از دو بال تأمین مالی کشــور خواند 
و اظهار داشــت: نظام تأمین مالــی اقتصاد برای 
اثربخشی مناســب به هر دو بخش نظام بانکی و 

است. نیازمند  بازار سرمایه 
محمدعلی دهقان دهنوی بــا بیان اینکه تا پیش 

از ســال ۹۸، روند تأمین مالی کشــور یک نظام 
کاملًا بانک محور بوده اســت، خاطرنشان کرد: تا 
پیش از ســال ۹۸، بازار ســرمایه نقش مهمی در 
تأمین مالی کشور نداشت و از معادلات اقتصادی 
و سیاست گذاری تأمین مالی، خارج بود. با روندی 
که بازار طی کرده و رشد لازم را به دست آورده، 
امــروز نه تنها می توان ادعا کــرد که نظام تأمین 
مالی کشور ما یک نظام بانک محور نیست و بازار 
سرمایه نقش قابل توجهی در آن پیدا کرده است، 
بلکه شــرایط و اتفاقات همین چند ماه گذشــته 
نیز نشــان می دهد، نقش این بــازار در معادلات 

سیاســی و اقتصادی کشــور افزایــش یافته و به 
جایگاهی بســیار برجسته تر از گذشته دست یافته 
اســت.او در ارتباط با تأمیــن مالی اقتصاد از بازار 
سرمایه اذعان داشت: تأمین مالی از بازار سرمایه 
به ســه حوزه مجزا تقسیم می شــود، یکی از آنها 
تأمین مالی سرمایه ای است؛ جایی که منابع مالی 
به شــکل ســرمایه جدید وارد فعالیت اقتصادی 
بنگاه های تولیدی کشور می شود. در بازار سرمایه 
این امکان از طریق مکانیســم افزایش ســرمایه، 
عرضه اولیه شــرکت ها و تشــکیل شــرکت های 

سهامی عام جدید به وجود می آید.

تأمین مالی 680 هزار میلیارد تومانی از بازار سرمایه در سال گذشته

دیدگاه تحلیلگران اقتصادی درباره نوسان قیمت دلار

موج سواری دلالان دلار را به ۳۰ هزار تومان می رساند؟
تحلیلگــران اقتصادی معتقدند شــرایط 
اقتصــادی داخلی  اتفاقــات  و  اقتصــاد 
همچــون انتخاب تیم اقتصــادی دولت 
آینده، نمی تواند تاثیر خارق العاده ای روی 

بازار ارز داشته باشد.
 به دنبال افزایش قیمت دلار در روزهای 
گذشــته و تجربه کانــال ۲۵ و ۲۶ هزار 
تومان، این روزها موجی به راه افتاده که 
قیمت دلار بالا رفته و حتی مرز ۳۰ هزار 
تومان را رد خواهــد کرد. در حال حاضر 
برخی از فعالان بازار ارز در تلاش هستند 
با برجســته کردن احتمال سقوط برجام، 
انتظارات افزایشی در بازار را تقویت کنند.

لغو تحریم ها از این جهت مورد توجه بازار 
است که زمینه ساز افزایش صادرات نفتی 
و درآمدهای ارزی خواهد شد. فعالان بازار 
انتظار دارند که در نبود برجام، درآمدهای 
ارزی رشــد خاصی را تجربه نکند. عدم 
افزایش درآمدها موجب می شود که دولت 
برای تامین کســری بودجــه خود دچار 
دشواری شود و درصورتی که برای پاسخ 
دادن بــه این نیازها، خلــق پول صورت 
بگیرد، قیمت اسکناس آمریکایی در مسیر 

صعودی قرار خواهد گرفت.
در این شــرایط اما برخــی از تحلیلگران 
اقتصــادی معتقدند که  بازار و فعــالان 
احتمــال توافق بیشــتر از برهم خوردن 
برجام است و موج هایی که به راه افتاده، 

کار موج سازان بازار دلار است.
-ســقوط قیمت دلار خیال واهی 

است
علی شــریعتی، عضو هیــات نمایندگان 
اتــاق بازرگانی و صنایــع و معادن ایران 
درباره روند افزایشی قیمت دلار در بازار و 
موج به راه افتاده از افزایش شدید قیمت 
دلار، می گوید: قیمت دلار در دولت آقای 
احمدی نژاد با توجه بــه فریز قیمتی که 
وجود داشــت و نوســانات آخر دلار که 
کاسبی دولت بود، در دوره آقای روحانی، 
آربیتاژ رانتی ای ایجاد شد؛ هر چند شرایط 
تحریم و جنــگ اقتصادی را باید در نظر 
بگیریــم. ولی در کل قیمت دلار دســت 
دولت ها اســت و دولت ها سعی می کنند 

تــا جایی که می توانند بــا کنترل آن، در 
راستای اهداف خود حرکت کنند.

وی می افزایــد: این که ما فکر کنیم برای 
دلار یک شبه اتفاق خاصی می افتد، اشتباه 
است. همیشه افزایش ناگهانی قیمت دلار 
قابل تصورتر هست. حتی اگر توافق هم 
صورت بگیرد و ایران دوباره به فروش ۴ 
میلیون بشکه نفت در روز برگردد، این که 
تصور کنیم دلار ریزش می کند یا آمریکا 
سفارت خود را باز کند، دلار ۷ هزار تومان 

می شود، خیال های واهی ای است.
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران 
با بیــان این که جبران افزایش پایه پولی، 
کاهش رشــد اقتصادی و منفی شدن آن 
در سال های گذشته، زمان می برد، عنوان 
می کند: مــن به شــخصه پیش بینی ای 
که دارم، این اســت که شرایط اقتصاد و 
اتفاقات اقتصادی داخلی همچون انتخاب 
تیم اقتصادی دولت آینده، نمی تواند تاثیر 

خارق العاده ای روی بازار ارز داشته باشد.
شــریعتی متذکــر می شــود: در رابطه با 
برجام نیز فضا همین طور به قول معروف 
در حالت خلاص می رود تــا در رابطه با 
به  شود.  تصمیم گیری  آن  نهایی ســازی 
اعتقاد من احتمال توافق بیشــتر از برهم 
خوردن برجام است، ولی موج هایی که به 
راه افتاده، به نظرم کار موج ســازان بازار 
دلار اســت.وی تاکید می کند: من اعتقاد 
دارم اتفاق خاصی که الان بخواهد قیمت 
دلار بالا رود، نیفتاده و دولت سعی کرده 
ارز را کنتــرل کند و به دولت بعد تحویل 
دهــد. کار ایــن دولت هم تمام شــد و 
دولت جدید به طور قطع در شــروع کار 
را  خود، استراتژی حفظ شــرایط موجود 
خواهد داشت.عضو هیات نمایندگان اتاق 
بازرگانــی ایران می گویــد: این که تصور 
کنیم یک دفعه اتفاقی در بازار بیفتد، چه 
افزایشــی که البته من تصور نمی کنم و 
چه روند کاهشی، اگر اثراتی باشد، اثرات 

بیرونی است که باز هم موج است.
شــریعتی تصریح می کند: در حال حاضر 
همه انرژی ها در این راستاست که دولت 
جدیــد با کمترین تکان و چالش کار خود 

را شروع کند. تغییر شارپی در بازار وجود 
نخواهد داشــت؛ اگر هم تغییری باشــد، 
بیشتر در جهت کاهش قیمت دلار خواهد 

بود.
-از افزایش قیمت دلار وحشــت 

نکنید
اصغــر ســمیعی، رییس اســبق کانون 
صرافان نیز در این خصوص در گفت وگو 
با خبرآنلاین می گوید: دلیل اصلی این که 
در حال حاضر قیمــت دلار افزایش پیدا 
می کند، تفاوت معناداری اســت که بین 
نرخ تورم در کشور ما و کشورهای حوزه 
دلار مشــاهده می شــود؛ یعنی ۴ درصد 

برای آنها و حدود ۴۰ درصد برای ما.
وی با اشاره به افزایش فاحش نقدینگی در 
کشور، می افزاید: وقتی  به گفته مسوولان 
اقتصادی کشــور، حجم نقدینگی در آخر 
دوره آقای خاتمی ۷۰ هزار میلیارد تومان،  
در آخر دوره آقای احمدی نژاد ۶۰۰ هزار 
میلیــارد تومان )بیش از ۸ برابر( و در آخر 
دوره آقای روحانــی ۳ هزار و ۵۰۰ هزار 

میلیارد تومان )نزدیک به ۶ برابر( بود.
تصریح  کانون صرافــان  اســبق  رییس 
می توان  هــم  دیگری  دلایــل  می کند: 
بــرای بی ثباتــی در بازار  ذکــر کرد؛ از 
جمله مهم ترین آن، چند نرخی بودن ارز 
و ایجــاد بازارهای دســتوری مثل »بازار 
متشــکل ارزی« که خودش باعث ایجاد 
رانت و فســاد در بازار ارز است، و وجود 
محدودیت هایــی که بــرای صرافی های 
بخش خصوصی اعمال می شود.ســمیعی 
سیاست های  متاســفانه  می شود:  متذکر 
بانک مرکــزی باعث شــد صرافی های 
بانکی و برخــی از صرافی های بزرگ در 
بخش خصوصی از رانت هــا و امتیازاتی 
برخوردار باشند، ولی صرافی های کوچک 
نــه تنهــا از آن بی بهره باشــند، بلکه از 
فعالیت های عادی خود هم منع شده اند و 
البته نفع این کارها به جیب رانت خواران 
از یک طــرف و صرافان غیررســمی از 

طرف دیگر می رود.
وی بــا بیــان این کــه اخیــرا در یک 
یادداشــتی دیدم از »تبعیض سیاســی« 

و »مفت زیســتی«  »رایگان خــوری«  و 
گلایه شــده بود، می گوید: با احترام زیاد 
به نویســنده اندیشمند یادداشت، راستش 
آن قدر که حقیــر »تبعیض اقتصادی« را 
برای کشــور مخرب و مضــر  می دانم، 
»تبعیض سیاســی« را ویرانگر نمی دانم. 
تبعیض سیاســی یعنی عموم را از برخی 
از پســت های حساس سیاســی محروم 
کــردن و در واقــع بار مســوولیت های 
ســنگین را از دوش آحاد مردم برداشتن. 
هرچنــد آن هم مورد تایید نیســت، ولی 
اگر همراه با تبعیــض اقتصادی و ایجاد 
زمینه رانت خواری نباشد، به نظر من قابل 
تحمل اســت،   ولی وقتی دولت تصمیم 
به دخالت در امر اقتصاد و دستوری کردن 
قیمت ها به نفع قشر خاصی می گیرد و در 
واقع تبعیض اقتصادی ایجاد می کند، آن 
وقت اســت که صدمات این کار بر پیکر 

کشور و مردم جبران ناپذیر می شود.
رییس اســبق کانــون صرافــان عنوان 
می کند: اگر از اول سال ۱۴۰۰ را در نظر 
بگیریم، طبق پیش بینی ها قیمت دلار می 
بایــد با ۲۵ هزار تومان آغاز می شــد که 
همین طور هم شد و با توجه به نرخ تورم 
بالای ۴۰ درصد می بایــد حدودا ماهانه 
۷۰۰ تومان به قیمت ارز اضافه می شد و 
در اول تابســتان به حدود ۲۷ هزار تومان 
می رســید، ولی دیدیم کــه دخالت ها در 
قیمت باعث شــد که گاهی قیمت تا زیر 
۲۱ هــزار تومان هم برســد و خوب بعد 

برگردد.
سمیعی تاکید می کند: این نوسانات باعث 
ایجــاد رانت مخصوصــا »رانت اطلاع« 
برای عده ای می شــود و ایــن به معنی 

تبعیض اقتصادی است،
وی متذکر می شود: با وضعیت فعلی و با 
نرخ تورم فعلی و با توجه به افزایش حجم 
نقدینگی فعلی، فکــر می کنم قیمت ارز 
در بهترین حالــت در اول پاییز به حدود 
۲۹ هــزار و ۵۰۰ تومان و در آغاز ســال 
۱۴۰۱ یعنی آغاز قــرن پانزدهم هجری 
خورشیدی به ۳۵ هزار تومان برسد، ولی 
این در صورتی اســت کــه اتفاق خاصی 

رخ ندهد، ولی اگــر بخواهیم خوش بین 
باشــیم و دولت جدید را منشا اثرات خیر 
بدانیم، شــاید با واقعی شدن قیمت ها و 
برداشته شــدن یارانه های غیرهدفمند و 
تک نرخی شــدن ارز، و برداشــته شدن 
موانــع و محدودیت های غیرلازم، در راه 
رقابتی شــدن کسب و کار،   قیمت ها  تا 
حدی کنترل شود و باعث شود سال را با 

قیمت های بهتری به پایان برسانیم.
وی تاکید می کند: اگر اجازه داشته باشم، 
نکته دیگری را هم می خواهم عرض کنم 
و آن این که مردم و رســانه ها نباید از بالا 
رفتن نرخ ارز وحشــت کننــد و دولت را 
برای پایین آوردن آن تحت فشار بگذارند.
سمیعی در این خصوص توضیح می دهد: 
اگر فرضــا ما در طبقه دهم یک عمارت 
باشــیم و با آرامش از پلــه پله ها پایین 
بیاییم و به طبقه پنجم برسیم و در آنجا 
مستقر شویم، خیلی بهتر است از این که 
از طبقه دهم به پایین پرتاب شــویم، و 
باز با وســایلی ما را تا طبقــه نهم بالا 
بیاندازنــد و باز به پاییــن پرتاب کنند تا 
به طبقه ســوم برسیم و باز بالا بیاندازند 
تا به طبقه هشــتم. این تلاطمات باعث 
آزار ما می شود و خیلی بیشتر آزاردهنده 
اســت از این که ما بــا تصمیم خودمان 
جایگاه خودمــان را که مثلا طبقه پنجم 
است را بشناســیم و با استفاده از پلکان 
با آرامش به آن برســیم. درســت است 
که طبقه دهم جایگاهی والاتر اســت و 
همه دوست داریم پول ملی ما جایگاهی 
بهتر داشــته باشــد، ولی بهتر اســت با 
اقتصاد  توجه به موقعیت هــا و وضعیت 
کشــور، جایگاه واقعی را انتخاب کنیم و 
از انتخاب جایگاهــی لغزنده و موقت و 

غیرواقعی پرهیز کنیم.
رییس اســبق کانون صرافــان تصریح 
می کند: اگر دولــت جدید با انتخاب تیم 
اقتصــادی واقعگــرا تصمیم بــه ترمیم 
اقتصاد کشــور بگیرد و امید را به فعالان 
اقتصــادی بازگرداند و رانت و فســاد را 
لااقل کمتر کند، کاری بزرگ انجام داده 

است.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارایران

 اثرات تحریم 
 بر تجارت ایران و اروپا

رئیس اتــاق بازرگانی ایران در ادامــه دیدارهای 
خارجی خود با سفیر فنلاند در ایران به گفت و گو 
نشست و از کاهش جدی تجارت مشترک میان دو 

طرف در سه سال اخیر گفت.
به گزارش ایسنا، هر چند تجارت ایران در سال های 
گذشته تا حد زیادی حول محور کشورهای منطقه 
و آسیا تعریف شده اما ایران و اروپا از گذشته دور در 
حوزه های مختلف با یکدیگر تبادل تجاری داشتند و 

این روال در سال های قبل نیز ادامه داشت.
با از سرگیری تحریم های آمریکا علیه ایران در سه 
ســال گذشته، میزان تجارت خارجی ایران کاهش 
یافــت و در ایــن میان همکاری هــای اقتصادی 
مشترک با اروپا بیشترین کاهش را تجربه کرد. هر 
چند دولت های اروپایــی بارها از تلاش خود برای 
افزایش دوباره مبادلات ســخن گفته اند اما به نظر 
می رسد تا برطرف نشدن خطر تحریم ها، نمی توان 
انتظــار تغییری جدی در این مســیر را داشــت. 
موضوعی که در جریان دیدار رئیس اتاق بازرگانی 
ایران با ســفیر فنلاند در تهران نیز بار دیگر بر آن 

تاکید شد.
غلامحســین شــافعی در دیدار با کیــو نوروانتو، 
ســفیر فنلاند در تهران، اظهار کرد: فنلاند ازجمله 
کشــورهای اروپایی با رشد اقتصادی و سطح رفاه 
عمومی بالایی اســت از اهمیت استفاده از تجارب 
این کشور برای ایران در شرایط فعلی سخن گفت.

او به طور ویــژه به تمایل ایران برای اســتفاده از 
تجربیــات فنلاند در صنعت آبزیان، صنایع دریایی 
و همین طور استفاده مناســب از آب با روش های 
جدید اشاره کرده و گفت: این حوزه ها برای ما مهم 
اســت؛ چراکه ایران با توجه به موقعیت طبیعی و 
خشکسالی گســترده، در آینده به دنبال استفاده از 
روش های نوین کشــاورزی است. بنابراین در این 
زمینه ها می توانیم همکاری های خوبی با کشــور 

فنلاند داشته باشیم.
در این دیدار، ســفیر فنلاند در تهران نیز با اشاره 
به آغاز به کار دولت جدید در ایران گفت: شــرایط 
فعلی، برهه حساســی در ایران محسوب می شود 
و ما منتظر هســتیم ببینیم در زمینه اقتصادی چه 

تحولات جدیدی در دولت صورت خواهد گرفت.
کیو نوروانتو با تأکید بر روابط مطلوب میان ایران و 
فنلاند به جلسات کمیته مشترک دو کشور در محل 
سفارت اشاره کرده و افزود: با صحبت های مفیدی 
که انجام شــد می توان امیدوار بود گام های بلندی 
در مســیر رونق روابط تجاری دو کشــور برداریم. 
ما به عنوان ســفارت وظیفه داریم روابط را در همه 
زمینه ها و به خصوص در زمینه اقتصادی با شــما 
رونق بدهیم و امیدوارم بتوانیم بعد از استقرار دولت 

جدید هم این مسیر را ادامه دهیم.
نوروانتو با تأکید بر اینکه گسترش روابط اقتصادی 
دو کشــور مســتلزم شناســایی زمینه های مهم 
همکاری است، مشارکت بیشتر بین تجار دو کشور 
برای دریافت اطلاعات به روز از موقعیت اقتصادی 

ایران و فنلاند را مهم ارزیابی کرد.
او اظهار کرد: من در مدت حضورم در ایران شاهد 
بودم که با وجود تحریم های سخت، ایران توانسته 
در زمینه اقتصادی توسعه یابد. محصولات جدیدی 
در بازارهای ایران تولید شده و رقابت پذیری افزایش 
یافته است که این خودش نشان می دهد ایران در 

زمینه اقتصادی تحول داشته است.
ســفیر فنلاند در تهران یادآوری کرد: در ســطح 
جهانــی جو اقتصادی غالب در حال تغییر اســت؛ 
ازایــن رو برای انجام مبادلات تجاری بین تجار دو 
کشور و در زمینه روابط اقتصادی باید این تغییرات 
را شناسایی کنیم. باید خودمان را برای آینده آماده 
کنیم. امیدوارم تحریم ها لغو شوند و ما بتوانیم روابط 

تجاری بهتری داشته باشیم.
در ادامه هم شافعی با تأکید بر حساسیت موقعیت 
فعلی ایران، گفت: امیدواری بسیار زیادی به تغییرات 

مثبت در ارتباط با جامعه جهانی داریم.
رئیس پارلمان بخش خصوصی، ادامه داد: تحریم ها 
اثرات نامطلوبی بر روابط اقتصادی ما با کشورهای 
دیگر، ازجمله فنلاند داشته است؛ اما آینده برای ما 
روشن است که می توانیم جبران مافات گذشته را در 

این ارتباط داشته باشیم.
او ادامه داد: با کمال تأســف مسائل تحریم باعث 
شده بیش از ۳۰ میلیارد دلار حجم معاملات ایران 
با اتحادیه اروپا از بیــن برود. این بر اقتصاد هر دو 
طرف اثر خواهد داشت و نباید از کنار آن به سادگی 

عبور کرد.

افزایش سقف وام مشاغل 
خانگی به بانک ها رفت

بانک مرکزی بخشنامه افزایش سقف وام مشاغل 
خانگی را برای اجرا به دو بانک ابلاغ کرد. 

به گزارش ایسنا، هفته گذشته بانک مرکزی اعلام 
کرد که با تصویب شــورای پول و اعتبار ســقف 
تسهیلات قرض الحسنه ضروری و عادی بانک ها 
و بانک های قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه 
اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت 
خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور 

کسب و کار خرد روستایی افزایش پیدا کرد. 
در این زمینه، سقف کلی تسهیلات مشاغل خانگی 
از ۲۵۰ میلیارد به ۲۰۰۰ میلیارد تومان افزایش پیدا 
کرد که در این بین، سهم بانک های رفاه کارگران 
و توسعه تعاون برای پرداخت این تسهیلات ۱۰۰۰ 

میلیارد تومان تعیین شده است. 
بدین منظور، بانک مرکزی در بخشنامه ضمن اعلام 
افزایش سقف وام مشاغل خانگی، اجرای پرداخت 
این تســهیلات را به مدیران عامل بانک های رفاه 

کارگران و توسعه تعاون ابلاغ کرد.

افزایش تعداد زمین خواری 
نسبت به ماه قبل

در تیرماه ۱۴۰۰ تعداد ۷۱۳ مورد تعرض به اراضی 
دولتی اتفاق افتاده که از نظر تعداد تقریبا دو برابر 
خردادمــاه بوده اما مســاحت آن حدود نصف ماه 

گذشته است.
به گزارش ایســنا، تیرماه ۱۴۰۰ تعداد ۷۱۳ مورد 
تعرض در اراضی دولتی به مساحت ۵۶ هکتار به 
ارزش بیش از ۸۳۴ میلیون تومان رخ داده است. با 
توجه به وقوع ۳۱۴ مورد تعرض در خردادماه زمین 
خواری از نظر تعداد طی یــک ماه اخیر افزایش 
داشــته اســت. با این حال در خردادماه مساحت 
اراضی تصرف شــده ۱۲۷ هکتار بود که در این 
زمینه با کاهش ۵۶ درصــدی مواجه بوده ایم. از 
نظر ارزش نیز با توجه به رقم ۱۲۰۷ میلیارد تومان 
خردادماه، نســبت به ماه قبل شــاهد کاهش۳۰ 

درصد بودیم.
در استانهای مرکزی، فارس و تهران طی تیرماه 
۱۴۰۰ به ترتیب بیشترین تعداد زمین خواری اتفاق 
افتاد؛ به طوری که در استان مرکزی ۱۱۲ مورد، 
فــارس ۵۰ مورد و تهــران ۲۸ مورد رفع تصرف 
فوری صورت گرفت. نکته جالب تعداد پایین رفع 
تصرف در استانهای شــمالی بود و در استانهای 
گلســتان، گیلان و مازندران به ترتیب یک مورد، 
۲ مورد و ۴ مــورد رفع تعرض طی تیرماه ۱۴۰۰ 

صورت گرفت.
همچنین جمع اجرای احکام در کل کشــور ۵۷ 
مورد به مساحت ۲۰۸ هکتار و ارزش بیش از ۸۳۴ 
میلیارد تومان بوده است. بهترین علمکرد در رفع 
تعرض را اســتان های مرکزی، فارس و تهران و 
بهترین عملکرد در اجرای احکام را نیز استان های 
و  آذربایجان شــرقی،  آذربایجان غربی،  تهــران، 

سمنان به خود اختصاص دادند.
بنا به گفته جواد خردمند ـ فرمانده یگان حفاظت 
سازمان ملی زمین و مسکن ـ تیرماه امسال میزان 
دریافت گزارش مردمــی از وقوع تصرف را ۹۲۴ 

مورد بوده است.
وی اظهــار کرد: تعــرض به اراضــی دولتی در 
اســتان های مختلف و عملکرد یــگان حفاظت 
سازمان خرداد امسال )۱۴۰۰(، شاملِ رفع ۵ مورد 
تعــرض از ۲۰ هزار و ۵۳۳ مترمربــع اراضی در 
آذربایجان شــرقی، رفع ۲ مورد تعرض از ۳۲ هزار 
و ۵۰۰ مترمربع اراضــی در آذربایجان غربی، رفع 
۱۱ مورد تعرض از ۲۷ هزار و ۱۹ مترمربع اراضی 
در اصفهــان، رفع ۷ مورد تعرض از ۷ هزار و۹۱۱ 

مترمربع اراضی در البرز است.
همچنیــن، رفع ۲۴ مورد تعرض از ۸ هزار و ۱۵۰ 
مترمربع اراضی در ایرانشــهر، رفع ۸ مورد تعرض 
از ۶ هزار و ۳۶۰ مترمربــع اراضی در ایلام، رفع 
۱۵ مورد تعرض از اراضی به مســاحت ۲۶ هزار 
و ۴۰ مترمربــع اراضی در بوشــهر، رفع ۲۸ مورد 
تعرض از اراضی به مســاحت ۳۱ هزار مترمربع 
در اســتان تهران، رفع ۶ مــورد تعرض از ۴ هزار 
و ۲۵۰ مترمربــع اراضی در جنوب کرمان، رفع ۲ 
مورد تعرض از ۲۵ هــزار و ۲۰۰ مترمربع اراضی 
در چهارمحــال و بختیاری، رفع ۲ مورد تعرض از 
۵۲۶ مترمربع اراضی در خراســان جنوبی، رفع ۷ 
مورد تعرض از ۲۳ هــزار و ۸۰۰ مترمربع اراضی 
خراســان رضوی، رفع۴  مورد تعرض از ۴ هزار و 
۲۹۰ مترمربع اراضی خراسان شــمالی، رفع فوری 
تعــرض از ۱۳ مــورد تعرض از ۵ هــزار و ۴۱۸ 
مترمربع زمین در استان خوزستان بخش دیگری 
از عملکرد یگان حفاظــت در تیر ۱۴۰۰ گزارش 
شــد.خردمند همچنین، رفع یک مورد تعرض از 
اراضی به مساحت ۳ هزار مورد تعرض در زنجان، 
رفع ۴ مورد تعرض از یکهزار و ۵۱۷ مترمربع اراضی 
در استان سمنان، رفع ۲ مورد تعرض از ۸ هزار و 
۲۰۰ مترمربع اراضی در سیستان وبلوچستان، رفع 
یک مورد تعرض از ۲۲۰ مترمربع اراضی در شرق 
سمنان، رفع ۵۰ مورد تعرض از ۱۲۱ هزار و ۷۱۰ 
مترمربــع اراضی در فارس، رفع یک مورد تعرض 
از ۲۵۰ مترمربع اراضی در استان کردستان، رفع ۲ 
مورد تعرض از ۷۷۵ مترمربع اراضی در کرمان را 
از جمله تلاش های یگان در این استان ها برشمرد.
بــه گفتــه وی، رفع ۳ مــورد تعــرض از ۵۵۰ 
مترمربع اراضی اســتان کرمانشــاه، رفع ۸ مورد 
تعــرض از یکهــزار و ۷۷۰ مترمربــع اراضی در 
کهگیلویه وبویراحمد، رفع یک مورد تعرض از ۶۰ 
مترمربع اراضی در گلســتان، رفع ۲ مورد تعرض 
از ۶ هزار و ۲۰۰ مترمربع در اســتان گیلان، رفع 
۲ مــورد تعرض از ۳۰ هزار و ۳۶ مترمربع اراضی 
در لارستان، رفع ۷ مورد تعرض از ۶۲۰ مترمربع 
اراضی در لرستان، رفع ۴ مورد تعرض از ۴۹ هزار 
و ۷۹۸ مترمربــع اراضی مازندران، رفع ۱۱۲ مورد 
تعــرض از ۲۷ هزار و ۱۳۰ مترمربــع اراضی در 
مرکــزی، رفع ۵ مورد تعــرض از ۷ هزار و ۶۵۰ 
مترمربع اراضی در هرمزگان، رفع ۲ مورد تعرض 
از اراضی دولتی همدان به مساحت یکهزار و ۹۵ 
مترمربع، و رفع تعرض از ۲۱ مورد اراضی دولتی 
به مساحت ۶۲ هزار و ۸۷۵ مترمربع در استان یزد 
از دیگر مواردی است که یگان در استان ها برای 

تیر ۱۴۰۰ به انجام رسانده است.

 معاون طــرح و برنامــه وزارت صنعت، 
معدن و تجارت گفــت: با هماهنگی بین 
این وزارتخانه و ســازمان محیط زیست از 
شــهریور ماه امســال، فرآیند استعلام به 
صــورت الکترونیکی و از طریق ســامانه، 

انجام خواهد شد.
به گزارش ایرنــا از وزارت صنعت، معدن 
و تجــارت، »ســعید زرندی« در جلســه 
ویدئوکنفرانــس بــا مدیــران ســازمان 
محیط زیســت افزود: اکنــون فرآیند اخذ 
از  اســتقرار واحدهای صنعتی  اســتعلام 
سازمان محیط زیســت در هفت استان به 
صورت آزمایشــی از طریق ســامانه و به 
صــورت الکترونیکی انجام می شــود که 
امیدواریم تا یک ماه آینده به همه استان ها 

تسری یابد.
معــاون طــرح و برنامــه وزارت صنعت 
گفت: معتقدیم برای توســعه پایدار باید به 
موضوعات محیط زیست توجه ویژه کرد و 
ما در بخش صنعت و معدن به آن اهمیت 

می دهیم.
زرندی با بیان اینکــه در کنار ملاحظات 
زیســت محیطی لازم است برخی تغییرات 
در اســتانداردهای محیط زیست هم اتفاق 
بیفتد، ادامه داد: برخی رویه ها و فرآیندها در 

راستای مانع زدایی از تولید مورد نیاز است 
که باید بازنگری شــود و در این راســتا با 
همکاری ســازمان محیط زیست در حال 
پیگیری هستیم.وی گفت: ضوابط فعالیت 
جایگزین  باید  در موضوع محیط زیســت 
ضوابط اســتقرار شود و این مسیری است 

که در کشورهای دیگر هم رخ داده است.
معاون طرح و برنامه وزارت صنعت اظهار 

داشت: اینکه به طور مطلق بگوییم کارخانه 
فولاد یا ســیمان مشــکل محیط زیستی 
دارنــد اما صنایــع غذایی ندارند درســت 
نیست، زیرا شاهدیم برخی صنایع غذایی 
آلایندگی دارند و یک طرح فولاد توانسته 
با رعایت موضوعات زیست محیطی شرایط 
مطلوب داشته باشد.وی با تاکید بر ضرورت 
تغییر رویــه در این زمینه و مبنا قرار دادن 

آلایندگی به جای نــوع صنعت، گفت: در 
بررســی های انجام شــده ۲۲ دستگاه به 
نوعی در امر تولید دخیل هســتند که این 
مســاله یکــی از موانع جــدی در فضای 

کسب وکار است.
زرندی افزود: گرچه مداخله این دستگاه ها 
در تولیــد بــه موجــب برخــی قوانین و 
آیین نامه ها اســت، اما در واقع کار را برای 

بخش تولید سخت کرده است.
وی تاکید کــرد: در وزارت صنعت،   معدن 
و تجارت به دنبــال اجرای تبدیل نظارت 
دستگاه های مسوول از بررسی های پیشین 

به نظارت های پسینی هستیم.
این مســوول ادامه داد: اگر این اتفاق بیفتد 
و هر دستگاه شــرایط و ضوابط خود را به 
سرمایه گذار اعلام کند که موظف به رعایت 
است، دیگر نیاز به گرفتن مجوزهای متعدد 
در ابتدای کار نیســت و دستگاه ها فقط در 

نظارت پسینی ورود می کنند.
زرنــدی ابراز امیــدواری کرد: ســازمان 
محیط زیست نیز با اعلام شرایط و ضوابط 
شفاف خود درباره سرمایه گذاری در بخش 
صنعت و معدن و حــذف برخی فرآیندها، 
گام خود را در راســتای مانع زدایی از تولید 

بردارد.
وی گفت: از همه دســتگاه های دخیل در 
تولید خواسته ایم در این مسیر حرکت کنند 
تا دیگر یک تولیدکننده برای شروع فرآیند 
کســب وکار نیاز به مراجعه و اخذ مجوز از 

دستگاه های مختلف نباشد.
به گزارش ایرنا، امســال از ســوی رهبر 
معظم انقلاب به سال »تولید، مانع زدایی ها 

و پشتیبانی ها« نامگذاری شده است.

معاون وزیر صنعت:

استعلام بین وزارت صنعت و محیط زیست از شهریورماه الکترونیکی می شود

اخبار

کشتی »پایا« بدون مشکل در حال حرکت به سمت بندر آستاراخان روسیه است
 مدیرعامل کشــتیرانی دریای خزر در پی انتشــار 
خبری مبنی بر به گل نشســتن کشــتی »پایا« در 
کانال ولگا )روســیه(، گفت: این کشتی ایرانی با ۲ 
هزار تن بار و آبخور ســه و نیم متر بدون هیچگونه 
مشــکل به سمت بندر آســتاراخان روسیه در حال 

حرکت است.
به گزارش روز ســه شــنبه ایرنــا از روابط عمومی 
کشتیرانی »داود تفتی« افزود: کشتی »پایا« دیروز 
به علت جــزر در کانال به مدت یک ســاعت کف 
دریا را به صــورت جزئی لمس کــرده بود که بعد 
از یک ســاعت با آب بالا آمدن آب کانال کشــتی 

بدون هیچگونه کمک از یدک کش و با نیروی خود 
کشتی در مسیر کانال ادامه حرکت داد.

 وی تصریــح کــرد: در کانال ولگا بــه علت عمق 
کم آب و همچنین مشــکلات ناشــی از جزر و مد 
و در فصل زمســتان به دلیل  مشکلات یخبندان، 
کشتی ها در بعضی از مواقع در ساعاتی محدود کف 
دریــا را لمس کــرده و با بالا آمــدن آب دریا و در 
بعضی مواقع خاص با توجه به سایز کشتی و میزان 
فرو رفتگی در گِل  با کمک یدک کش  بیرون آمده 

و به مسیر خود ادامه می دهند.
مدیرعامل کشــتیرانی دریای خزر خاطر نشان کرد:  

با توجه به اینکه جنس کف کانال،  لجن اســت در 
این گونه مواقع خطر خاصی برای کشــتی ها وجود 
ندارد.به گزارش ایرنا،  ســازمان فدرال کشــتیرانی 
دریایی و رودخانه ای روسیه عصر دیروز اعلام کرد: 
کشــتی باری ایرانی »پایا« که عازم بندر آستراخان 
بود در کانال ولگا-کاسپییســک در ۱۵۵ کیلومتری 
مقصد خود به گل نشســت. در ایــن خبر آمده بود 
که این حادثه تاثیری بر تردد کشــتی ها در کانال 
ولگا نداشــت و کشتی پایا در هنگام به گل نشستن 
حامــل بار نبود و به هیچ یک از ۱۲ خدمه کشــتی 

آسیبی نرسید. 

پرونده صنعت پوشاک در هشت سال اخیر

برندهای ایرانی پشت در مال ها
عضو هیئت مدیره اتحادیــه تولیدکنندگان و 
فروشــندگان پوشــاک تهران ضمن اشاره به 
اینکه در مقطعی بهترین برندهای داخلی پشت 
در مال ها ماندند و همه ســهمیه به برندهای 
خارجــی اختصاص پیدا کــرد، از توقف تولید 
ماسک در بخش خصوصی و حوزه اصناف به 
دلیل مشکلات تامین مواد اولیه، ورود کالای 
قاچاق به بازار و ممنوعیت صادرات خبر داد و 
تاکید کرد که اگر دولت پای کار باشــد امکان 
ســه برابر شــدن ظرفیت تولید و اشتغال در 
صنعت پوشــاک وجود دارد.مجید افتخاری در 
گفت وگو با ایسنا، درباره پرونده دولت یازدهم 
و دوازدهم در حوزه پوشــاک گفت: این هشت 
ســال به دو قسمت تقســیم می شود. بخش 
اول از ســال ۱۳۹۲ تا  ۱۳۹۷ و دوره دوم بعد 
از سال  ۱۳۹۷ شــامل تحریم و کرونا بود که 
اثرات اقدامات دولت طی این مدت تا سال ها 

بر صنعت پوشاک خواهد ماند.  
وی با بیــان این که قبل از ســال  ۱۳۹۱ در 
دوره احمدی نژاد، به واســطه افزایش نرخ ارز 
شرایط تولید مثبت و مساعد بود، تصریح کرد: 
از ســال ۱۳۹۲ به بعد هیجان بازار گرفته شد 
و در عیــن حال دولت هیــچ برنامه ای برای 
صادرات نداشــت. در بخش اول دولت، یعنی 
سال ۱۳۹۲ تا  ۱۳۹۷ به طور کلی جریان تولید 
افت داشت و بازار بدون نظارت و برنامه ریزی 
در اختیار برندهای خارجی قرار گرفت. همچنین 
دولت همه اطلاعات تولید پوشاک در کشور از 
جمله ظرفیت، ماشین آلات و غیره را در اختیار 
یک سازمان وابسته به سازمان ملل قرار داد تا 
آنها برای آموزش به تولید کنندگان ایرانی اقدام 
کنند که هنوز خبری از این برنامه نیســت. اما 
برندهای خارجی  با همین اطلاعات به کشور 
هجــوم آوردند و در همین شــرایط در بخش 
صادرات نیز برنامه ریزی درستی وجود نداشت.  

البتــه به گفتــه عضو هیئت مدیــره اتحادیه 
تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک در این دوره 
مشــکل فقط قاچاق نبود بلکه ورود برندهای 
خارجی که ارزش بیشــتر و حجم بیشتری از 
بــازار را گرفته بودند نیز بــرای تولیدکنندگان 
مشکل ســاز شده بود. با محدودیت های ارزی 
واردات پوشــاک از سال ۱۳۹۷ ممنوع شد، اما 
برندهای خارجی فعال در کشــور تاکنون همه 
محصولات خود را عرضــه می کردند. همین 
برند های خارجی در ســال ۱۳۹۵ با دامپینگ 
و عرضه کالا زیر قیمت و به قیمت تمام شده 
محصول داخلی، آسیب زیادی به تولیدکنندگان 

داخلی زدند.  

برندهای ایرانی پشت در مال ها 
وی با بیان اینکــه دولت برنامه ای برای تولید 
و نظارت بر برندهای خارجی نداشت، تصریح 
کرد: همه جای دنیا بخشی از مراکز تجاری یا 
مال ها به برندهای داخلی تعلق می گیرد، اما در 
ایران شاهد بودیم که بهترین برندهای داخلی 
پشت در مرکز تجاری می ماندند. البته در حال 
حاضر این موضوع تا حدودی برطرف و شرایط 

ورود برند ایرانی هم فراهم شده است.  

 سیاه و سفید افزایش نرخ ارز 
افتخاری عملکرد دولت در حوزه صنعت پوشاک 
را در خوشبینانه ترین حالت صفر توصیف کرد و 
گفت: اقدامات اشتباه در سال  ۱۳۹۷ منجر به 
سونامی تعطیلی کارخانجات شد که با افزایش 
نرخ ارز برخی از آنها به تولید برگشــتند. دولت 
نــرخ ارز را بــه صورت دســتوری پایین نگه 
می دارد، امــا هزینه تولید کننــدگان افزایش 
می یابد. بنابراین افزایش نرخ ارز به دو تا ســه 
برابری در گذشنه این مشکل را جبران می کرد. 
اما افزایش بیش از ۱۰ برابری نرخ ارز، آن هم 

در دوره کرونا فاجعه بود.  

وی افزود: هیچ وقت شــاهد توســعه تولید و 
برنامه ریزی در صنعت پوشــاک نبودیم و فقط 
جلســات و کارگروه های  بی نتیجــه برگزار 
شــده اســت. اما صنعت پوشــاک سرشار از 
ظرفیت اســت. با این حال طی سال های اخیر 
مزیت هــای رقابتی این صنعت در بخش مواد 
اولیه با محدودیــت واردات، حامل های انرژی 
بــا قطع برق و قدرت خرید مــردم با گرانی از 
بین رفته است.  افتخاری با اینکه قبل از سال 
۱۳۹۷ کارخانه ها با ۳۰ درصد ظرفیت فعالیت 
می کردند، تصریح کرد: طی ســالهای اخیر با 
توجه به اختلافات سیاسی بین کشورها امکان 
ورود به بازار روسیه، ارمنستان و عراق را داشتیم، 
اما همه به ترکیه رسید و حتی نتوانستیم بازار 
کشورهایی که با آنها رابطه سیاسی خوب داریم 

مانند عمان و قطر را از آن خود کنیم.  

اگــر تحریم نبود، چیــزی از صنعت 
پوشاک نمی ماند 

این مقام صنفی در ادامه با بیان اینکه اگر تحریم 
نبود چیزی از صنعت پوشــاک باقی نمی ماند، 
اظهار کرد: تنها اقــدام مثبت دولت برخورد با 
برندهای محرز قاچاق در سطح عرضه در سال 
۱۳۹۷ بود. از سال  ۱۳۹۷ به بعد از یک طرف 
تامین مواد اولیه به لحاظ تحریم های داخلی و 
بین المللی دچار مشکل بود و در مواردی مواد 
اولیه ماه ها در گمــرک باقی می ماند. از طرف 
دیگر با افزایش بی سابقه نرخ ارز تولیدکنندگان 
برای تامین ســرمایه در گردش دچار مشکل 

بودند که دولت کمکی به آن ها نکرد.

دپوی کالا در گمرک بی سابقه بود
وی افــزود: امــا در دوره تحریم هــای قبلی 

چالش هــای داخلی به این گســتردگی وجود 
نداشــت و هیچ وقت کالا سه ماه در گمرک 
نمانده بود. بنابراین طی ســال های اخیر دولت 
بزرگتریــن تحریم کننده تولیــد داخل بود و 
تولیدکنندگان مجبور بودند علاوه بر تحریم های 
بین المللی با بی تدبیری دولت هم درگیر باشند. 
تاخیر در ترخیص کالاها از گمرک، باز شــدن 
درهای کشور به روی برندهای خارجی، قطعی 
بی برنامه برق و غیره همه مشکلات جدیدی 

بود که دامن تولید پوشاک را گرفت.
به گفته این مقام صنفی پدیده سوم هم شیوع 
ویروس کرونا بود کــه در پی آن حداقل پنج 
لاک دان در کشور اجرا شد، اما برخلاف سایر 
کشــورها به جز مورد اول، دولت هیچ کمک 
مالی به اصناف نکرد بلکه همه هزینه های خود 
از جمله مالیات و بیمه را نیز دریافت کرد و بانک 

ها نیز هیچ کمکی نکردند.  

افزایش هزینه های تولید با قطع برق 
و آب 

عضو هیئــت مدیره اتحادیــه تولیدکنندگان 
و فروشــندگان پوشــاک  با بیان اینکه دولت 
اعتقــادی به تولید نداشــت، تصریح کرد: اگر 
اتفاق مثبتی هم در بخش تولید افتاد به دلیل 
محدودیــت ارزی بود. گل آخر دولت نیز قطع 
آب و بــرق کارخانجات بود که هزینه تولید را 

حداقل ۲۵ درصد افزایش داد.  

تبدیل مناطق آزاد بــه درگاه واردات 
غیرقانونی 

وی در ادامه با اشــاره به طرح افزایش مناطق 
آزاد که اخیراً ارائه شد، تصریح کرد: این در حالی 
است که مناطق آزاد به درگاه واردات غیرقانونی 
تبدیل شده و حتی سال گذشته برای شش ماه 
اجازه واردات بیش از ۳۰۰ میلیون دلار به این 

مناطق صادر شد.  

تولید ماســک در بخــش خصوصی 
متوقف شد 

افتخاری همچنین با بیان اینکه تولید ماسک از 
سوی اصناف و با پشتیبانی و ساماندهی بسیج 
اصناف در مقطعــی به ۱۸ میلیون عدد در روز 
رســیده بود، تصریح کرد: اما بعد از مدتی مواد 
اولیه در گمرک ماند و بعد کالای درجه چندم 
خارجی قاچاق به طور گسترده وارد کشور شد. 
همچنین به تولیدکنندگان اجازه صادرات ندادند 
و ماســک روی دست آنها ماند. بنابراین تولید 
ماسک بخش خصوصی در حال حاضر تقریباً 
متوقف شده و ماسک های موجود در بازار تولید 
اشخاص خاص اســت. این در حالی است که 
توان پوشش همه بازارهای منطقه ای در کشور 
وجود داشت.  وی افزود: همچنین با وجود اینکه 
بخش خصوصی برای دولت گان دوخته بود و 
هزینه مواد اولیه و کارگری را نیز پرداخت کرده 
بــود، دولت پول آن را یک ســال بعد داد و در 
مقطــع بعدی هم آن را با قیمت بالاتر از چین 
خرید. امــا وقتی به آنها گفتیم با همان قیمت 
از ما بخرید پاسخ دادند شما تولیدکننده داخلی 

هستید و باید ارزان تر ارائه کنید.  

ظرفیت تولید و اشــتغال پوشــاک 
می تواند سه برابر شود 

به گفته این مقام صنفــی دولت بعد باید ابتدا 
چشــم انداز واقعی و نقشه راه صنعت پوشاک 
را بــا در نظر گرفتن موانع تدوین کند، چرا که 
در حال حاضر آینده صنعت پوشــاک در ابهام 
است. با یک دولت مدبر این امکان وجود دارد 
که ظرفیت تولید و اشــتغال داخلی در صنعت 
پوشاک در دوره معقولی به راحتی سه برابر شود. 
اما دولت باید فقط پشتیبانی و مانع زدایی کند.

آگهی فقدان سند مالکیت پلاک 1152/3 
واقع در برازجان بخش سه بوشهر 

آقای عوض حیدری طی معرفی نامه 8207860 مورخه 1400/04/29 از طرف بانک صادرات ایران 
شــعبه بوشــهر با ارائه دو برگ فرم استشهادیه اعلام نموده  اســت که یک فقره سند  کاداستری 
ششدانگ یک باب ساختمان پلاک 1152/3  واقع در برازجان بخش سه بوشهر که  در دفتر املاک 
الکترونیکی 139920324002008913  بنام بانک صادرات  صادر و  تســلیم گردیده اســت و 
نامبرده بموجب درخواست شماره 1400/111/6178-1400/04/07 اعلام نموده است که سند 
مالکیت پلاک مذکور  بر اثر جابجایی   مفقود گردیده است و درخواست صدور المثنی سند مالکیت 
مذکور  را نموده لذا مراتب طبق اصلاح تبصره یک اصلاحی ماده 120آئینامه قانون ثبت اعلام می شود 
که هرکس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای نموده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد 
تا ده روز پس از انتشار این آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دشتستان مراجعه و اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی 
نرسد و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود المثنی سند طبق مقررات صادر و به متقاضی 
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مهرداد پرنیان خوی - رئیس واحد ثبتی اداره ثبت اسناد و املاک برازجان 

موجودی 4.6 میلیون تنی 
 کالاهای اساسی
 در 12 بندر کشور

 مدیرکل امور بندری سازمان بنادر و دریانوردی، میزان کالاهای اساسی 
موجود در بنادر کشــور تا روز ۹ مرداد مــاه را ، ۴ میلیون و ۶۴۳ هزار و 

۱۰۸ تن اعلام کرد.
به گزارش ایرنا از ســازمان بنادر ودریانــوردی »روانبخش بهزادیان« 
درباره آخرین وضعیت کالاهای اساســی در بنادر کشــور، اظهار کرد: 
تا پایان روز ۹ مردادماه امســال میزان کالاهای اساســی در ۱۲ بندر 

امیرآباد، نوشــهر، انزلی، امام خمینی)ره(، شهیدرجایی، بوشهر، چابهار، 
آستارا، فریدونکنار، لنگه، شهیدباهنر، خرمشهر، معادل ۴ میلیون و ۶۴۳ 

هزار و ۱۰۸ تن است.
وی ادامه داد: کالاهای اساســی شــامل گندم، ذرت، جو، سویا، برنج، 

شکر، روغن خام و دانه های روغنی است.
مدیرکل امور بندری ســازمان بنادر و دریانــوردی در رابطه با میزان 
کالاهای اساســی به تفکیک بنادر، خاطرنشــان کرد: در بندر امیرآباد 
۳۱۳ هزار و ۴۱۲  تن، بندر نوشــهر ۱۵۷ هزار و ۵۱۲ تن، بندر انزلی 
۶۵ هزار و ۵۳ تن، بندرامام خمینی )ره( ۳ میلیون و ۴۶۶ هزار و ۵۵۲ 
تن، شــهیدرجایی ۴۳۳ هزار و ۸۰۶ تن، بندر بوشهر ۳۱۳ تن، چابهار 
۱۳۳ هزار و ۵۹۵ تن، بندر آســتارا ۳ هزار و ۹۶۹ تن، بندر فریدونکنار 
۶۸ هزار و ۴۸۹ تن، لنگه ۷۰ تن، شهیدباهنر ۲۵۵ تن و بندر خرمشهر 

۸۲ تن است.

بهزادیان در مورد شناور کنار اسکله در بنادر کشور تا پایان ۹ مردادماه 
سال جاری، اظهار داشت: ۱۹ فروند شناور کنار اسکله با تناژ ۳۵۰ هزار 
و ۴۷۶ تن قرار دارند و ۲۴ فروند شــناور نیز با تناژ یک میلیون و ۱۲ 

هزار و ۹۲۱ تن تا این تاریخ در لنگرگاه منتظر بودند.
وی در مــورد تعداد کامیون خروجی از بنادر امیرآباد، نوشــهر، انزلی، 
امام خمینی)ره(، شهیدرجایی، چابهار، بوشهر، آستارا، فریدونکنار، لنگه، 
شــهیدباهنر، و خرمشهر تا پایان ۹ مرداد ۱۴۹۹، اعلام کرد: ۳ هزار و 
۵۰۹ کامیون با تناژ ۸۰ هزار و ۸۰۷ تن و تعداد ۱۲۲ واگن نیز با تناژ ۶ 

هزار و ۸۳۲ تن از این بنادر خارج شده اند.
به گزارش ایرنا، از ماه گذشته با حمایت سازمان راهداری وحمل ونقل 
جاده ای و اعزام کامیون های زیاد به بنادر کشــور از جمله بندر امام، 
حجم خروجی کالاهای اساســی از بنادر کشــور تا ۳۰ درصد افزایش 

یافته است.
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شهرستان اخبار

خبر

طی 4 ماه نخست سال جاری 
صورت گرفت 

كشف و ضبط 529دستگاه 
رمز ارز غیرمجاز توسط 

شركت توزیع برق مازندران 
 
 

ساری – امیری فر-خبرنگارمملکت:
سرپرست شــرکت توزیع نیروی برق مازندران از 
کشــف و ضبط 529  دستگاه اســتخراج رمز ارز 

غیرمجاز از ابتدای سال 1400 خبر داد. 
مهندس ســید کاظم حســینی کارنامــی  گفت 
: اســتفاده و بکارگیــری غیرمجاز دســتگاه های 
ماینرافزایــش احتمال آســیب رســاندن به لوازم 
الکتریکی همســایگان از قبیل تلویزیون، یخچال 
و کولر و اعمال جرایم ســنگین برای سوءاستفاده 
کننــدگان از بــرق یارانه ای را بــه همراه خواهد 

داشت . 
وی ادامه داد :  از ابتدای سال جاری تاکنون 529 
دســتگاه ماینر غیرمجاز از 53 مرکــز غیرقانونی 
اســتخراج رمزارز توســط همکاران و مســئولین 
تست و بازرسی اســتان و امورهای توزیع برق با 
هماهنگی مسئولین قضایی و با همکاری ماموران 
انتظامی در نقاط مختلف مازندران کشــف و ضبط 
شده اســت که مبلغی حدود 4 میلیارد ریال بهای 
انرژی بابت جریمه این دســته از مشرکین صادر 

شده است.
وی گفــت: از ابتدای  این طــرح تاکنون که  به 
منظور  کشــف و ضبط  دستگاه استخراج رمز ارز 
غیرمجاز که از ســال 98 آغاز شــده است  حدود 
3120 دســتگاه  اســتخراج رمز ارز از 129 مرکز 
غیــر مجاز جمع آوری شــده کــه  مبلغی  حدود 
69 میلیارد ریال بابت جریمه برای این دســته از 

مشترکین صادر شده است . 

كشف81 قبضه اسلحه 
غیرمجاز در كرمانشاه

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگارمملکت : 
رئیس پلیس امنیت عمومی کرمانشاه از کشف 81 
قبضه اسلحه جنگی و شکاری غیرمجاز در سطح 

استان خبر داد. 
سرهنگ حســن حیدری اظهار داشت: طرح جمع 
آوری ســاح و مهمــات غیرمجاز بــه مدت 72 
ســاعت توســط ماموران پلیس امنیت عمومی در 

سطح استان اجرایی شد.
وی افزود: در این طرح 44 قبضه ســاح جنگی و 
37 قبضه ساح شــکاری غیرمجاز کشف و جمع 

آوری شد.
حیدری همچنین از کشف 1659 عدد انواع فشنگ 

ساح های جنگی و شکاری خبر داد.
وی گفــت: 43 نفر نیز در این راســتا دســتگیر و 

تحویل مراجع قضایی شدند.

 پالایشگاه گاز ایلام 
21 هزار مگاوات برق به 

شبکه سراسری تزریق كرد
ایام-مسعودهواسی-خبرنگارمملکت

مدیرعامل شــرکت پالایش گاز ایام گفت: شــرکت 
پالایش گاز ایام از ابتدای ســال جاری تاکنون با هدف 
یاری رساندن به تامین برق مورد نیاز استان، بیش از 21 
هزار مگاوات ساعت برق به شبکه برق استان تزریق کرده 

است
 روح اله نوریان از تزریق 21 هزار و 208 مگاوات ساعت 
برق توســط نیروگاه این شــرکت از ابتدای سال جاری 

تاکنون به شبکه برق استان خبر داد.
وی افزود: پالایشگاه گاز ایام در راستای مسوولیت های 
اجتماعی و برای جلوگیری از خاموشی ها در فصل تابستان، 
امسال نیز نسبت به تزریق برق در شبکه توزیع اقدام کرده 

است.
مدیرعامل شرکت پالایش گاز ایام اظهار داشت: سال 
گذشته نیروگاه این شرکت 43 هزار و 305 مگاوات ساعت 
برق به شــبکه تزریق کرده و طی مدت مشابه نسبت به 

سال قبل، تزریق برق افزایش 84 درصدی داشته است.
نوریان تاکید کرد: از ابتدای تیرماه سال جاری با توجه به 
افزایش مصرف و نیاز شبکه در راستای مسوولیت های 
اجتماعی ، نیروگاه این شرکت نیز تولید خود را افزایش داده 
و روزانه 400 مگاوات ساعت انرژی الکتریکی به شبکه 
تحویل می دهد و به این منظور در ساعات پیک مصرف 
شبکه 20 مگاوات و در سایر ساعات 15 مگاوات برق 

به شبکه تزریق می کند.

 دیدار رئیس اداره ورزش
 و جوانان ساوجبلاغ با شهردار 

شهرجدید هشتگرد

البرز-حیدری-خبرنگارمملکت
 مهندس مجذوب شهردار شهرجدید هشتگرد  با جواد 
گلســرخی رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان در 
دفتر خود ماقات کرد.در این دیدار درخصوص مسائل 
پایه ای و اساســی ورزش شــهر از جمله لزوم فعال 
کردن هیئت های ورزشــی شهرجدید، استفاده بهینه 
از ظرفیت فضاهای ورزشــی موجود در شهر، ترسیم 
برنامه های مدون در حوزه ورزش و جوانان و پویایی 
این مقوله در شهر گفت و گو شد.در ادامه از مهندس 
محسن مجذوب و معاون فرهنگی شهرداری به جهت 
همکاری و پیگیری های مستمر در حوزه ورزش شهر 

تقدیر به عمل آمد.

مدیرعامل شركت گاز استان
201 روستا در منطقه 4  

 اصفهان  از گاز طبیعی
 بهره مند هستند

اصفهان-احسان عالیخانی-خبرنگارمملکت : 
مدیرعامل شــرکت گاز استان اصفهان،گفت: منطقه 
چهار اصفهان با وســعت جغرافیایــی 8هزار و 340 
کیلومتر شامل 7 منطقه و شهر )خوراسگان، سجزي ، 
کوهپایه، ورزنه، هرند، تودشک، قهجاورستان( و 201 
روســتا یکی از وســیع ترین و صنعتی ترین مناطق 

گازرسانی اصفهان است .
ســید مصطفی علوی، مدیرعامل این شرکت با بیان 
این مطلب افزود: توســعه گاز در روستاها  همواره مد 
نظر بوده و درحال حاضر تعداد 43 هزار و585 مشترک 
روستایی در این منطقه تحت پوشش گاز طبیعی قرار 

دارند.
وی، با اشاره به اینکه از تعداد یک هزار و 237 روستای 
مشمول گاز رسانی در سطح استان هم اکنون 1066 
روستا از نعمت گاز بهره مند هستند، تصریح کرد: 129 
هزار و 849 مشترک مربوط به منطقه 4 اصفهان می 
باشد که از این تعداد 86 هزار و 264 مشترک شهری 

و 43 هزار و 585 مشترک روستایی هستند.
مهندس علوی، گفت: در این منطقه 405 ایســتگاه 
CGS/و 4 ایستگاه CGSگازرسانی شامل 8 ایســتگاه
 155 ، MRS150 ایستگاه ، TBS42 ایســتگاه ، TBS
  CNG و18 جایگاه CPS  28 ایســتگاه ، MSایســتگاه
مســتقر گردیده و طی 4ماهه گذشــته امسال بیش 
از231میلیــون و 757هزار متر مکعب مصرف شــده 

است.
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان، از اجرای 2هزار 
و486 کیلومترشــبکه و نصب 85 هــزار و 851 عدد 
علمــک در این منطقه خبرداد و افزود: در این منطقه 
518 مشترک عمده و 7 شهرک صنعتی از گاز طبیعی 

به عنوان سوخت خود استفاده می کنند.
وی در پایان گفت :ماموریت اصلی شرکت گاز جلب 
رضایت مردم اســت و این کار با همدلی و همکاری 
کارکنان شرکت گاز و همه سازمانها و نهادهای استانی 

میسر خواهد شد.

رشد حدود 50 درصدی 
صادارت استان یزد در 

سالجاری

یزد-دهقانی نژاد - خبرنگارمملکت :  رئیس سازمان 
صنعت، معدن و تجارت اســتان یــزد گفت: در مدت 
ســه ماهه ســال 1400 بالغ بر 728 هزار تن کالا به 
ارزش 114 میلیون دلار از گمرک اســتان یزد صادر 

شده است.
»محمد رضا علمدار یزدی» در این باره تصریح کرد: 
در این بازه زمانی بالغ بر  728  هزارتن کالا به ارزش 
114 میلیون دلار از گمرک استان یزد صادر شده که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته از نظر ارزشی 87  

درصد و از نظر وزنی 48 درصد رشد داشته است.
وی گفــت: در این مدت کاشــی و ســرامیک، انواع 
محصولات و مقاطع فولادی، انواع هیدروکربن، انواع 
نایلون و کیسه فریزر، انواع لوله و پروفیل، انواع ظروف 
شیشه ای،   اکسید مولیبدن و فرو مولیبدن، انواع سیم 
و کابل، پسته و مغز پسته و انواع روفرشی، 10 کالای 

عمده صادراتی از گمرک استان یزد بوده است.
رئیس ســازمان صمت اســتان ادامه داد: کشورهای 
عراق، پاکستان، افغانستان، امارات، ترکیه، ازبکستان، 
سوریه، تاجیکســتان، آذربایجان و گرجستان نیز 10 
کشــور برتر مقصد صادراتی از گمرک استان یزد طی 

این مدت بوده است.
وی افزود: آمار واردات به گمرک اســتان یزد در این 
مدت برابر با 52 میلیون دلار و به میزان 18 هزار تن 

کالا بوده است.

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگارمملکت : 
 سامانه ماقات غیرحضوری زندانیان استان 
کرمانشاه از طریق ارتباط تصویری مجازی 
در دفاتر خدمات الکترونیک قضایی به اجرا 

درآمد.
 معــاون فناوری اطاعــات و برنامه ریزی 
روز  کرمانشــاه  اســتان  کل  دادگســتری 
سه شنبه از ماقات الکترونیکی خانواده های 

زندانیــان با آنها خبــر داد و اظهار کرد: به 
منظور کاهش آســیب بویــژه در ایام همه 
گیری بیماری کرونا، هزینه و آثار سوء برای 
خانواده هــای زندانیان، طــرح ماقات های 

مجازی را اجرا کردیم.
محمد باقر نریمانی حفظ کرامت خانواده ها 
و جلوگیــری از حضور غیر ضروری آنان در 
زندان هــا را از دیگر اهــداف بهره گیری از 

امکان ارتباط الکترونیکی ماقات دانســت 
و افزود: طرح ماقات مجــازی زندانیان با 
خانواده هایشان با همکاری مشترک سازمان 
زندان ها و فنــاوری اطاعات قوه قضائیه و 
کانون دفاتر خدمــات الکترونیک قضایی و 
با اســتفاده از ظرفیت های موجود در استان 

اجرا شده است.
وی تاکید کرد: با توســعه زیرســاخت های 

لازم، امــکان اســتفاده از دفاتــر خدمات 
الکترونیک قضایی برای ماقات مجازی با 
زندانیان در زندان مرکزی کرمانشاه، اسام 
آبادغرب و قصرشیرین فراهم شده و خانواده 
زندانیان می توانند از طریق مراجعه به دفاتر 

تعیین شده در این خصوص اقدام کنند.
معــاون رییــس کل دادگســتری اســتان 
کرمانشــاه با بیــان اینکه طــرح ماقات 

مجــازی زندانیان با خانواده هایشــان یکی 
از راهکارهای دســتگاه قضایی برای قطع 
نشدن ارتباط فرد زندانی با جامعه و بازگشت 
ســریع تر به زندگی عادی اســت، گفت: به 
زودی شــاهد افزایش اســتفاده از ظرفیت 
دفاتر خدمات الکترونیک قضایی برای انجام 
ماقــات خانواده زندانیان بــا آنها از طریق 

مجازی خواهیم بود.

سامانه ملاقات مجازی با زندانیان کرمانشاه راه اندازی شد

اخبار

اصفهان-احسان عالیخانی-خبرنگارمملکت : 
مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان از انتصاب مشاور 

ویژه پیمانکاران در آینده ای نزدیک خبر داد.
اهاشم امینی که در جمع گروهی از پیمانکاران حوزه 
های آب، فاضاب و مشــترکین ســخن می گفت 
افزود: به منظور ارتبــاط مؤثر با پیمانکاران، کاهش 
بروکراسی اداری و سرعت بخشیدن به اجرای طرح 
ها، به زودی مشــاور ویژه پیمانکاران در شرکت آب 
و فاضاب اســتان اصفهان منصــوب و آغاز به کار 

می کند.

وی پیمانکاران را بازوی اجرایی شــرکت در خدمت 
رسانی به مردم دانست و گفت: وظیفه اصلی مدیران، 
کارکنان و پیمانــکاران صنعت آب و فاضاب، ارائه 

خدمات پایدار و با کیفیت به مشترکین است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان اصفهان در 
عین حال به مشــکات اقتصادی، اداری و اجرایی 
پیمانکاران اشــاره کرد و گفت: باید قبل از برگزاری 
هر مناقصه، جلســات توجیهی با پیمانکاران برگزار 
شــود تا شــرکت آبفا به عنوان کارفرما خواسته ها، 
انتظارات، توانمندی هــا و محدودیت های خود در 

اجرای طرح ها را به اطاع پیمانکاران برساند.
وی گفت: ایــن کار باعث می شــود پیمانکاران با 
توجه بــه واقعیت های موجود و اطاع از ســختی 
هــای کار در مناقصــه ها شــرکت کــرده و پس 
 از عقــد قرارداد، پاســخگوی تعهداتــی که متقبل 

می شوند باشند.
در ادامه این نشست مدیران و نمایندگان 23 شرکت 
پیمانکار موجود در جلســه در ســخنان جداگانه ای 
به ارائه دیدگاه ها و خواســته های خود برای ادامه 

همکاری بهتر با آبفای استان اصفهان پرداختند.

به زودی انجام می شود

آغاز به كار مشاور ویژه پیمانکاران در آبفای استان اصفهان

خبر

 همکاری شرکت شهرکهای صنعتی البرز
 و دانشگاه آزاد اسلامی استان

البرز-حیدری-خبرنگارمملکت
جلسه ای در راستای انعقاد تفاهم نامه همکاری فی مابین شرکت شهرکهای صنعتی و دانشگاه آزاد اسامی استان 
با حضور دکتر عقاب نشین مدیرعامل شرکت شهرکهای شهر کهای صنعتی و دکتر برهانی ریاست دانشگاه آزاد 
اسامی استان و جمعی از در در راستای  انعقاد تفاهم نامه همکاری فی مابین شرکت شهرکهای صنعتی و دانشگاه 
آزاد اسامی استان با حضور دکتر عقاب نشین مدیرعامل شرکت شهرکهای شهر کهای صنعتی و دکتر برهانی 

ریاست دانشگاه آزاد اسامی استان و جمعی از معاونین دو دستگاه جلسه ای برگزارشد
دکتر عقاب نشــین رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل شرکت شهرکهای صنعتی استان البرز در راستای ارتقای 
سطح همکاری های فناوری و علمی و پژوهشی دانشگاه آزاد اسامی با نهاد ها و سازمان های دولتی کشور خبر 
داد؛حمید رضا عقاب نشین مدیر عامل شرکت شهرکهای صنعتی استان البرز گفت: این تفاهم نامه فی ما بین 
سرای نوآوری فناوری مواد دانشگاه آزاد اسامی واحد کرج استان البرز و شرکت شهرکهای صنعتی استان البرزدر 
این جلسه منعقد و امضاء می رسد.وی افزود: موضوع تفاهم نامه ایجاد همکاری های مشترک پژوهشی، فناوری و 
نوآوری و همکاری های مشترک در زمینه علمی، تحقیقات کاربردی و تولید محصولات مشترک با در نظر گرفتن 

ظرفیت ها و پتانسیل های و امکانات طرفین می باشد.
دکتر عقاب نشین در ادامه گفت: اهداف تفاهم نامه تدوین اجرای پایان نامه های دانشجویی پژوهش محور و 
پروژه های تحقیقاتی مشترک با همکاریاساتید و دانشجویان دانشگاه و فناوران شرکت های فناور و استارتاپ های 
عضوسرا براساس اولویت های اعام شده شرکت، تدوین و چاپ انتشارات علمی مشترک، برگزاری کارگاه های 
تخصصی و دوره های آموزش فناوری کسب و کار محور و برگزاری تورهای صنعتی و بازدید های علمی مشترک 
و برگزاری فن بازارهای استانی، ملی و بین المللی و نمایشگاه های فنی و تخصصی و فناورانه مشترک و تعامل 
طرفین جهت حضور فعال و موثر واحدهای صنعتی می باشد. در ادامه محمد حسن برهاني فر ریاست دانشگاه 
آزاد اســامي کرج در پی اجرای سیاست های دانشگاه آزاد اسامی واحد کرج در گسترش همکاری با صنایع، 
سازمان ها و ادارات استان البرز و تبدیل ایده های دانشگاهی و علمی به دستاوردهای اجرایی، تجاری و تولیدی و 
بهره گیری از پتانسیل های علمی و پژوهشی موجود در دانشگاه، بررسی راه های همکاری های دوجانبه و فی مابین 
سازمان های متبوع خود پرداختند.وي گفت: »در این راستا هماهنگی های لازم در مورد همکاری های دوجانبه 
در حوزه های مختلف صورت گرفته و تفاهم نامه ای به منظور مشارکت هرچه بیشتر دانشگاه آزاد اسامی استان 

و این شرکت منعقد شد

روابط عمومی شرکت توزیع برق اصفهان خبر داد

 راه اندازی کمپین »فقط ۲ درجه » نه به افزایش 
مصرف برق

اصفهان-احسان عالیخانی-خبرنگارمملکت : 
مهندس محمد علی اکبری مدیر دفتر روابط عمومی شرکت توزیع برق 
اصفهان گفت :از آنجا که در این روزها شــرایط برق رسانی نه تنها در 
اصفهان بلکه در تمام کشور با فراز و فرودهایی همراه بوده است به طور 
قطع راه اندازی یک کمپین و مشــارکت مردم در پیشگیری از بحران 
موثر است و شــرکت توزیع برق اصفهان در راستای کاهش مصرف 
برق و دور زدن خاموشــی ها کمپینی را تشکیل داده است که هر نفر 
تنها با 2 درجه مدیریت مصرف برق می تواند نقش موثری در بحران 

خاموشی ها داشته باشد
وی در ادامــه افزود :با اشــاره به فرهنگ صرفه جویی مصرف انرژی 
کمپینی با موضوع مدیریت مصرف برق تحت عنوان فقط 2 درجه ایجاد 

شده است که به تغییرات کوچک با نتایج بزرگ پرداخته است
وی تصریح کرد :در شرایط اقتصادی کشور و افزایش روند رشد بار تنها 
راه چاره صرفه جویی اســت و در این راستا از مردم ،سازمانها و ارگانها 
خواسته شــده که با پیوستن به این کمپین شاهد روشنایی و پایداری 

شبکه برق شهر و در نهایت کشورمان باشیم .
وی خاطر نشان کرد :به طور مثال اگر کولر گازی روی درجه 24 تا 26 
تنظیم شود و یا حداقل 2 درجه افزایش دما داشته باشیم می توان کاهش 

مناسبی در مصرف انرژی داشته باشیم و با خاموشی های تابستان خداحافظی کنیم.مهندس علی اکبری ابراز داشت :کمپین »فقط دو درجه » برای 
اگاهی بخشی به مردم در خصوص بهینه سازی مصرف انرژی برق با استفاده از رسانه های محیطی ومجازی انجام می گیرد که در ابتدا با تولید 
محتواهای مرتبط با ایده ، مخاطب ،درگیر دریافت پیام محتوا می شود و با شرح ایده و داستان گویی های متنوع ،مخاطب به پیام محتوا جذب می 
شود و سپس از کاربران دعوت می شود که در کمپین مشارکت نمایند و با تبلیغات و مرور مرتب پیام ها و برگزاری مسابقات پیام کمپین در ذهن 

مخاطب ماندگار شده و باعث تغییر رفتار او می گردد
وی عنــوان کرد :از مخاطبین خواســته می شــود کــه نقش خود را به عنــوان یک مصرف کننــده مطرح کنند و با هشــتک اختصاصی 
 #فقــط دو درجــه # نقــش _من عنــوان نمایندوی ابــراز داشــت : این کمپین از 20تیرماه شــروع شــد و تا 4 شــهریور مــاه به مدت

 47 روز برپاست 

 

ایام-مسعودهواسی-خبرنگارمملکت
مدیر امور آبفای شهرســتان ایام گفت: 100 متر لوله 
گذاری آب در انتهای محله رزمندگان شــهر ایام اجرا 

گردید.

مسعود هواسی – خبرنگار ایام؛ مهندس محمد پیرباوه 
پور با اعام این خبر  افزود: این امور در راستای رسالت 
خطیر خود مبنی بر تامین و توزیع آب شــرب بهداشتی، 
تکمیل شــبکه آبرســانی و در نهایــت ارائه ی خدمات 
مطلوب آبرســانی به شــهروندان، با همکاری معاونت 

بهره برداری توسعه آب شرکت،اقدام به، اجرای 100 متر 
لوله ســایز 200 میلیمتر، از جنس پلی اتیلن، در انتهای 
محله رزمندگان با نصب شــیر فلکه و اتصالات لازم و 

ایجاد حوضچه چکمه آیی نمود.
 وی یادآور شــد: اصاح شبکه توزیع آب شهر با اولویت 

مناطق و محات قدیمی شــهر در حال انجام است؛ و 
کمبود اعتبارات به هیچ وجــه مانع ادامه فعالیت آبفای 
شــهر ایام در زمینه اصاح و توسعه شبکه آب شرب 

نشده است.
مدیــر امور آبفای شهرســتان در پایان از همشــهریان 
خواست با صرفه جویی در مصرف آب بویژه در ساعات 
اوج گرما، از قطعی و کاهش افت فشــار در سایر مناطق 

جلوگیری کنند

اجرای  ۱۰۰ متر لوله گذاری  شبکه آب در  محله رزمندگان شهر ایلام

ساری – امیری فر-خبرنگارمملکت:
 دکتر ســیمین بابایی مدیر روابط عمومی علوم 
پزشــکی مازندران در گفت و گــو با خبرنگار 
ایرنــا با بیان اینکه روند تزریق واکســن کرونا 
در استان شتاب گرفته اســت افزود: مازندران 
با تزریق بیش از 646 هزار دز واکســن کرونا 
که شــامل 25 درصد از گروه هدف بالای 18 
سال استان اســت، رتبه نخست واکسیناسیون 

در کشور را دارد.
وی گفت: تاکنون بیش از 13هزار دز واکســن 
به فرهنگیان اســتان تزریق شده و تا چهار روز 
آینده همه معلمان مازندران واکسنیه می شوند.

اســتان  خبرنــگاران  واکسیناســیون  آغــاز  از  مازنــدران  پزشــکی  علــوم  عمومــی  روابــط  مدیــر 
ارشــاد و  فرهنــگ  از   ارســالی  لیســت  اســاس  بــر  واکسیناســیون  افــزود:  و  داد  خبــر  امــروز   از 

 انجام می شود.
دکتر بابایی ادامه داد: خبرنگاران صدا و سیما نیز  بر اساس لیست ارسالی مرکز صدا و سیمای مازندران واکسینه 

خواهند شد.
وی با تاکید بر اینکه تا 80 درصد جامعه هدف واکســینه نشــوند ایمنی جمعی ایجاد نمی شــود گفت: باوجود 
واکسیناســون بالا در استان همچنان تاکید ما بر رعایت پروتکل های بهداشتی است. زیرا هنوز تا ایمنی جمعی 

فاصله داریم.
مدیر روابط عمومی علوم پزشــکی مازندران خاطرنشان کرد: متاسفانه رعایت پروتکل ها در مازندران روز به روز 

کاهش می یابد و این مساله خطری بزرگ است که گسترش بیش از پیش بیماری کووید 19 را در پی دارد.
وی گفت: با وجود تأکیدها و هشــدارهای علوم پزشکی و کادر درمان مبنی بر پر شدن ظرفیت بیمارستان های 
اســتان، همچنان شــاهد عادی انگاری مردم نسبت به کرونا هســتیم. اگر این بی تفاوتی ادامه دار شود استان با 

بحران جدی مواجه خواهد شد.

مدیر روابط عمومی علوم پزشکی استان

 مازندران رتبه نخست واکسیناسیون  کرونا 
در کشور را دارد

یزد-دهقانی نژاد - خبرنگارمملکت : 
 انجمــن یزدپژوهــی بــه همت ســازمان 
فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری یزد در 

محل فرهنگسرای شهر افتتاح شد.
»عباس مازینلی« رئیس سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشــی شــهرداری یزد در این 
مراســم که با حضور شــهردار و جمعی از 
اعضای شورای شهر و اعضای هیات مدیره 
این انجمن برگزار شد، گفت: راه اندازی این 
انجمن یکی از اقدامات شــورای شهر پنجم 
شهر بود که با پیگیری های مکرر و تصویب 
و اساسنامه انجمن که وابســته به شهرداری 

سازمن فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری یزد است، محقق شد.
وی با بیان این که مشابه این انجمن در برخی از استانهای کشورمان تحت عناوین مختلفی وجود دارد، اظهار 
کرد: بر طبق اساســنامه، این انجمن دارای 9 عضو حقیقی شامل اساتید و پژوهشگران حوزه یزدشناسی و دو 
عضو حقوقی شامل عضو شورای ناظر شورای شهر در سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری و رئیس 

سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری است.
به گفته وی، هر کدام از اعضا که به هر دلیلی امکان همکاری با انجمن نداشته باشند، با تشخیص اعضا و با 

حکم رئیس سازمان فهرنگی اجتماعی ورزشی شهرداری یزد به جایگزین می شود.
مازینلی در پایان ابراز امیدواری کرد که این انجمن درشــهر میراث جهانی یزد منشاء اقدامات موثری برای 

مدیریت شهری باشد و نام یزد در تاریخ تمدن کهن این سرزمین همچنان بدرخشد.
وی همچنیــن خاطرنشــان کرد: ردیف بودجــه پایداری برای ایــن انجمن در نظر گرفته شــده و با توجه 
بــه جدیدالتاســیس بودن این اجمــن در حال حاضــر 350 میلیون تومــان بودجه برای آن منظور شــده 
 کــه امیدواریم در ســال هــای آینده با توجــه به طرح هــای تحقیقاتی ایــن انجمن شــاهد افزایش این

 اعتبارات باشیم.

به همت سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری یزد

انجمن یزدپژوهی در فرهنگسرای شهر 
افتتاح شد
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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 نظر سیدحسن خمینی
 درباره مستند »بانو قدس ایران« 

چه بود؟
یکی از عوامل تولید مستند »بانو قدس ایران« که به زودی 
به اکران عمومی می رسد، درباره جزئیات ساخت این اثر و 
نظر خانواده امام خمینی ) ره( نســبت به آن توضیحاتی 

ارائه کرد.
به گزارش ایسنا، مستند »بانو قدس ایران« به کارگردانی 
مصطفی رزاق کریمی درباره همسر امام خمینی )ره( است. 
فیلم درباره بانویی است که زندگی سیاسی و شخصی اش 
زیر سایه حضور امام خمینی )ه( قرار نگرفت و او استقلال 
فردی خود را حفظ کرد. این فیلم که پیش تر در جشنواره 
سینما حقیقت رونمایی شــده بود، به زودی نمایش داده 
می شود.حمیدرضا علیخانی -ناظر کیفی - این پروژه درباره 
روند تولید این فیلم و اینکه ماجرای ساخت مستندی درباره 
همسر امام خمینی )ره( از کجا شروع شد؟ به ایسنا گفت: 
فروردین سال ۹۴ قرار بود برای بانو، همایش بزرگداشتی 
برگزار شود. این فیلم هم بخشی از آن مراسم بود. »عروج 
فیلم« پیشــنهاد ساخت این فیلم را داده بود و حاج حسن 
آقای خمینی نظرهایی درباره این که فیلم چطور باشــد، 
داشــتند. آقای مصطفی رزاق کریمی از بین فیلمسازان 
مختلف که نامزد کارگردانی این پروژه بودند انتخاب شدند 
و آن مستند، از قالب یک مستند برای برنامه بزرگداشت 
خانم ثقفی خارج شــد و تبدیل به یک فیلم درباره ایشان 

شد.
او درباره  نگاه فرهنگی و هنری خانواده و میانه سید حسن 
خمینی با فیلم و ســریال بیان کرد:حســن آقا شخصیت 
ویــژه ای دارند. بیــت امام خمینی )ره( خانــواده ای اهل 
فرهنگ، مطالعه و دانش هســتند. حسن آقا هم این طور 
هســتند. قبل از انتخاب کارگردان »بانو قدس ایران« با 
کارگردان ها و اهالی سینما جلسه های مختلف داشتیم. 
حاج حســن آقا درباره آثار روز ســینمای جهان صحبت 
می کردند که بعضی از آن فیلم ها را ما ندیده بودیم. نگاه 

ایشان به ساخت این فیلم، کاملا هنری و سینمایی بود.
وی درباره اینکه آیا جلسه ای هم با مصطفی رزاق کریمی 
داشتند؟ گفت:بله. البته حســن آقا به آقای رزاق کریمی 
گفتند شــما فیلمنامه که آماده شد برای من بیاورید و آن 
را تصویــری توضیح بدهید. من، آقــای رزاق کریمی و 
بعضی دوستان در آن جلسه حضور داشتیم. جلسه در قم 
برگزار شد. حسن آقا آنجا واقعا گرفتار هستند، هم تدریس 
می کنند، هم جلسه های مختلف دارند. اما دو ساعت زمان 
صرف شــد و آقای رزاق کریمی فیلمنامه را برای ایشان 
روایت کردند. حسن آقا نگاه حمایتی به این پروژه داشتند 
و توجه ایشان بود که اعضای خانواده را با این فیلم، همراه 

کرد. در نهایت هم پاییز سال ۹۵ فیلم تمام شد. 
علیخانی درباره حساسیت تولید چنین پروژه هایی که اولین 
خطا به معنای آخرین اشتباه است و ممکن است نه تنها 
فیلم ناتمام بماند، بلکه دیگر نشود سراغ آن شخصیت رفت، 
اظهار کرد: ما از ابتدا بــه این موضوع واقف بودیم. آقای 
اصغریان مدیر عامل موسسه فرهنگی هنری »عروج« می 
دانســتند که واقعا این پروژه، کار سترگ و دشواری است. 
درباره همسران آیات عظام و روحانیون تصویر وجود ندارد. 
با این که همسر امام خمینی )ره( در شرایط خاصی زندگی 
کردند و امام همواره همراه و مشوق ایشان بود. برای همین 
کل این پــروژه، در نگاه اول یک کار غیرممکن بود. اگر 
فیلم، از دســت می رفت، فقط یک مستند، ناتمام نمانده 
بود. مستندسازی درباره شخصیت های مهم تاریخ معاصر 
به ویژه خانواده روحانیون مشکل می شد. خوشبختانه آقای 
رزاق کریمی، بهترین گزینه برای ساخت این مستند بود. 
او خیلی زود، مورد اعتماد قرار گرفت و محرم خانواده شد و 
نسبت به این که فیلم، سلامت و درست باشد حساس بود.
وی با اشاره به نبود تصویری از بانو ثقفی و اینکه با وجود 
دشــواری های تولید رزاق کریمی هوشمندانه عمل کرده 
اســت، گفت:  او بســیار انتخاب درستی بود. »بانو قدس 
ایران« یک مستند شــاعرانه است، در عین حال تصویر 
درستی از خانم ثقفی ارائه می دهد. جایگاه او را در خانواده 
بیان می کند و رابطه ایشان با همسر و فرزندانش را نشان 
می دهد. فیلم بدون این که حساسیتی ایجاد کند به یک 
شخصیت مهم تاریخ معاصر سیاسی و اجتماعی نزدیک 

می شود, این کار بسیار سختی بوده است.
وی درباره اینکه واکنش خانواده امام )ر ه( و به طور خاص 
سید حسن خمینی به فیلم چه بوده است توضیح داد: آنها 
قبل از اکران در جشنواره، فیلم را دیدند. مثل هر خانواده ای 
نظرها مثبت و مختلف بود، اما در مجموع راضی بودند. حاج 
حســن آقا در آن جلسه آقای رزاق کریمی را مورد عنایت 
قرار دادند و تشکر کردند. همان طور که گفتم نگاه ایشان 
به سینما و هنر نگاهی عالمانه است وایشان به خوبی مقوله 
را می شناسند.علیخانی درباره تاخیر در اکران »بانو قدس 
ایران« پس از چند ســال از نمایش در جشــنواره سینما 
حقیقت گفت: شاید قســمت نبود. کارهایی انجام دادیم 
اما از شرایط راضی نبودیم. ســال ۹۸ برای اکران برنامه 
ریزی داشتیم اما شــیوع ویروس کرونا اکران را به تاخیر 
انداخت. البته من خودم سابقه مستندسازی دارم و از این 
حوزه دور نیستم. مستندهای سال های اخیر را هم دیده ام. 
»بانو قدس ایران« مستندی است که کهنه نمی شود. یک 
مســتند پرتره خوش ساخت که اطلاعات تاریخی دست 
اول دارد و تماشــاگر را تا انتها با خودش همراه می کند. 
این فیلم، پروژه دشواری برای همه ما بود. چیزی شبیه راه 
رفتن روی لبه تیغ. خوشبختانه، فرجام خوبی پیدا کرد و از 
آن استقبال شد.او در پاسخ به اینکه خودش کدام فصل از 
مستند »بانو قدس ایران« را دوست دارد؟ گفت:من چندین 
بار فیلم را دیده و هر بار متاثر شــده ام. دو شخصیت زن 
پرصلابت و مقتدر در این فیلم داریم که زندگی جالب و پر 
فراز و نشیبی دارند. همسر امام خمینی )ره( و همسر حاج 
آقا مصطفی. هر دو خانم، نمی خواستند همسر یک روحانی 
شــوند ولی هر دو عاشق همسرشان می شوند و روزهای 
سختی را می گذرانند. »بانو قدس ایران« روایت عاشقانه و 
پراحساس این دلدادگی ها، هجران ها و سختی هاست. فیلم 
روحیه روحانیون و زندگی واقعی آنها را به شکلی واقعی به 
تصویر کشیده است.همان طور که بیشتر منتقدین ایرانی 
و حتی دبورا یانگ منتقد هالیوود ریپورتر فیلم را تحسین 
کــرده، فکر می کنم »بانو قــدس ایران« برای مخاطب 
خارجی هم جذاب باشد. برای این که درباره بانوانی است 
که کمتر درباره آنها، زندگی و نگاهشــان به سیاســت و 

فرهنگ چیزی گفته شده است.

سفیر ایران در لندن برای اولین بار اعلام کرد تاکنون ۱۱ 
کشتی ایرانی حتی در خلیج فارس مورد حمله قرار گرفته 
انــد. او این موضوع را در مصاحبه با روزنامه انگلیســی 
فایننشــال تایمز مطرح کرد اما به مــدت و تاریخ این 

حملات اشاره ای نکرد.
محسن بهاروند همچنین برای نخستین بار گفت که یک 
کشتی ایرانی توسط زیردریایی مورد اصابت قرار گرفته 
است ولی به جزئیات این حادثه از جمله زمان و مکان و 

نوع کشتی ایرانی نپرداخت.
بهاروند با اعلام اینکه در طول یک ســال گذشــته ۱۱ 
کشــتی ایران در دریاها و حتــی در خلیج فارس مورد 
اصابت قرار گرفته است پرسید: چرا کسی حمله به کشتی 
های ایرانی را محکوم نمی کند؟ چرا انگشــت اتهام به 
سمت کسی نشانه نمی رود؟ وقتی کشتی ایرانی توسط 

زیر دریایی مورد اصابت قرار می گیرد.
ترجمه ایــن مصاحبه را خبرگزاری ایرنا منتشــر کرده 
اســت. ســفیر ایران ادعای دولت انگلیــس در مورد 
مداخله جمهوری اســلامی در ماجرای حمله به کشتی 
صهیونیســتی » مرسر اســتریت« در دریای عمان را 

»ناپخته و شتابزده« توصیف کرد.
  محسن بهاروند که روز دوشنبه به وزارت خارجه انگلیس 
فراخوانده شــده بود به »اندرو انگلند« خبرنگار سیاست 
خارجی روزنامه فایننشال تایمز گفت: واکنش لندن در 
این بــاره و متهم کردن ایران بدون داشــتن مدارک و 
مســتنداتی در این زمینه،شتابزده و ناپخته بود. در غرب 
آســیا تنش های زیادی وجود دارد از یمن و افغانستان 
گرفته تا سوریه و لبنان،چرا انگلیس باید در این منطقه 
پرتنش، با شتاب و بدون ارائه مدارک و مستندات ایران 
را متهم کند؟ در منطقه ما بازیگر تجاوزگری مانند رژیم 
اسرائیل وجود دارد که هر لحظه آماده است اقدامی علیه 
سایر کشــورها انجام دهد. رژیمی که استاد تجاوزگری 

به دیگران و متهم کشورهای دیگر در این زمینه است.
وی با بیان اینکه مقام های رســمی در ایران و از جمله 
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی هر نوع 
دخالت ایران در این حادثه را تکذیب و هر نوع انتســاب 
این حمله به تهران را محکوم کرده اســت خاطر نشان 
کرد: ایران کشوری است که ثبات در منطقه از جمله مهم 

ترین اولویت های سیاست خارجی اش است.
این دیپلمات کشــورمان همچنین با اشاره به اینکه در 
طول یک سال گذشته ۱۱ کشتی ایران در دریاها و حتی 
در خلیج فارس مورد اصابت قرار گرفته است پرسید: چرا 
کسی حمله به کشتی های ایرانی را محکوم نمی کند؟ 
چرا انگشت اتهام به سمت کسی نشانه نمی رود؟ وقتی 
کشتی ایرانی توســط زیر دریایی مورد اصابت قرار می 
گیرد، وقتی رژیم اســرائیل به طرق مختلف مسئولیت 

حمله به کشــتی های ایران و خرابکاری در تاسیسات 
هسته ای کشور ما را که می توانست جان هزاران انسان 
را در معــرض خطر قرار دهــد، می پذیرد و حتی به آن 
افتخار می کند، چرا کسی این رژیم را محکوم نمی کند؟

سفیر ایران خاطر نشان کرد: کشته شدن تبعه انگلیس 
یا هر انسان دیگری باعث تاسف است اما اقدام شتابزده 
مسئولان انگلیســی در متهم کردن ایران را اشتباه می 
دانیم. جمهوری اسلامی ایران به دنبال تنش در منطقه 
نیســت چرا که تنش به نفع هیچکس نیست و ایجاد 
تنش های غیر ضروری در این منطقه حساس کسی را 

منتفع نخواهد کرد.
-ایران به دنبال تنــش در روابط با انگلیس 

نیست 
معاون ســابق حقوقی و بین المللی وزارت امور خارجه 
کشــورمان در پاسخ به این ســوال که آیا این حادثه بر 
روابــط ایران و انگلیس تاثیر منفی می گذارد گفت: من 
در ذهن مسئولان انگلیسی نیستم، اما جمهوری اسلامی 
ایران به دنبال تنش نیست و اساسا روابط دیپلماتیک را 
یک فرایند پیچیده می داند که یک اتفاق نمی تواند آن 

را تحت الشعاع قرار دهد.
بهاروند در پاسخ به این سوال فایننشال تایمز که ایران 
چه واکنشی را از سوی انگلیس انتظار دارد اظهار داشت: 
مــن در این باره پیش بینی نمــی کنم اما نکته ای که  
روشــن است این است که ایران دنبال تنش نیست، اما 
همزمان در هر سطحی، آمادگی دفاع از منافع خودش را 

در هر حوزه ای داراست.
-مذاکرات برجام در وین در شرایط حاضر در 

نقطه بدی قرار ندارد 
این دیپلمات ارشــد ایرانی، در پاسخ به این سوال که آیا 
این حادثه، بر برجام و مذاکــرات وین تاثیر می گذارد، 
اظهار داشت که برجام فرایند و سازکارهای خود را دارد و 
ارتباطی بین این حادثه و برجام از نظر ما وجود ندارد، من 
نظر سایر طرف های موجود در مذاکرات برجام را نمی 
دانم.اما مذاکرات برجام در وین در شرایط حاضر در نقطه 

بدی قرار ندارد.
وی پیرامون مذاکــرات وین به این روزنامه گفت: مهم 
ترین مساله در مورد برجام این است که طرفی که از آن 
خارج شده لازم است به تعهدات خود برگردد. علاوه بر 
این یکی از مسائل اصلی در مورد مذاکرات وین این است 
که باید سازکاری طراحی شود که هر کشوری نتواند هر 
زمان اراده کرد بدون طی کردن مکانیســمهای موجود 
در برجام علیه آن دســت به اقدام یکجانبه بزند و از این 

توافق خارج شود.
سفیر کشورمان در لندن ادامه داد: کاری که دونالد ترامپ 
رئیس جمهوری سابق آمریکا با برجام انجام داد با کاری 

که صدام حسین در نقض معاهده ۱۹۷۵ الجزایر با ایران 
انجام داد تفاوتی نداشت. در هر دو مورد، صدام و ترامپ، 
به صــورت یکجانبه و بدون اینکه به مکانیســم های 
حقوقی حل اختلاف پیش بینی شــد در توافقات تن در 
دهند جنگی نظامی و اقتصادی را به ملت ایران تحمیل 
کردند. به همین خاطر است که اکنون سوال مردم ایران 
این است که اگر رئیس جمهوری دیگر مانند ترامپ در 
آمریکا قدرت را در دســت گرفت باید چه کار کرد؟ اگر 
سه سال دیگر مجددا ترامپ انتخاب شد،چه خواهد شد؟

-ایران باید بتواند لغو تحریم ها را به صورت 
عملیاتی راستی آزمایی کند 

وی بیان داشت؛ ایران انتظار دارد که تحریم های اعمالی 
)از سوی واشنگتن( لغو شــود. طرف های دیگر برجام 
یعنی آمریکا و اروپا از طرح موضوعات دیگر مانند مسائل 
منطقه ای و موشــکی خودداری کنند و علاوه بر اینها 
ایران بتواند لغو تحریم ها را به صورت عملیاتی راستی 

آزمایی کند.
بهاروند تصریح کرد: کشورهای غربی باید بدانند که اگر 
مسائل منطقه ای را بخواهند وارد برجام کنند بی شمار 
موضوعات در این حوزه وجود دارد که قابل حل نیستند 
و به هیچ نتیجه ای نخواهیم رسید. وی همچنین خاطر 
نشان کرد که برجام فقط بخش کوچکی از موضوعات 
متنوع سیاســت خارجی ایران است. ایران نمی خواهد 
برجام ســایر موضوعات سیاست خارجی ایران را تحت 
الشعاع قرار دهد. به همین خاطر من تصور می کنم در 
کنار تلاش برای احیای متناسب برجام، تکیه بر توان و 
تولید داخلی از جمله اولویت های ایران به ویژه در دوران 

ریاست جمهوری آیت الله رئیسی است.
اقدامات  به  آمریکا جز توســل  -دیپلماسی 

زورمدارانه و یکجانبه هنر دیگری ندارد 
این دیپلمات ارشد ایرانی در مورد رویکرد دولت بایدن 
در مورد ایران هم گفت که تغییر قابل توجهی در رویکرد 
دولت بایدن تا کنون احساس نشده است و دولت بایدن 
همچنان در حال ادامه تحریم های دوران ترامپ است. 
سفیر ایران با ذکر این نکته که متاسفانه دولت آمریکا 
به اعمال تحریم معتاد شــده،افزود در سیاست خارجی 
آمریکا تحریم به عنوان یک راه حل ســاده، جایگزین 
ابتکارات و خلاقیت های دیپلماتیک برای بن بســت 
شــکنی در موارد پیچیده شده است. دیپلماسی آمریکا 
جز توسل به اقدامات زورمدارانه و یکجانبه هنر دیگری 

ندارد و ابتر و ناتوان است.
بهارونــد ادامه داد که آمریکایــی ها باید منافع ملی و 
ایدئولوژیک ایران را در منطقه به رســمیت بشناسند و 
بدانند که ایران در منطقه موضوع مذاکرات نیست،بلکه 
ایران خودش یک طرف اصلی و جدی مذاکره در مورد 
مســائل منطقه است و تا زمانی که منافع ملی،امنیتی، 
اقتصادی. سیاســی و ایدئولوژیک ایران در منطقه به 
رسمیت شناخته نشــود نمی توان در این باره از گفت 

و گوهای جدی سخن گفت.
-اولویت دیپلماسی ایران کار با همسایگانش 

است 
ســفیر ایران در انگلیس در مورد سیاست های منطقه 
ای ایران نیز با بیان اینکه اولویت دیپلماسی ایران کار 
با همسایگانش است توضیح داد: اصولا ایران به دنبال 
تنش صفر در رابطه با همسایگانش است؛ شما تا کنون 
موردی را نمی توانید پیدا کنید که کشورهای همسایه از 
ایران درخواست گفت و گو کرده باشند و ایران آن را رد 
کرده باشد. ایران برای گفت و گو با هیچ کشوری- به 

جز رژیم اسرائیل و آمریکا در حال حاضر- محدودیتی 
ندارد.

وی افــزود: اصولا ایران به دنبال گفت و گو اســت تا 
درک متقابل برای فراهم شــدن زمینه های امنیت و 
رفاه برای مردم منطقه فراهم شود اما متاسفانه برخی 
از کشــورها در منطقه ما به دنبال خرید امنیت از خارج 

از منطقه هستند.
بهاروند با اشاره به اینکه تجربه نشان داده است امنیت 
وارداتی دوامی نخواهد داشت افزود: برخی از کشورهای 
منطقه مذاکره با ایران را منوط به انجام دادن اقداماتی 
از ســوی ایران می دانند که باعث می شود مذاکره ای 
شکل نگیرد. آنچه که می توانم قاطعانه به شما بگویم 
این است که ایران هیچ تمایلی به ادامه تنش در منطقه 
ندارد و تنش های موجود در منطقه را تنش هایی غیر 

ضروری می داند.
وی خاطر نشان کرد: اگر کشورهایی با اصرار به دنبال 
تنش آفرینی در منطقه و یا با ایران باشند،ایران به خوبی 
قادر است در جهت تامین منافع ملی خود اقدامات لازم 

را در حوزه های مختلف انجام دهد.
-سیاسی کردن موضوع زندانیان کمکی به 

حل مساله نخواهد کرد 
سفیر ایران در لندن در مورد سایر موضوعات مطرح در 
روابط بین ایران و انگلیس از جمله مبادله زندانیان که 
از سوی روزنامه فایننشال تایمز مطرح شد اظهار داشت: 
بحث مبادله زندانیان به محض اینکه دولت لندن چراغ 
سبز نشان دهد انجام خواهد شد، اما مسئولان انگلیسی 
باید بپذیرند که هر مساله ای را در مسیر خویش دنبال 

کنند.
وی افزود: ما چندین ســال است که برای آزادی یک 
ایرانی که بیست سال است در انگلیس در زندان به سر 
می برد، در فرایند قضایی در انگلیس شرکت می کنیم 
و پذیرفته ایم که یک مساله قضایی را باید در جایگاه 
آن در سیســتم قضایی دنبال کنیم؛ این در حالی است 
که این ایرانی دربند به مراقبت های روان درمانی نیاز 
دارد که تا کنون از او دریغ شده است، به همین ترتیب 
انگلیس هم باید پیگیری مسائل قضایی و حقوقی را در 
مسیر تخصصی آن دنبال کند و سیاسی کردن چنین 

موضوعاتی کمکی به حل مسائل نخواهد کرد.
بهاروند افزود: ما در جمهوری اســلامی ایران موضوع 
زندانیان را بحثی بشر دوستانه می دانیم و به هیچ وجه 
از این مســاله خوشحال نخواهیم بود که افرادی از هر 
ملیــت یا هر نژادی در زندان باشــند. به خاطر همین 
موضع بشر دوستانه بود که دکتر )محمد جواد( ظریف 
وزیر خارجــه ایران،اعلام کرد که ایران حتی با آمریکا 

به دنبال تبادل همه زندانیان طرفین با یکدیگر است.

کاریکاتور

معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی تاکید کرد:

داریم در کرونا غرق میشیم!
قرار گرفتن بیش از ۲۸۰ شهرســتان کشــور در وضعیت قرمز کرونایی و روند افزایشی ابتلاء به این بیماری در کشور سوژه کارتونی از 

علیرضا پاکدل شد.

 معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
ایجــاد تعامــل، همفکری، تبــادل تجربه و 
رسیدن به همکاری های مشترک برای ارتقای 
جایگاه صنایع دستی جهان را هدف برگزاری 
»جشــنواره بین المللی صنایع دستی ایران « 

عنوان کرد.
به گزارش ایرنا از میراث آریا، پویا محمودیان 
در ســومین روز اولین جشــنواره بین المللی 
صنایع دســتی ایران که با حضور مســئولان 
حوزه صنایع دستی ایران و مهمانان بین المللی 
به صورت ویدئوکنفرانــس پیش از ظهر روز 
سه شــنبه )۱۲ مرداد ماه ۱۴۰۰(برگزار شد از 
همکاری همه افراد برای برگزاری این رویداد و 
مسئولان شورای جهانی و مهمانانی که از روز 
اول به اعتبار این جشنواره افزودند، تشکر کرد.

معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی وزارت 
میراث فرهنگی،گردشــگری و صنایع دستی 
افزود: ما تک تک شــما را به عنوان ســرمایه 
ارزشمند و یاران همیشگی برای ارتقای جایگاه 
صنایع دستی در جهان می شناسیم و امیدواریم 
که در برنامه های آتی ایران در راستای ارتقای 
جایگاه صنایع دستی این همکاری ادامه داشته 

باشد.
محمودیان با اشــاره به کشورهای حاضر در 
این جشــنواره، ادامه داد:  از کشورهایی مثل 
انگلســتان، هند، ســنگاپور، تایلند، استرالیا، 
مالزی، کویت، بنگلادش، ازبکستان، فلسطین 
و بســیاری از فرهنگ هــای دیگــر در این 
جشنواره حضور داشتند و بسیار از مطالبی که 

ارائه شد، آموختیم.
معاون صنایع دســتی و هنرهای سنتی ایجاد 
تعامل، همفکری، تبادل تجربه و رســیدن به 
همکاری های مشــترک برای ارتقای جایگاه 
صنایع دســتی جهان را هدف برگزاری این 
جشــنواره عنوان کرد و گفت:  ایران کشوری 
قدرتمند در حوزه صنایع دســتی است و این 
تــوان را دارد که به عنــوان عضوی مهم در 
شورای جهانی صنایع دستی نقش آفرینی کند 
و طرح های مشــترک منطقه ای و بین المللی 
را انجــام دهــد و امیدوارم کــه نتایج چنین 
جشنواره ای تسری پیدا کند و موجب ارتقای 

جایگاه صنایع دستی در جهان شود.

لیندی جوبرت مدیر موسس و مدرس رصدخانه 
یونســکو از دانشگاه دیکتوریا ملبورن استرالیا  
که از سخنرانان حاضر در این ویدئوکنفرانس 
بود به بررسی راه کارها و مشکلات پیش روی 
صنایع دستی در تمام کشورها پرداخت و با بیان 
چالش های موجود بر لزوم حفظ و نگهداری از 
صنایع دستی و هنرهای سنتی به منظور حفظ 
هویت و اشــتغال زائی در تمام کشورها تاکید 

کرد.
او پرداختن به آموزش در صنایع دستی را زمینه 
اصلی برای حفظ این صنعت گرانبها و توسعه 

پایدار کشورها در این زمینه دانست.
 اسامه استیتی وزیر گردشگری و آثار باستانی 
کشور فلســطین هم در نشســت روز سوم 
جشنواره بین المللی صنایع دستی ایران با ایراد 
سخنانی ضمن ارائه تاریخچه صنایع دستی و 
همچنین وضعیت فعلی این صنعت در کشور 
فلســطین بر لزوم حمایت از صنایع دستی در 
کشورهای مختلف و همکاری های بین المللی 

بیشتر در این زمینه تاکید کرد.
در این ویدئوکنفرانس ۱۹ مهمان از کشورهای 
انگلیس، ازبکستان، چین، هند، تایلند، استرالیا، 

فلسطین، مالزی، سنگاپور حضور داشتند.
همچنین در دومین روز از برگزاری نخستین 
جشــنواره بین المللی صنایع دستی ایران که 
به میزبانی اصفهان در حال برگزاری اســت، 
برگزیــدگان این جشــنواره معرفی و تجلیل 
شــدند. در این مراســم که عصر دوشنبه ۱۱ 
مــرداد ۱۴۰۰ انجام و بخشــی از آن به دلیل 
شــیوع کرونا به صورت مجازی برگزار شد، 
پویا محمودیان معاون صنایع دســتی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی به 

صورت ویدئوکنفرانسی حضور داشت.
 بر اســاس اعلام دبیرخانه نخستین جشنواره 
بین المللی صنایع دستی ایران، در این جشنواره 
از برترین های صنایع دســتی در بخش های 
نشان دســت خلاق، تندیس همای زرین و 
مســابقات چهارگانه تجلیل شد.در مسابقات 
چهارگانه این جشنواره در بخش برگزیدگان 
مســابقه طراحی خلاقانه صنایع دستی سعید 
علیاری رتبه اول، حمیدرضا خدایی رتبه دوم و 
محسن توحیدی رتبه سوم را از آن خود کردند.

همچنیــن در بخــش برگزیدگان مســابقه 

بسته بندی، فرشید شریف زاده برگزیده بخش 
الناز  صنایع دســتی، در حوزه صنایع دســتی 
گنج کار برگزیده بخش دیگر محصولات برای 
صنایع دستی و احمد مقدم پور برگزیده بخش 

صنایع دستی برای سایر محصولات شد.
در بخش مسابقه فرش دستباف ایران در حوزه 
رنگ و نقشــه رتبه نخســت به مینا مرادیان 
زانیانی از اصفهان و رتبه دوم به شهین نعمتی 
دهکــردی از چهارمحال و بختیاری رســید 
و در بخش طراحی ســنتی مرضیه زمانی از 
چهارمحــال و بختیاری و میــلاد بهمنی از 
آذربایجان شــرقی نیز رتبه های اول و دوم را 

دریافت کردند.
در بخش مدرن راحله آشــکارگر از مازندران، 
نیلوفر بنی اسدی از تهران و در بخش مسابقات 
طراحی پوشــاک در زمینه پوشش پارا نفیسه 
عروجــی از اصفهان، بخش کیــف فاطمه 
اصلانی از اصفهان و پوشش اجتماعی بانوان 
سحر موســوی از اصفهان برگزیده و تجلیل 

شدند.
همچنین زینب خانبازی از اصفهان در رشته 
گلیم، صابره جمال زهی در رشته رودوزی های 
سنتی از سیستان و بلوچستان و بهرام الیاسی از 
اصفهان در رشته قلم زنی به عنوان برگزیدگان 

نشان خلاق  شناخته و تجلیل شدند.
در بخش دیگر این جشنواره عاطفه ابراهیمی 
از خراسان رضوی در رشته زیورآلات سنتی، 
زهرا رشمانی دستجردی از اصفهان در رشته 
خلاقیت در قلمکاری و طیبه پورقاسمی از یزد 

در رشته بافت زیلو برگزیده و تجلیل شدند.
 علاوه بر برگزیدگان تندیس ملی همای زرین 
در بخش پیکســوتان هم استادان اسماعیل 
شیران از استان اصفهان در رشته سفال، غلام 
آق از استان گلستان در رشته زیورآلات سنتی، 
ابوالفضل ثبوتی از اســتان زنجان در رشــته 
ملیله ســازی، ابراهیم نباتی از اســتان تهران 
در رشــته شیشــه گری و مهدی علمداری از 

اصفهان در رشته قلم زنی برگزیده شدند.
نخستین جشنواره بین المللی صنایع دستی ایران 
با مشارکت و حمایت وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی به میزبانی اصفهان 
از ۱۰ مرداد آغاز و تا ۱۳ مرداد ادامه دارد و فردا 

به کار خود پایان می دهد.

رعایت کنید کرونا شوخی ندارد
 بازیگر فیلم ســینمایی »ملی و راه های نرفته اش«، گفت: کرونا با هیچ فردی شوخی ندارد بنابراین رعایت شیوه نامه های بهداشتی و 

استفاده از ماسک را هرگز فراموش نکنید.
به گزارش روز سه شنبه خبرنگار سینمایی ایرنا، افسر اسدی بازیگر تلویزیون و سینما به جشنواره مجازی »کوکو ۱۹« به زبان آذری پیام 

تصویری با مضمون رعایت پروتکل های بهداشتی داد.
اســدی در این پیام اعلام داشــت: »می دونم که اسم ویرس کرونا رو زیاد شنیدین. با هیچ کسی شوخی نداره بنابراین ازتون خواهش 

می کنم شیوه نامه ها بهداشتی رو رعایت کنید و ماسک رو هرگز فراموش نکنید.«
جشنواره »کوکو ۱۹« )کودک و کووید ۱۹( به دبیری شهره لرستانی، کاری از کانون آشنایی با حیات وحش و موسسه فرهنگی هنری و 

دود است که در راستای پروژه آگاهی افزایی مشارکتی درباره کووید ۱۹ در دو بخش کودک و خانواده برگزار می شود.
این رویداد فرهنگی و هنری با حمایت مالی و معنوی برنامه کمک های کوچک تسهیلات محیط زیست جهانی، برنامه توسعه ملل متحد 

و وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به تازگی آغاز شده تا اواسط شهریورماه به صورت برخط ادامه پیدا می کند. 
کودکان ۷ تا ۱۵ ســال با ارسال آثار در حوزه های استنداپ کمدی، شــعر، داستان نویسی و نقاشی و خانواده ها با ارسال فیلم کوتاه از 
مشارکت اعضای خانواده در خواندن شعر، بازی و هر نوع سرگرمی خلاقانه در محیط خانه در دوران همه گیری کووید ۱۹ می توانند در 
همه بخش های این جشنواره شرکت کنند.علاقه مندان به شرکت در این جشنواره می توانند، آثار خود را تا پایان ۲۲ مردادماه ۱۴۰۰، 
از طریق پنل ثبت نام ســایت جشنواره به نشــانی www.coco۱۹.ir به صورت رایگان ارسال کنند.اختتامیه این مراسم که در آن 
برگزیدگان هر بخش توسط داوران جشنواره انتخاب شده، اول شهریورماه است. پس از اعلام ۱۰ برگزیده در هر بخش که در این روز 
انجام می شود، آثار انتخابی در صفحه اینستاگرام جشنواره به مدت چند روز به نظرخواهی گذاشته شده و هرکدام از آثار که بیشتر مورد 

پسند مخاطبان قرار گیرد به عنوان برگزیدگان مردمی معرفی می شوند.

سفیر ایران در انگلیس: چرا نگران ایرانی ها نیستند؟  

11 حمله به کشتی های ایران در خلیج فارس 

جشنواره صنایع دستی ایران تلاش برای ارتقای جایگاه 
جهانی صنایع دستی


